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Позиціювання партій

Напередодні жіночого свята Президент України В. Янукович 
анонсував нові обгрунтовані пропозиції за різними соціальними 
напрямами: збільшити платежі й підняти рівень соціальної захище-
ності людей.

Так, під час виступу на розширеному засіданні Кабінету міністрів 
України В. Янукович заявив, що насправді пам’ятає про дані обіцянки. 
«Я пам’ятаю кожне зобов’язання перед громадянами і буду послідовно 
крок за кроком їх виконувати. Я буду вимагати від уряду збільшення 
заробітної плати працівникам бюджетного сектору, пенсії, та інші 
соцвиплати», – заявив Янукович. Він також пообіцяв, що розмір про-
житкового мінімуму на одну особу зросте в середньому на 14 %. 

Першим стратегічними напрямком соцреформ Янукович назвав 
відновлення довіри суспільства до державної політики, спрямова-
ної на покращення життя громадян. Другим напрямком – запрова-
дження механізмів розподілу результатів економічної діяльності, які 
б стримували подальшу поляризацію суспільства. Третьою ініціати-
вою є перехід до адресної допомоги та соціальних послуг. Четвертим 
напрямком – сприяння ефективній зайнятості та створення робочих 
місць, особливо у тих галузях, які забезпечать модернізацію країни. 

Він наголосив, що настав час «публічно брати зобов’язання щодо 
суттєвого підвищення соціальних стандартів для найбільш вразливих 
категорій населення». При цьому президент назвав вкрай негативним 
і неприпустимим велике майнове розшарування суспільства. Меха-
нізмом стримування подальшої соціальної стратифікації він вважає 
запровадження податку на багатство. За його словами, економіка має 
розвиватися одночасно із підвищенням соціальних стандартів. 

Під час промови Президент озвучив низку соціальних ініціатив 
у різних сферах життя, у тому числі йшлося про підвищення зарп-
лат і соціальних виплат. Так, глава держави доручив уряду з 1 травня 
провести поетапний перерахунок пенсій, зокрема мова йде про майже 
9 млн пенсіонерів, які вийшли на пенсію до 2008 р. і повинні додат-
ково отримувати в середньому по 100 грн. З 1 липня також передба-
чається підвищення пенсій військовослужбовцям за вислугу років в 
середньому на 165 грн. 

За словами Президента, розмір доплати до пенсій для різних кате-
горій учасників війни повинен вирости в травні від 30 до 50 %. Януко-
вич також зазначив, що інвалідам війни додатково до зростання пенсії 
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потрібно підвищити одноразову допомогу до свята перемоги. Залежно 
від групи інвалідності, вона становитиме від 1720 грн. до 2200 грн. 

Він також дав доручення провести з квітня перерахунок страхо-
вих виплат людям, які отримали травми в наслідок праці. За словами 
Президента, з липня інваліди і пенсіонери, які проживають в мало-
забезпечених сім’ях, повинні додатково отримати по 168 грн, а діти з 
малозабезпечених родин отримають додатково по 260 грн. 

Крім того, Президент заявив, що з травня цього року почне працю-
вати програма іпотечного кредитування для придбання доступного 
житла під 2–3 % річних. Решту, за словами глави держави, компенсує 
банкам держава. Терміни таких кредитів будуть розраховані на 10–
15 років. Янукович зазначив, що реалізація даної програми дасть 
змогу завантажити будівельні компанії, підняти рівень виробництва 
будівельних матеріалів, збільшити попит на українську металопро-
дукцію на внутрішньому ринку. 

Більше того, Президент України В. Янукович доручив уряду забез-
печити виплату українцям компенсації за вкладами в Ощадбанку 
СРСР у розмірі 1 тис. грн., які не виплатили за часів попереднього 
уряду. При цьому він підкреслив, що такими виплатами уряд М. Аза-
рова виконає обіцянку, дану попереднім урядом. Водночас Президент 
попередив про особисту відповідальність чиновників за повторення 
ажіотажу та черг періоду 2008 р. 

Відтак за півроку до парламентських виборів–2012 ми відчуваємо 
небувале зростання соціального популізму як зі сторони влади, так і 
зі сторони опозиції. Проте в руках владної команди є чималий козир, 
а саме реальні владні повноваження, які дозволяють їм на власний 
розсуд розподіляти бюджетні кошти, а фактично – проїдати на соці-
альні програми. В умовах перманентних злиднів це дозволяє народу 
хоча б напередодні виборів відчути власну вагомість, хоча б як елек-
торату (Сокирка Ю. На старті парламентської виборчої кампанії 
// Поступ (http://postup.brama.com/usual.php?what=73470). – 2012. – 
8.03).

***
Президент Украины Виктор Янукович в интервью одному из 

украинских телеканалов сказал о том, что не управляет ни парламен-
том, ни фракцией Партии регионов.

«Очень часто звучит этот вопрос – как я буду влиять или управ-
лять. Я не руковожу парламентом и фракцией. Вы можете мне пове-
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рить? Никто передо мной не отчитывается. Есть определенные отно-
шения, потому что там единомышленники, мои однопартийцы. 
Поэтому я работаю, безусловно, с конструктивно настроенной час-
тью парламента, с депутатами, в том числе и с Партией регионов. Я 
очень часто обращаюсь к ним и прошу ускорить тот или иной закон, 
потому что он крайне необходим стране. Потому нам нужно возв-
ращать доверие людей к власти, к политики. И это главное», – уточ-
нил Президент (Янукович уверяет, что не управляет ни парламен-
том, ни фракцией // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/73090.html). 
– 2012. – 11.03).

***
Председатель Верховной Рады, лидер Народной партии Владимир 

Литвин негативно оценивает предложенный проект закона о налоге 
на бездетность после 30 лет. 

По мнению В.Литвина, в этой ситуации следует изучить причины, 
почему у граждан нет детей. «Потому что это свидетельствует, пре-
жде всего, об уважительных причинах и проблемах у таких людей, 
потому что обычно, – отметил руководитель парламента,– эти люди 
нуждаются в помощи, внимания, а не дополнительных налогов».

«Это просто механический подход к сложной проблеме, ничего 
не даст», – добавил он. При этом В.Литвин отметил, что неодно-
кратно сталкивался и знает о таких проблемах у людей не только 
из отстраненных рассказов. «Как правило, это отсутствие у людей 
жилья, проблемы со здоровьем, невозможность иметь детей, другие 
проблемы», – сказал он (Литвин против налога на бездетность // 
«МинПром» (http://minprom.ua/news/89876.html). – 2012. – 5.03).

***
5 марта председатель Верховной Рады, лидер Народной партии 

Владимир Литвин заявил, что представители оппозиции бывают на 
Банковой чаще, чем представители большинства.

Кроме того, комментируя закрытость встречи оппозиции с Пре-
зидентом Виктором Януковичем, Литвин отметил, что последний 
вправе определять ее формат.

«В каком формате будет встреча, я думаю, в данном случае слово 
за Президентом», – сказал спикер.

В то же время, по мнению Литвина, требования оппозиции о 
встрече Президента лишь с руководителями фракций меньшинства 
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являются неконструктивными, поскольку будут «суживать возмож-
ность диалога».

«Во время встречи с Президентом представители парламентских 
фракций будут иметь прекрасную возможность выразить свою пози-
цию и виденье того, что происходит в Украине», – подчеркнул политик.

По его словам, в случае поступления приглашения на такую 
встречу, «руководители фракций должны принять в ней участие».

В свою очередь, лидер партии Фронт Змін Арсений Яценюк 
заявил, что встреча оппозиции с Президентом Украины Виктором 
Януковичем должна транслироваться в прямом эфире (Литвин: 
Оппозиционеры бывают на Банковой чаще, чем представители 
большинства // «Завтра» (http://www.zavtra.com.ua/news/1/252976/). 
– 2012. – 5.03).

***
Право определять границы мажоритарных округов на парламент-

ских выборах должно быть передано от Центральной избирательной 
комиссии Раде.

Об этом сказал председатель Верховной Рады, лидер Народной 
партии Владимир Литвин.

«Нужно публично вынести это на рассмотрение Верховной рады 
и решением Верховной Рады на основании согласия конституцион-
ного большинства принять решение. Потому что те решения, которые 
по этому вопросу возложены на Центральную избирательную комис-
сию, – я наперед могу утверждать – будут подданы критике, потому 
что будут утверждать, что одна часть членов ЦИКа передавила дру-
гую», – отметил спикер.

По мнению Литвина, в основу определения границ округов 
должна лечь практика выборов Рады 2002 г.

«Для того, чтобы прекратить спекуляции вокруг того, как будут 
нарезаны округа, необходимо было бы взять округа по принципам 
выборов 2002 г. Посмотреть, где там уменьшилось или приросло насе-
ление, чтобы избирательные округа по количеству избирателей были 
приблизительно одинаковыми», – сказал он.

При этом Литвин подчеркнул, что передача Раде права «нарезать» 
округа потребует внесения изменений в закон «О выборах народных 
депутатов Украины».

В то же время спикер сообщил, что на данный момент в парла-
менте не зарегистрирован ни один из подобных законопроектов 
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(Литвин хочет, чтобы мажоритарные округа «нарезали» в Раде 
// Левый берег (http://lb.ua/news/2012/03/06/140077_litvin_hochet_
mazhoritarnie.html). – 2012. – 6.03).

***
Необходимость всеукраинского референдума по ключевым 

вопросам жизни страны, о чем многократно, в течении последнего 
года, заявляла Коммунистическая партия Украины, подтверждают 
исследования общественного мнения, проведенные Центром Разум-
кова. Об этом заявил народный депутат Украины фракции КПУ Вла-
димир Даниленко.

«Мы многократно требовали от правительства и Президента про-
ведения референдумов по ключевым вопросам, так как большин-
ство депутатов в парламенте не являются представителями народа 
и не отстаивают его мнение. Наши требования игнорировались, а 
антинародные законы при этом принимались как на конвейере. А ведь 
мы предупреждали, и не раз, что последствием такой политики может 
спровоцировать рост социального напряжения в обществе», – заявил 
коммунист.

После того, как власть отказалась организовать референдумы, 
Компартия Украины приняла решение о проведении «Народного рефе-
рендума», в котором на сегодняшний день приняли участие уже более 
миллиона украинских граждан. «В наш референдум были включены 
важнейшие для всего государства вопросы: мораторий на продажу 
земли сельхоз назначения, отмена повышения пенсионного возраста, 
разрыв сотрудничества с МВФ, вступление Украины в Таможенный 
союз и предоставление русскому языку статуса государственного. И 
уже более миллиона человек выразили согласие с нашими предложе-
ниями», – напомнил Владимир Даниленко.

Согласно результатам общенационального опроса об отношении 
граждан к земельной реформе, который проводился Центром Разум-
кова с 28 января по 2 февраля 2012 г., большинство украинцев (60,7 
%) убеждены, что вопрос о введении свободного рынка сельхозземель 
должен быть вынесен на референдум.

По словам парламентария, социологические исследования Центра 
Разумкова в полной мере отражают позицию коммунистов по поводу 
недопустимости продажи земли сельхоз назначения.

«Если власть не хочет прислушаться ни к гражданам, ни к нашей 
политической силе, позиция которой напрямую отображает мнение 
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народа, то может хоть исследования социологов на нее подействуют. 
Мы же со своей стороны настаиваем на проведении референдума 
касательно введения моратория на продажу земли», – подытожил Вла-
димир Даниленко (Выводы коммунистов подтвердили социологи // 
КОМИНФОРМ-UA – Сумы (http://www.sm.cominformua.com/index.
php/razdeli/s-krasnoi-stroki/item/588-vivodi-kommunistov-podtverdili-
sotsiologi). – 2012. – 6.03).

***
Неэффективная политика власти в сфере ЖКХ привела к стре-

мительному росту долгов по оплате комуслуг, обнищанию населения 
и социальной несправедливости. Об этом заявил секретарь ЦК КПУ 
Владимир Оплачко.

Долги населения по оплате жилищно-коммунальных услуг снова 
выросли. Причем, по мнению коммуниста, возможна тенденция к уве-
личению темпов роста задолженностей. Если в декабре долги за ЖКХ 
выросли на 1,4 % (или на 165,6 млн грн до 11797,8 млн грн), то в январе 
уже на 7,6 %, (или на 897,5 млн грн до 12695,3 млн грн).

«Не так давно, 1 марта, нас «обрадовали» повышением тарифов на 
холодную и горячую воду, а также водоотвод. Это повышение нане-
сло серьезный удар по семейному бюджету украинцев, которые при 
довольно низких зарплатах, да еще и в условиях, когда работодатель 
и эти копейки платить не желает, с трудом справляются с коммуналь-
ной нагрузкой. И, к сожалению, власть это не останавливает», – счи-
тает Владимир Оплачко.

Мнение секретаря ЦК Компартии Украины подтверждается 
многочисленными экспертными оценками, согласно которым в этом 
году ожидается еще не одно поднятие ценовой планки, благодаря 
чему тариф прибавит в весе как минимум пятую часть.

Владимир Оплачко считает, что «масла в огонь» подливает не 
только низкая зарплата, но и нелогичные действия коммунальщиков 
по отношению к должникам. «Дело в том, что рост долгов по «комму-
налке» в сфере ЖКХ пытаются перекрыть за счет нового роста тарифов. 
Каким образом, нищающее население может справиться с долгами, 
если им на голову постоянно сыпется повышение за повышением?! 
А с помощью репрессий, как например, опись имущества или арест 
ГАИшниками автомобилей должников. Ведь описывают имущество 
и накладывают арест на авто не богатых людей или чиновников, а 
простых граждан», – сказал Владимир Оплачко.
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Компартия призывает правительство прекратить тарифный 
беспредел.

«Мы призываем Кабмин и премьера остановить этот беспредел. 
Наша позиция однозначна – мораторий на рост тарифов в этом году 
и отмена повышения в прошлом. Этот принцип черным по белому 
записан в нашей Антикризисной программе, которую я советовал 
бы почитать руководству страны», – резюмировал коммунист (Вла-
димир Оплачко: Компартия призывает правительство остано-
вить тарифный беспредел // Компартія України (http://www.kpu.
ua/vladimir-oplachko-kompartiya-prizyvaet-pravitelstvo-ostanovit-
tarifnyj-bespredel/). – 2012. – 6.03).

***
Делегація Компартії України побувала в Сирії і висловила під-

тримку президенту Башару Асаду в той час, як країни Заходу посилю-
ють санкції проти режиму в Дамаску. Делегацію українських кому-
ністів очолила одна з лідерів фракції КПУ Алла Александровська.

Напередодні поїздки пані Александровська заявила, що те, що від-
бувається в Сирії, – це не криза, а результат, як вона сказала, амери-
канської політики «конструктивного хаосу».

Комуністка наголосила на важливості подальшого зміцнення вза-
ємин між Україною і Сирією в культурній, гуманітарній і економіч-
ній сферах.

Член президії Компартії Олександр Голуб підтвердив, що це не 
перший візит українських комуністів до Сирії.

«Ми вбачаємо свою місію в тому, аби дізнатися правду про ситу-
ацію в Сирії, а не те, як це подається в прозахідних ЗМІ, яку ведуть 
антисирійську пропаганду. Ми хочемо висловити підтримку сирій-
ському керівництву і сирійському народу. Аби не відбулося те, що ста-
лося в Лівії чи Єгипті», – сказав Олександр Голуб.

На його думку, Україна має орієнтуватися на власні інтереси, а не 
на позицію Заходу.

Представники опозиції в Україні кажуть, що нинішній візит деле-
гації комуністів з України до Сирії свідчить про їхню підтримку 
режиму в цій та інших країнах Близького сходу і Північної Африки.

Таку думку висловив президент Центру «Відкрита політика» Ігор 
Жданов.

«Компартія завжди акцентувала свою увагу на невтручанні у 
справи інших держав. Нинішня поїздка – це спроба подивитися, як 
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там буде розвиватися ситуація. Комуністи ще раз заявлять, що ідеали 
, які панують у близькосхідних країнах – близькі до їх ідеалів. Візит, 
власне, і пов’язаний з такими намірами. Я не думаю, що це пов’язано з 
російськими планами стосовно Сирії. Там інша політика», – каже Ігор 
Жданов (Українські комуністи підтримали режим Сирії // Агенція 
новин Фirtka.if.ua (http://www.fi rtka.if.ua/?action=show&id=18197). – 
2012. – 12.03).

***
Лидер партии «Сильная Украина» Сергей Тигипко пока не готов 

говорить о возглавлении избирательного списка Партии регионов.
Тигипко подтвердил, что «Сильная Украина» и Партия регионов 

на своих съездах 17 марта рассмотрят вопрос объединения.
«17 марта состоятся два съезда, которые изучат этот вопрос. 

Поэтому это правда (о роспуске «Сильной Украины»), – сказал он.
Тигипко отметил, что в случае объединения партий, еще рано 

говорить о том, кто возглавит предвыборный список на выборы в Вер-
ховную Раду.

«Об этом говорить рано, очень рано. Еще до выборов достаточно 
много времени», – подчеркнул он.

Отвечая на вопрос, согласится ли он возглавить предвыборный 
список Партии регионов, Тигипко сказал, что сейчас перед ним дру-
гие задачи, в частности, реализация озвученных Президентом Викто-
ром Януковичем новых социальных инициатив.

«Я только что получил большое удовольствие от заседания Каби-
нета министров. Потому что большей социальной комплексной 
программы, как сегодня, за последние 20 лет не было. У меня сей-
час голова болит об этом. Сейчас надо думать, как реализовывать 
инициативы Президента. Если это будет реализовано, тогда с удо-
вольствием можно возглавлять список», – подытожил вице-премьер 
(Тигипко пока не готов возглавить избирательный список Пар-
тии регионов // Известия в Украине (http://www.izvestia.com.ua/ru/
news/27192). – 2012. – 8.03).

***
Економічна рада громадських об’єднань і асоціацій бізнесу спільно 

з УСПП напрацювали свої пропозиції щодо подальшого вдоскона-
лення питання адміністрування податку на додану вартість, виконання 
зобов’язань держави перед платниками податків у контексті відшкоду-
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вання негативного сальдо ПДВ. Про це повідомив президент УСПП, 
народний депутат, радник Президента України Анатолій Кінах.

На переконання А. Кінаха, позитивного результату у цих питан-
нях можна досягнути лише на основі постійно діючого з високою вза-
ємною відповідальністю діалогу між владою і бізнесом, на що власне 
і спрямована співпраця об’єднань промисловців, підприємців і робо-
тодавців з Державною податковою службою. У рамках підписаної 
угоди про партнерство між УСПП та ДПС України діє Узгоджувальна 
робоча група, яка системно працює над вирішенням проблематики 
відшкодування ПДВ. 

«Така співпраця дала можливість суттєво знизити обсяги заборго-
ваності із відшкодуванням податку на додану вартість. Якщо у березні 
2010 р. загальний обсяг невідшкодованого від’ємного сальдо ПДВ ста-
новив біля 20 млрд. грн., то станом на березень 2012 р. цей показник 
є меншим майже у п’ять разів. За останніми оперативними даними 
обсяг відшкодованого ПДВ в автоматичному режимі за лютий 2012 р. 
склав 78 % від загальної суми відшкодування», – підкреслив прези-
дент УСПП.

За словами А. Кінаха, пропозиції ділової громадськості стосуються 
необхідності перегляду умов на право відшкодування від’ємного 
сальдо ПДВ в автоматичному режимі з тим, щоб такі умови не пору-
шувати принципу рівності всіх перед законом. Пропонується поши-
рити практику автоматичного відшкодування ПДВ не тільки на вели-
ких експортерів, але й на малий і середній бізнес.

На думку експертного середовища, подальшого вдосконалення 
вимагають і механізми взаємної відповідальності держави і платни-
ків податків, особливо в контексті штрафних санкцій по відношенню 
до державних структур за зрив термінів відшкодування ПДВ. В тому 
числі варто попрацювати над удосконаленням так званої солідарної 
відповідальності з тим, щоб не створювати перешкод для тих підпри-
ємців, які працюють прозоро, своєчасно сплачують податки. 

Пропозиції УСПП щодо спільного, у рамках постійного діалогу 
влада-бізнесу, вирішення проблематики відшкодування негативного 
сальдо податку на додану вартість підтримані Європейською біз-
нес асоціацією, Міжнародним центром перспективних досліджень, 
а також багатьма громадськими об’єднаннями й асоціаціями бізнесу. 
Ділова громадськість впевнена: тільки на прозорих партнерських 
умовах співпраці, виходячи з принципу верховенства права і рівно-
сті всіх перед законом, можна поступово подолати цю проблему, під-
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вищити конкурентоспроможність українських експортерів (УСПП 
та ДПС України системно працюють на вирішенням проблема-
тики адміністрування ПДВ // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.
com.ua/ukraina/37382-uspp-ta-dps-ukrayini-sistemno-pracyuyut-na-
virshennyam-problematiki-admnstruvannya-pdv.html). – 2012. – 6.03).

***
Народний депутат України, заступник Голови парламентської 

фракції Партії регіонів Анатолій Кінах переконаний, що головне 
завдання соціальних ініціатив Президента - покращення життя кож-
ного громадянина. 

«Люди дають оцінку владі і державі, в першу чергу, за тим, як 
зростають реальні зарплата, пенсія, якість життя і впевненість у 
завтрашньому дні», – вважає політик.

Анатолій Кінах наголосив на тому, що Україна володіє величез-
ними можливостями, промисловим, технічним, кадровим, природним 
та географічним потенціалами. А відтак проблема бідності населення 
має бути подолана. «Я дуже хотів, щоб соціальні ініціативи Прези-
дента стали стратегією держави на подолання цієї ганебної проблеми 
– бідності, і ця стратегія повинна виконуватися незалежно від складу 
урядів чи парламентів», – зауважив він.

Депутат звернув увагу на те, що в соціальних ініціативах Пре-
зидента України мова йде про системні підходи. Перше – це адрес-
ний соціальний захист. «Уряд під ці соціальні ініціативи, включаючи 
зміни до бюджету поточного року, повинен відпрацювати і разом із 
парламентом розробити механізми, які будуть підвищувати ділову 
активність, створювати робочі місця та захищати внутрішній ринок. 
І вже на цій основі формувати джерела для виконання соціальних 
зобов’язань, у тому числі протидії корупції», – зазначив Анатолій 
Кінах.

Питання зміцнення в Україні принципів верховенства права, 
захисту прав власника, інвестора, громадянина – це те, що формує 
сприятливий інвестиційний клімат і умови ділової активності, а це – 
робочі місця, зарплата і надходження в бюджет», – переконаний пар-
ламентарій.

«Ефективна соціальна політика повинна бути постійною складо-
вою політики держави. Ми будемо робити все, щоб кожен громадянин 
відчув реальний результат від соціальних ініціатив Президента Укра-
їни», – резюмував він (Анатолій Кінах: Головне завдання соціальних 
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ініціатив Президента – покращення життя кожного громадянина 
// Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/9228). – 2012. – 12.03).

***
На думку заступника Голови СПУ Дениса Русака, «фарс із «роз-

будовою держави» стає дедалі масштабнішим». «Сьогодні пенсійна 
реформа – плюс десять років для мінімального пенсійного стажу, плюс 
п’ять років до пенсійного віку для жінок та загальний мінус для майбут-
ніх пенсіонерів. У часи застою радянська влада скорочувала робочий 
тиждень та пенсійний вік для багатьох небезпечних професій», – розпо-
вів він, порівнюючи радянську і сучасну систему нарахування пенсій.

Денис Русак також зауважив, що після 20 років запровадження 
«ефективної ринкової економіки» держава вже відмовляється піклу-
ватися про чорнобильців, афганців, дітей війни та інших малозахище-
них верств населення. «Конституційний Суд дозволив Кабміну регу-
лювати порядок та розміри соціальних виплат та допомоги, які фінан-
суються за рахунок коштів держбюджету. Отже, КС легітимізував 
бажання олігархів витрачати бюджетні кошти лише на власні потреби 
– така собі побудова капіталістичного комунізму в окремих олігархіч-
них родинах», – повідомив соціаліст.

За його словами, вищезгадані процеси відбуваються на тлі змен-
шення фондів зарплат, звільнення робочих на підприємствах (під 
виглядом оптимізації посткризового управління), зростання заборго-
ваності по зарплатах бюджетників. «Водночас капіталізація олігархів 
збільшується, статки найбагатших зростають, людина праці залиша-
ється наодинці зі своїми проблемами», – сказав Д.Русак.

Він також наголосив, що антисоціальні закони приймаються за 
участі фракції комуністів у парламенті: «Весь запал їхньої так зва-
ної боротьби направлений не на захист інтересів робітничого класу, 
а на боротьбу проти неіснуючого «українського буржуазного націо-
налізму» (Денис Русак: Фарс із «розбудовою держави» стає дедалі 
масштабнішим // Соціалістична партія України (http://www.spu.
in.ua/ua/news/28922). – 2012. – 11.03).

***
Оппозиция считает недопустимым любое изменение избиратель-

ного законодательства накануне парламентских выборов. Об этом зая-
вил первый заместитель Председателя партии «Батькiвщина» Алек-
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сандр Турчинов, комментируя намерения властей пересмотреть дей-
ствующий закон о выборах народных депутатов. 

«Сейчас, с помощью Конституционного Суда, который полнос-
тью контролируется Януковичем, происходит попытка осуществить 
ревизию закона», – сообщил он, добавив, что одна из задач власти с 
помощью ревизии закона о выборах сократить срок обнародования 
Центризбиркомом точного списка округов.

«Мы находимся в ситуации, когда только правящие группировки 
знают, по какому варианту будут проводиться выборы, и это, безу-
словно, создает серьезные проблемы для оппозиции, поскольку мы не 
знаем, по какому закону будут проводиться выборы», – добавил он. 

Александр Турчинов убежден, что только угроза непризнания 
результатов выборов может остановить намерения власти.

По его словам, оппозиция будет сотрудничать с международным 
сообществом, пытаясь убедить власти, что такая частая ревизия зако-
нодательства приводит к непрозрачности выборов и может привести к 
непризнанию их результатов (БЮТ будет просить международные 
организации предостеречь украинскую власть от изменения изби-
рательного закона, – Турчинов // Вечерние Вести (http://gazetavv.com/
news/policy/47506-byut-budet-prosit-mezhdunarodnye-organizacii-
predosterech-ukrainskuyu-vlast-ot-izmeneniya-izbiratelnogo-zakona-
turchinov.html). – 2012. – 6.03).

***
Первый заместитель председателя партии «Всеукраин-

ское объединение «Батьківщина» Александр Турчинов считает 
непринципиальным порядок номеров кандидатов в объединенном 
партийном списке оппозиции на выборы Верховной Рады в случае, 
если он будет сформирован.

«Сегодня задание, которое перед нами поставила Юлия Тимо-
шенко, – объединить оппозицию. Кто будет первым, кто будет тре-
тий, кто будет пятый – это не принципиально. Во всяком случае, для 
нас», – сказал Турчинов, отвечая на вопрос, действительно ли достиг-
нута договоренность о том, что такой список возглавит депутат Рады, 
лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк.

В то же время Турчинов добавил, что первым номером, по его 
мнению, должна быть Тимошенко. Как сообщалось ранее, замести-
тель председателя Верховной Рады, один из лидеров партии «Всеу-
краинское объединение «Батьківщина» Николай Томенко прогнози-
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рует обнародование списка кандидатов в депутаты Рады от оппозиции 
по мажоритарным округам после 30 апреля.

«Батьківщина» и партия «Народный рух Украины» договорились 
о формировании единого списка кандидатов в депутаты на парламент-
ских выборах (Главное объединить оппозицию. Кто будет третий, 
кто – пятый – не принципиально, – Турчинов // Вечерние Вести 
(http://gazetavv.com/news/policy/47543-glavnoe-obedinit-oppoziciyu-to-
budet-tretiy-kto-pyatyy-ne-principialno-turchinov.html). – 2012. – 7.03).

***
Назначение главой СБУ Игоря Калинина не дает возможности 

думать, что Украина находится в безопасности от влияния России. 
Такое мнение высказал лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок. 

По словам г-на Тягнибока, ситуация в нынешней России не меня-
ется, а империализм – строй, который является бессменным для 
страны.

По его мнению, кадровые перестановки в украинском правитель-
стве также не дают возможности чувствовать себя в безопасности от 
влияния России.

«Как мы можем чувствовать себя в безопасности, когда новый 
глава СБУ Калинин – бывший сотрудник КГБ? А Соломатин – пред-
ставитель России?» – сказал Олег Тягнибок (При нынешнем главе 
СБУ Украина не может быть в безопасности – Тягнибок // Неза-
висимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/32193/). – 2012. 
– 6.03).

***
«Заяви деяких «телевізійних голів» Партії регіонів про готовність 

співпрацювати з усіма політичними силами, навіть опозиційними, 
свідчать про глибоку кризу і відчай, який панує всередині антиукраїн-
ського режиму», – наголосив лідер Всеукраїнського об’єднання «Сво-
бода» під час зустрічі з українцями Нетішина Хмельницької області.

Також Олег Тягнибок зазначив: «Режим Януковича опинився в 
глибокій міжнародній ізоляції. Разом з цим, партія влади стрімко і 
безповоротно втрачає підтримку всередині країни. І що для неї осо-
бливо загрозливо – навіть у своїй «вотчині» на Донбасі. Усі соціоло-
гічні опитування свідчать, що на майбутніх парламентських виборах 
перемогу здобудуть опозиційні політичні сили, об’єднані в Комітеті 
опору диктатурі.
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Загальний бойкот суспільством Партії регіонів спричиняє сер-
йозну паніку в провладних лавах. Тому, передбачаючи неминучу 
поразку, а за нею – і необхідність нести відповідальність за вчинені 
злочини проти держави та нації, «регіонали» розпочали знавіснілу 
кампанію, спрямовану на очорнення і розкол об’єднаних сил опози-
ції, водночас намагаючись зобразити себе «об’єднувачами країни», 
такими собі «голубками миру».

Всеукраїнське об’єднання «Свобода» одразу ж після приходу 
Януковича до влади вступило в безкомпромісне протистояння з анти-
українським режимом. Ця принципова позиція нашої політичної 
сили є незмінною і щодня підтверджується нашою твердою і послі-
довною антирежимною дією в місцевих органах влади, активними та 
постійними протестними акціями. «Свобода» показала суспільству, 
що спротив режимові можливий і він неодмінно дасть переможний 
результат, про що свідчать останні соціологічні опитування.

Саме «Свобода» постійно наголошує: для перемоги над режи-
мом Януковича кожен громадянин повинен відмовитися від будь-якої 
співпраці з антиукраїнською владою. Жодних коаліцій, жодних спіль-
них голосувань, жодної участі в аферах режиму, жодного толерування 
провладних лакеїв, жодного голосу на її підтримку. Маємо пам’ятати, 
що єдиний документ, який можна підписати з Партією регіонів – це 
акт їхньої безумовної капітуляції.

Звісно, спроби влади розколоти об’єднані сили опозиції будуть і 
надалі, однак переконаний: владі Януковича не вдасться своїми про-
вокаціями зупинити спільну антирежимну боротьбу» (Олег Тягни-
бок: «Режим панікує, опинившись у повній міжнародній та вну-
трішній ізоляції» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.
ua/diyalnist/novyny/028329/). – 2012. – 7.03).

***
Лидер партии «Свобода» Олег Тягнибок считает традицию празд-

новать 8 Марта унижающей женщин.
«Это действительно советское, коммунистическое извращение, что 

для женщины определили один день в году. Точно так же как они опред-
еляли один день в году – праздник строителя, праздник энергетика, 
учителя. И так же один день в году – праздник женщины. Мне кажется, 
что для каждой женщины это унизительно», – заявил он.

«В советские времена прививали, что 8 Марта нужно вынести 
мусор, помыть посуду. Это какое-то демонстративное пренебреже-
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ние женщиной, отношение не как к партнеру, другу или матери, а как 
к какому-то рабу, который раз в год может иметь отдых», – добавил 
политик.

По мнению Тягнибока, внимание к женщинам нужно проявлять 
не раз в год, а каждый день.

«Настоящие украинцы любят, уважают, почитают женщин 
каждый день, каждый вечер, каждую ночь. А не один раз в год», – зая-
вил он.

Лидер «Свободы» сообщил, что в его семье не отмечают этот 
праздник. «В то же время, это дело каждого. На сегодняшний день 
этот праздник приобрел несколько иные формы, традиции. Но лично 
я его никогда не отмечал, и вряд ли буду отмечать. У нас в семье этот 
праздник никто не признает. И цветы дарю своим любимым женщи-
нам – маме, жене, и девочкам (дочкам) – не на 8 Марта, а постоянно», 
– добавил он.

Тягнибок уточнил, что и в советское время не отмечал этот празд-
ник, не поздравлял с ним ни бабушку, ни маму, ни сестер (Тягнибок: 8 
Марта – коммунистическое извращение // Левый берег (http://lb.ua/
news/2012/03/07/140233_tyagnibok_8_marta_kommunisticheskoe.
html). – 2012. – 7.03).

***
Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко переконаний, що треба упе-

редити явище трудової міграції української молоді за кордон та ство-
рити гідні умови для реалізації інтелектуального потенціалу нації. 
Про це політик заявив на зустрічі з учасниками та переможцями двох 
молодіжних конкурсів Фонду братів Кличків, організованої за під-
тримки посольства ФРН та Фонду Конрада Аденауера.

За словами політика, сьогодні держава не створює необхідних 
умов для реалізації інтелектуального потенціалу молодих українців. 
«Чим ми можемо пишатись за роки незалежності? Досягненнями окре-
мих людей від культури, мистецтва, спорту, науки. Але це не базу-
ється на державній платформі – бо у нас сумнівні успіхи в економіці, 
політиці, в інших сферах. На жаль, без цього ми не маємо фундаменту 
для розвитку кожного громадянина. Багато людей, які хочуть саморе-
алізуватися, не відчувають підтримки і не бачать перспектив – тому 
виїжджають за кордон. Я також пройшов цей шлях, і зустрічав там 
багато молодих українців, які не мають наміру повертатися додому. 
Це – ганебне явище для України. Я переконаний, що держава сьогодні 
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повинна зробити все від неї залежне, аби надати у першу чергу молоді 
можливість реалізовувати свій потенціал у рідній країні», – зазначив 
Віталій Кличко.

Саме від присутньої на заході молоді – представників студент-
ських самоврядних організацій та молодіжних груп з Києва, Хар-
кова, Запоріжжя, Кіровограда, Миколаєва, Одеси, Полтави – лідер 
«УДАРу» отримав найбільше запитань про політику. Активними 
учасниками дискусії стали, зокрема, переможці проекту «Кращий 
студентський актив» з Полтавського національного педагогічного 
університету імені Короленка. 

«Я переконаний, що зараз бачу перед собою нову українську еліту. 
Ви – молоді студенти, науковці, майбутні управлінці, політики та 
дипломати. Зустріч з вами є особливо важливою, адже саме у ваших 
руках – майбутнє нашої країни. І від того, наскільки відповідально 
ви до цього поставитеся, залежить і те, якою буде Україна не лише 
завтра, але й через 50 років. Разом ми маємо зрозуміти, що несемо від-
повідальність за державу», – наголосив лідер партії «УДАР» (Віта-
лій Кличко: Потенціал молодих українців має бути реалізований 
в Україні // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/
news/news/vitaliy-klichko-potentsial-molodih-ukrayintsiv-maye-buti-
realizovaniy-v-ukrayini). – 2012. – 6.03).

***
Росія завжди намагалась поставити в Україні «зручного» прези-

дента. Про це заявив Голова Народного Руху Борис Тарасюк.
Якщо проаналізувати історію взаємин України і Росії і яким 

чином той чи інший кандидат задовольняв чи не задовольняв Росію, 
можна сказати, що Росія завжди помилялася коли робила ставку на 
ніби «свого» кандидата.

«Так було з Кучмою, якого вони вважали «своїм» кандидатом, але 
врешті-решт, Кучма показав, що він все таки дбає про інтереси Укра-
їни – відзначив Борис Тарасюк – До речі, Кучма не робив таких посту-
пок Росії до яких вдався з самого початку Янукович. На мою думку, 
немає такого кандидата в Україні, якого обрав народ і який би на 100 
% задовольнив Росію, і не буде», – наголосив Борис Тарасюк.

Голова НРУ вважає, що коли мільйони українців голосують за кан-
дидата, вони певною мірою роблять вибір, котрий зумовлений полі-
тичною кон’юнктурою, конкретною ситуацією в країні. І цей вибір дає 
дуже великі повноваження людині, яку обирають Президентом.
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«Янукович, замість того, щоб стати на захист інтересів держави, 
перш за все захищає інтереси олігархів. А безроздільне панування 
російського бізнесу в Україні не входить до їхніх інтересів, тому, що 
вони тоді втратять все. І коли Янукович виступає проти подальших 
поступок Росії, котрих вже зробив чимало – це не стільки захист наці-
ональних інтересів, інтересів суспільства, скільки захист своїх олі-
гархічних, бізнес-інтересів. А він, в свою чергу, зумовлює таку пове-
дінку яка видається продержавницькою. Хоча насправді такою не є», 
– сказав він.

Борис Тарасюк відзначив, що ми не маємо чекати якогось поте-
пління у взаєминах з Росією. Швидше за все Росія буде продовжувати 
тиснути на «свого» президента в Україні. Ті поступки, які він зробив 
на початку свого президентства абсолютно не задовольнили Росію. 
Очевидно, що з обранням Путіна президентом цей тиск на Україну 
буде продовжуватись.

«Це, в свою чергу, змусить радикалізуватися українську владу, – 
вважає політик, – це свідчить про те, що нам немає причин чекати 
потепління або тим більше «нормалізації»в стосунках з Росією, як це 
обіцяв Янукович до президентських виборів. Очевидно, антиукраїн-
ська риторика з боку Путіна пригасне, в той же час дії, подекуди агре-
сивні, будуть продовжуватись» (Борис Тарасюк: Росія завжди нама-
галась поставити в Україні «зручного» президента // Oфіційний 
сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/
article/boris-tarasjuk-rosija-zavzhdi-namagalas-postaviti-v-ukr.html). – 
2012. – 7.03).

***
«У Росії перемогли царизм, авторитаризм та курс на реставрацію 

СРСР», – заявив голова політради партії «Наша Україна» Валентин 
Наливайченко, коментуючи результати виборів президента в Росій-
ській Федерації.

За словами Наливайченка, «нове президентство Путіна є викли-
ком для демократичного розвитку та європейського вибору України. 
І українським політикам як у владі, так і в опозиції вже не вдасться 
цього не помічати. Треба припинити безглузду політику багатовек-
торності нинішньої влади, яка насправді є лише «умиротворенням 
монстра».

«Україні потрібна нова влада, яка не прогинатиметься перед Крем-
лем і не торгуватиме національними інтересами. Нашою стратегіч-
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ною метою і єдиною відповіддю на нові зовнішні обставини має стати 
перемога української демократичної та патріотичної опозиції на пар-
ламентських виборах у жовтні 2012 р.», – заявив Наливайченко (Нали-
вайченко: Нове президентство Путіна несе загрозу самій Росії // 
Центральний інформаційний сервер «Наша Україна» (http://www.
razom.org.ua/news/13955/). – 2012. – 5.03).

***
Без участия лидера партии «Батьківщина» Юлии Тимошенко и 

бывшего министра внутренних дел Юрия Луценко в будущих парла-
ментских выборах их легитимность будет очень сомнительной.

Об этом заявил председатель политсовета «Нашей Украины» 
Валентин Наливайченко, выступая в парламенте Канады на слуша-
ниях, посвященных украинско-канадским отношениям.

Политик осудил репрессии против Тимошенко и Луценко.
Кроме того, он отметил важность объединения представителей 

оппозиции в одном избирательном списке.
«Те, кто выступают против объединения оппозиции, либо ошиба-

ются, либо сознательно обманывают людей», – сказал Наливайченко.
Политик призвал правительство и правозащитные организации 

Канады направить наблюдателей на парламентские выборы 2012 г. в 
Украине.

По его словам, политическое и институциональное объединение 
оппозиции даст едва ли не единственный шанс для изменения ситу-
ации в Украине и смены режима действующего президента Виктора 
Януковича.

«Для того, чтобы получить демократическое большинство в Вер-
ховной Раде, нам нужно скоординировать свои действия в рамках 
совместных избирательных штабов в Киеве и в регионах и обеспе-
чить действенный контроль над избирательным процессом: не допус-
тить фальсификаций, а если это станет невозможным, то вместе при-
знать выборы нелегитимными», – заявил Наливайченко.

Он также предложил план действий объединенной оппозиции: 
единый избирательный штаб – единый список кандидатов – парла-
ментское большинство – новый Президент.

«Одной из важнейших задач оппозиции считаю не только сопро-
тивление режиму Януковича, но и выработку целостного политичес-
кого видения перспективы Украины – перспективы XXI века. Это спо-
собно сделать только новое поколение украинских политиков, кото-
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рое приходит в нашем государстве», – отметил Наливайченко (Нали-
вайченко сомневается, что выборы будут легитимными без Тимо-
шенко и Луценко // Левый берег (http://lb.ua/news/2012/03/07/140256_
nalivaychenko_somnevaetsya.html). – 2012. – 7.03).

***
Партия «Наша Украина» выразила готовность участвовать в еди-

ном партийном списке оппозиции во время парламентских выборов. 
Такое намерение выразил председатель политсовета партии Валентин 
Наливайченко.

Наливайченко подчеркнул, что «Наша Украина» выступает 
за единый партийный список, как и председатель партии Виктор 
Ющенко.

«Мы являемся членами КСД (Комитет по сопротивлению дик-
татуре – Ред.), соучредителями. Мы активно участвуем. Более того, 
предлагаем механизмы, как это воплотить в жизнь», – отметил пред-
ставитель партии.

Также Валентин Наливайченко уточнил, что Виктор Ющенко 
готов к введению единых партийных списков, даже если в них его 
позиция будет за лидером БЮТ Юлией Тимошенко и Юрием Луценко.

«Дело в том, что это партийная позиция – всей партии, ячеек пар-
тии, большинства людей, которые представляют политическую силу. 
И не время сейчас для политических амбиций или личных», – отме-
тил Наливайченко («Наша Украина» готова идти на выборы вместе 
с Тимошенко // Левый берег (http://lb.ua/news/2012/03/12/140521_
nasha_ukraina_gotova_idti_vibori.html). – 2012. – 12.03).

***
«Наша Україна» розглядає ініціативи Віктора Януковича щодо 

соціальних реформ як прояв небезпечного популізму, метою якого є 
покращення рейтингів Партії регіонів. Про це сказано у заяві партії.

За словами представників «Нашої України», будь-яке збільшення 
соціальних виплат може відбутися або за рахунок «пограбування 
окремих верств населення, або суспільства в цілому».

«В першому випадку під ніж піде покоління тих, кому ще не випо-
внилося 35 років. Бо за умови дефіциту Пенсійного фонду, позапла-
ново підняти пенсії можна лише відклавши на невизначений тер-
мін запровадження персональних пенсійних рахунків. А в другому 
випадку для виплати компенсацій для вкладників Ощадбанку СРСР 
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буде увімкнено грошовий верстат зі всіма супутніми наслідками», – 
сказано у заяві.

На думку нашоукраїнців, таким чином «влада, під гаслами покра-
щення життя та відновлення соціальної справедливості, протягує зви-
чайний популістський набір, за допомогою якого вже купувала голоси 
виборців».

«Наша Україна» вважає таку практику цинічною та згубною. Вона 
ґрунтується на ведені в оману українського народу та є такою, що 
призвела до занепаду економіки та погіршення матеріального стану 
широких верств населення», – йдеться у заяві (Партія Ющенка підо-
зрює, що Арбузов друкуватиме «фантики» // Гал-инфо (http://www.
galinfo.com.ua/news/106158.html). – 2012. – 9.03).

***
Лидер «Гражданской позиции» Анатолий Гриценко не собирается 

баллотироваться в мэры Киева.
При этом Гриценко отметил, что имеет достаточно опыта, образо-

вания и менеджерских качеств для того, чтобы быть киевским мэром.
«Я не вижу необходимости идти на выборы мэра Киева в этой 

ситуации. Можно сделать другое в другом направлении», – сказал 
Гриценко.

Он пообещал поддержать на эту должность кандидатуру Виталия 
Кличко, если он «поставит себе эту цель».

Гриценко выразил мнение, что другие оппозиционные силы 
также поддержат кандидатуру Кличко (Гриценко не пойдет 
в мэры Киева // Главред. Столица (http://stolitsa.glavred.info/
archive/2012/03/05/121000-10.html). – 2012. – 5.03).

***
Лидер партии Гражданская позиция Анатолий Гриценко сове-

тует Президента Украины Виктору Януковичу воздержаться от даль-
нейшего «закручивания гаек», поскольку с такой политикой можно 
«сорвать резьбу»

«Когда пропасть между властью и народом достигает критичес-
кого предела, когда везде – массовое нарушение прав граждан, то рано 
или поздно власть ставят на место», – отметил Гриценко.

Политик посоветовал нынешним украинским руководителям изу-
чить опыт мировых диктаторов. «Кого-то из них уже нет в живых, а 
думал, что будет править вечно. Кто-то жив, но в присутствии нотари-
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усов и телекамер отписал все свои «межигорья», которые наворовал, 
в пользу государства. Где-то поднялись и идут революции», – расска-
зал Гриценко.

По его словам, если человек пришел к власти и думает, что все 
принадлежит ему и можно править вечно, настанет момент, когда это 
все закончится. «Именно поэтому я советовал бы высоким руково-
дителям не испытывать на прочность человеческий дух и терпение», 
– отметил лидер Гражданской позиции (Гриценко не советует Яну-
ковичу испытывать на прочность человеческий дух и терпение // 
President.org.ua (http://www.president.org.ua/news/news-317845/). – 
2012. – 8.03).

***
В Запорожье лидер УСДП Наталья Королевская приехала в сопро-

вождении региональных представителей общественного движения 
«Вперед». Видеозапись пресс-конференции, где Королевская отвечала 
на вопросы вместе с впередовцами, наводит на грустные размышления. 
Эти люди – лидеры «Вперед» и парни в камуфляже, для внушитель-
ности стоявшие за их спинами – смотрелись как свалившиеся с луны 
идеалисты. Риторика их слов – а говорили они неровно и общо – пора-
жала фантазерством. «Действующие политические лидеры, депутаты 
– это люди, которые себя изжили. Их надо заменить, полностью обно-
вить состав Рады. Для этого мы организуем гражданское движение, 
которое выдвинет новых, не заангажированных и никак не запятнав-
ших себя кандидатов». 

Но, человек, идущий в Раду, должен иметь опыт политика или 
хотя бы управленца. Ведь ему там законотворчеством заниматься, а 
не бравые речи произносить.

Но Н. Королевской весь этот наивный балаган только на руку. И 
логика ее проста и безупречна. В своем родном Луганске по одному 
из мажоритарных округов она пройдет в парламент вне всяких сомне-
ний. Что же касается партии, олицетворением которой она стала, то 
партия будет работать на нее и против общества. Потому что какой 
бы харизматичной ни была Королевская, восьми оставшихся меся-
цев мало, чтобы раскрутить УСДП до уровня проходного 5-процент-
ного барьера. Но наивных романтиков в среде нашего электората, 
которые проголосуют не столько за УСДП, сколько за ее умного и кра-
сивого лидера, известное количество непременно найдется. Сколько 
это будет, процент или полтора, посмотрим. Важно другое. Эти 1–
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1,5 % Н. Королевская отберет у реально проходной оппозиции – напри-
мер, той же «Батькiвщины». И за такие труды нашей Наташе, первое, 
точно не будут препятствовать в ее мажоритарном округе, и второе, 
наверняка не станут щемить ее бизнес. Ну и третье, скорее всего то, 
что все нынешние, только начавшиеся по стране вояжи Королевской 
и К оплачивает партии власти (Чередниченко В. Работай, Наташа. 
Мы победим // Горожанин (http://www.gorozhanin.com.ua/read/4169.
html). – 2012. – 7.03).

***
УНП, КУН, «Наша Україна» і «Собор» мають визначитися до 

20 березня, чи будуть вони утворювати єдину партію національно-
демократичного правоцентристського спрямування. Про це розповів 
голова ЛОО УП «Собор» Степан Середа.

Степан Середа наголосив, що ідеологічна платформа в усіх чоти-
рьох партій є однаковою, тому в цьому плані проблем з об’єднанням 
не має бути.

Поки що не визначено, на основі якої з чотирьох партій може відбу-
тися об’єднання. Поки що головне завдання чотирьох партій – визна-
читися щодо об’єднання до 20 березня. Потім у партіях мають про-
вести праймеріз, аби визначити осіб з найбільшою підтримкою гро-
мадян.

Проте, за словами Степана Середи, чотири партії ще мають певні 
питання, в яких їх погляди різняться.

«Наприклад, ми не згідні з тим, що «Наша Україна» і УНП активно 
пропонує першим номером Ющенка», – розповів політик. 

Він наголосив, що Віктора Ющенка, як і інших лідерів, мають 
обрати шляхом внутріпартійного праймеріз.

Степан Середа розповів, що переговори між УНП, КУН, «Наша 
Україна» і «Собор» тривають уже три-чотири місяці. До того «Собор» 
вів тривалі перемовини з «Фронтом Змін».

«Собор» вів переговори з Яценюком десь півтора року про 
об’єднання. Говорили, говорили, але нічого не виходило, тільки одні 
розмови. А тут ми вже на раді прийняли рішення і поставили питання 
руба: якщо до 20 березня не буде прийнято рішення тих чотирьох 
структур про об’єднання в одну партію, то ми відмовляємося далі від 
тих пустопорожніх балачок. І тоді виходимо в пресу і говоримо про 
те, як всі дуже хочуть об’єднатися словами вдома на кухні», – наго-
лосив Степан Середа (До 20 березня УНП, КУН, «Наша Україна» і 
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«Собор» мають прийняти рішення про об’єднання – Середа // ВГО-
ЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/45482.html). – 2012. – 6.03).

***
Проектом Постанови Кабінету Міністрів «Про затвердження 

Порядку етикетування (маркування) харчових продуктів щодо вмісту 
генетично модифікованих організмів» пропонується вказувати наяв-
ність ГМО у будь-якій кількості, в той час як за діючими правилами 
таке маркування здійснюється лише в разі наявності не менше ніж 
0,9 % генетично модифікованих складників.

Чинні правила, що були запроваджені у 2009 р., неодноразово 
зазнавали критики з боку партії Зелених України саме через надто 
високий поріг вмісту ГМО, що передбачав подання відповідної інфор-
мації на етикетці продукту.

Проект згаданої Постанови вже викликав зауваження з боку окре-
мих країн і виробників, зацікавлених у подальшому поширенні про-
дуктів із вмістом ГМО. У пропонованих змінах вбачають ознаки пору-
шення правил Світової Організації Торгівлі (СОТ) щодо запобігання 
створенню додаткових торгівельних бар’єрів. Відтак належний захист 
національних інтересів вимагатиме від України чіткого наукового 
обґрунтування своєї позиції.

«У зв’язку з цим Партія Зелених України вважає за необхідне під-
креслити, що єдиної думки відносно безпечності ГМО у науковців 
немає. Водночас ряд досліджень вказує на виразний зв’язок вживання 
продуктів із вмістом генетично модифікованих організмів та виник-
ненням деяких алергійних захворювань. Такі обставини спонукають 
до максимальної поінформованості наших співгромадян аби убезпе-
чити їхні права та інтереси, можливість вибору харчових продуктів 
із мінімізацією ризиків для здоров’я», – зазначив Голова ПЗУ Денис 
Москаль.

За його словами, кілька років тому, в період підготовки до вступу 
України в СОТ, Партія Зелених України ставила під сумнів доцільність 
такого кроку беручи до уваги, зокрема, нечутливість цієї поважної 
організації до чинників пов’язаних із охороною довкілля та здоров’я. 
Засади і правила СОТ мали б зазнати суттєвого реформування із ура-
хуванням характеру сучасних глобальних загроз. Вміст ГМО в хар-
чових продуктах, а також консервантів, емульгаторів та інших небез-
печних для здоров’я речовин мав би жорстко обмежуватись і контро-
люватись, а сам спосіб виробництва продукції мав би регламентува-
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тись з урахуванням необхідності мінімізації екологічних та медичних 
ризиків. Нагальність таких ініціатив зростає і Україна могла б стати 
їхнім провідником.

«За існуючих умов Україна, як член СОТ, має не лише обов’язки, 
але й права. Ці права вона мусить активно використовувати займаючи 
чітку позицію в питаннях захисту інтересів як вітчизняного вироб-
ника, так і вітчизняного споживача. Міжнародний авторитет держави 
пропорційний її спроможності захистити інтереси своїх громадян», 
– додав Денис Москаль.

«Поза сумнівом, забезпечуючи належну захищеність україн-
ського споживача від ГМО-вміщуючих продуктів, українська дер-
жава наразиться на спротив світового ГМО-лобі. Але уряд відпові-
дальний не перед міжнародними лобістами, а перед народом, котрий 
чекає від уряду належної принциповості та послідовності в обсто-
юванні національних інтересів», – зазначив лідер ПЗУ (Денис Мос-
каль: Партія Зелених України вітає наміри уряду запровадити 
жорсткіші вимоги щодо маркування продуктів із вмістом ГМО 
// Официальный сайт Партии Зеленых Украины (http://www.
greenparty.ua/news/news_26356.html). – 2012. – 6.03).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

В Партии регионов считают победу Владимира Путина на пре-
зидентских выборах в России следствием объединения общества для 
сохранения своей государственности.

«Здоровые и прагматичные силы в России объединились для того, 
чтобы сохранить свое государство для того, чтобы оно было главен-
ствующим в мировом пространстве», – заявил народный депутат, 
заместитель главы фракции Партии регионов Вадим Колесниченко.

В то же время, депутат считает, что Украине необходимо оценить 
ситуацию в России накануне выборов, в частности, так называемые 
протесты оппозиции. «Мы, к сожалению, увидели, как инструмента-
рий под названием оппозиция использовался в борьбе против россий-
ской государственности и в борьбе против существующей власти. Как 
технология эта работала, мы уже видели в Украине и видим сегодня. 
Поэтому нужно четко и понятно оценивать то, что происходило в Рос-
сии, нам, в Украине», – подчеркнул он.
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Колесниченко отметил, что в Украине уже полгода ведется про-
цесс делигитимизации выборов в Верховную Раду. «Делигитимиза-
ция выборов в парламент Украины ведется уже полгода и будет про-
должаться до октября», – сказал он.

«Каким образом, общество отреагировало в России – мы видим. 
К сожалению, наше общество еще неясно, как отреагирует на все 
вбросы, которые мы получаем, как правило, из-за рубежа», – добавил 
депутат.

По его мнению, это происходит от того, что в Украине нет соб-
ственной национальной объединяющей идеи, из-за чего общество 
подвержено «различным влияниям из-за рубежа» (Регионалы за рос-
сиян могут только порадоваться // MIGnews.com.ua (http://www.
mignews.com.ua/ru/articles/103978.html). – 2012. – 5.03).

***
Новообраний Президент Росії Володимир Путін не буде прово-

дити жорсткої антиукраїнської політики, оскільки Україна навчилася 
відстоювати свої інтереси, заявив депутат від Партії регіонів Вадим 
Колесніченко. Обидві країни, до того ж, зацікавлені у нормальних 
партнерських взаєминах, додав він.

«Питання більш жорстких відносин, чи ескалація напруження не 
розглядається. Ідеться про питання поступового інтегрування еконо-
мік і політик Росії та України, тому що Росія прагне до європейських 
інституцій, і хоче бути державою всесвітнього значення. Росії без 
України претендувати на місце всесвітнього лідера неможливо. Ми, 
Україна, повинні таким чином будувати свою політику, щоб «великий 
брат» нас не задушив у своїх «обіймах».

На думку Колесніченка, Україна повинна підходити до розвитку 
взаємин з новою владою у Кремлі прагматично, чітко відстоюючи свої 
національні та геополітичні інтереси (Вадим Колесніченко: Путін 
не проводитиме жорсткої антиукраїнської політики // Украин-
ская служба радио «Свобода» (http://www.radiosvoboda.org/archive/
news/20120305/630/630.html?id=24505066). – 2012. – 5.03).

***
Заместитель главы фракции Партии регионов в ВР Владимир 

Зубанов заявил, что Владимир Путин, пребывая на посту президента 
Российской Федерации, продолжит давить на Украину, чтобы поспо-
собствовать её присоединению к Евразийскому сообществу, при этом 
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подчеркнув, что у украинской власти есть достаточно рычагов для 
противодействия любому давлению.

Зубанов подчеркнул, что если в 2007 г. Владимир Путин ставил 
для России задачу стать энергетической сверхдержавой, то на сегод-
няшней повестке политической задачей стоит «сбор земель» в Евра-
зийском сообществе, куда пытаются и Украину затянуть.

Он считает, что Путин будет добиваться изменения курса 
Украины: «Он будет действовать по методу кнута и пряника. Укра-
ине, с одной стороны, будут обещать экономическое чудо. Но с другой 
стороны, и дальше будут давить с помощью Таможенного союза – по 
сыру, по трубам, по сахару, и по вагонам», – добавил депутат (Реги-
онал: Путин приготовил для Украины метод кнута и пряника // 
«Світ24» (http://svit24.net/politic/77-politic/16192-regyonal-putyn-
prygotovyl-dlja-ukrayn-metod-knuta-y-prjanyka). – 2012. – 5.03).

***
Народний депутат України, член парламентської фракції Партії 

регіонів, заступник голови Комітету Верховної Ради України з питань 
будівництва, містобудування і житлово-комунального господарства 
та регіональної політики Ігор Лисов переконаний, що правильний під-
хід до будівництва може зменшити вартість житла на 15–20 %.

«Здешевити житло можна декількома способами. Один з них 
– потрібно привести до нормативних показників навантаження на 
технічні умови. Друге – це пільга при передачі земельних діля-
нок для доступного житла. Третє – собівартість одного квадратного 
метра. Тобто розробляти проекти, де співвідношення площі загаль-
ного користування і житлової площі іде на користь житлової площі. 
Найголовніше, я вважаю, що в цій програмі потрібно чітко і послі-
довно виконувати функцію комфортного проживання на території. 
Тобто, щоб об’єкти соціальної інфраструктури були збудовані: дитячі 
садочки, школи, медичні, оздоровчі, культурні заклади тощо», – впев-
нений І.Лисов.

Також, за його словами, потрібно чітко розробляти містобудівну 
документацію. «Потрібно, щоб транспортна інфраструктура була роз-
винута за рахунок місцевих бюджетів і монополістів», – підкреслив 
політик (Ігор Лисов: Правильний підхід до будівництва може змен-
шити вартість житла на 15–20 % // Официальный сайт Пар-
тии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/
show/9139). – 2012. – 5.03).
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***

Коли міністри закордонних справ Швеції, Великобританії, Чехії, 
Польщі та Німеччини писали відкритого листа щодо ситуації з асо-
ціацією між Україною та Європейським Союзом, ще не було відомо 
про доручення Президента України, в якому йдеться про конкретні 
дії щодо активізації процесу. Про це повідомив народний депутат від 
Партії регіонів, віце-президент ПАРЄ Іван Попеску.

«У заявах, які викладаються у формі відкритого листа, звичайно є 
політична складова. Але в тій самій заяві визнається, що український 
народ – це європейський народ… І вони звертаються до української 
влади, щоб вона зробила низку кроків, аби наблизити той момент, 
коли буде підписана угода про асоціацію», – зауважив І.Попеску.

«У будь-якому випадку цей лист є сигналом щодо позиції цих 
країн. Тут є політична складова, але Президент ще до цієї заяви від-
реагував на ситуація відносно необхідності дій в цьому напрямку», 
– додав І. Попеску.

Він зауважив, що Україна буде робити те, що прописано в законі 
про засади зовнішньої та внутрішньої політики, у відповідності до 
якого основна мета країни – це європейська інтеграція. «Ми будемо 
виконувати той план, який розроблений урядом відносно євроінтегра-
ції. У будь-якому разі рано чи пізно це (Угода про асоціацію – Ред.) 
буде підписано. Головне, щоб ми зі свого боку зробили все, що від 
нас залежить», – зазначив політик (Іван Попеску: Президент Укра-
їни підписав доручення, яке передбачає конкретні дії щодо активі-
зації процесу євроінтергації // Официальный сайт Партии регио-
нов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9142). 
– 2012. – 5.03).

***
Раздача продовольственных пайков до начала официальной пар-

ламентской избирательной кампании в Украине не является агита-
цией, а, посему, нарушением.

Такое мнение выразил народный депутат от Партии регионов 
Вадим Колесниченко. Парламентарий обратил внимание на тот факт, 
что провластные кандидаты по мажоритарным округам «не раздают 
открепительные талоны».

При этом, депутат обратился к представителям оппозиции с 
замечанием, что им также никто не мешает что-то раздавать. «Раз-
давайте все, что угодно. Деньги есть – слава богу. Пусть раздают», 
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– заявил он (В ПР считают, что провластные мажоритарщики 
могут тратиться на агитацию, как захотят, – депутат // УРА-
Информ (http://ura-inform.com/politics/2012/03/05/v-pr-schitajut-chto-
provlastnye-mazhoritarschiki-mogut-tratitsja-na-agitatsiju). – 2012. – 
5.03).

***
Народний депутат від Партії регіонів Михайло Чечетов зазначив, 

що перспектива в об’єднанні опозиції є, проте стара бютівська гвар-
дія має піти.

Про це він розповів, коментуючи заклик лідера ВО «Свобода» 
Олега Тягнибока, що опозиція має забути про об’єднання.

«Він прекрасно розуміє, що зі старою бютівською гвардією їм про-
сто на виборах народ сплете лапті. Тобто, там повинна піти не тільки 
Тимошенко, Луценко, але вся інша гвардія, яка вже гроші в кишенях 
рахує, оскільки місця у (виборчих – Ред.) списках вони будуть прода-
вати по 10–12 млн», – прокоментував заяву О. Тягнибока М. Чечетов.

Проте парламентарій зазначив, що перспектива в об’єднанні опо-
зиції є. «Замість неї (Ю. Тимошенко – Ред.) список об’єднаної опози-
ції має очолити ... Наталя Королевська. Поруч повинен стати другим 
номером Тягнибок. Третім – Кличко. Четвертим взяти кого-небудь 
незабрудненого з регіонів. Ну і щоб Яценюк замкнув цю п’ятірку. Ось 
у такій опозиції перспектива буде, і це буде серйозний конкурент нам 
на виборах», – резюмував регіонал (В ПР хочуть бачити в опози-
ційній п’ятірці Королевську, Тягнибока, Кличка, «незабрудненого» 
і Яценюка // Гал-инфо (http://www.galinfo.com.ua/news/105914.html). 
– 2012. – 5.03).

***
Народный депутат Украины, член парламентской фракции Пар-

тии регионов Инна Богословская уверена, что за два минувших года 
на пути к евроинтеграции Украина достигла больших успехов, чем 
за все годы работы предыдущей власти. «Действующая украинская 
власть за два минувших года сделала для евроинтеграции больше, чем 
предыдущая власть за все за все годы ее работы. Это не подвергается 
никакому сомнению. Это признали все европейские эксперты и поли-
тики», – отметила парламентарий.

По словам И. Богословской, тем не менее, в Украине сложилась 
ситуация, когда судьбу двух политических деятелей, осужденных за 
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уголовные, а не политические преступления, пытаются напрямую 
связать с судьбой евроинтеграционного процесса.

«Никто – ни из украинцев, ни из европейцев – не говорил о том, 
что 15 или 20 лет – это немыслимый срок для вступления Украины в 
Евросоюз. Поэтому в этот срок мы туда вступим. Оппозиция, конечно, 
опять будет пугать общество заявлениями о том, что курс власти – на 
ЕврАзЭС и Таможенный союз. На самом деле позиция руководства 
страны четка и понятна – это курс на интеграцию с Европейским 
Союзом», – подчеркнула депутат.

По мнению И. Богословской, с момента парафирования договора 
об ассоциации между Украиной и ЕС до момента его подписании и 
ратификации уйдет минимум три года. «Сегодня Евросоюз, находясь 
в очень тяжелом положении, не заинтересован в быстром подписании 
договора с Украиной. Потому что он предполагает очень серьезные 
финансовые пакеты помощи Украине. Евросоюз не готов помогать 
нам. Ему самому необходима финансовая помощь. Поэтому европейцы 
будут использовать любые формальные поводы, чтобы затянуть про-
цесс интеграции», – подытожила политик (Инна Богословская: За два 
минувших года Украина на пути к евроинтеграции достигла боль-
ших результатов, чем за все время работы предыдущей власти // 
Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/9157). – 2012. – 6.03).

***
Партия регионов готова объединится с ВО «Свобода», если при-

дется отстаивать интересы Украины в отношениях с Россией. Об этом 
заявила народный депутат от Партии регионов Елена Бондаренко. 

«Нужно исходить из собственных интересов. И если ситуация с 
Россией позволит нам объединиться в усилиях за отстаивание наших 
национальных интересов даже с такой партией как «Свобода», мы это 
сделаем. Мы сделаем это со всеми, потому что другого пути у нас 
нет», – заявила Бондаренко.

По ее словам, в Украине нет других политических оппонентов или 
сторонников, поэтому приходится сотрудничать со всеми, с кем это 
выгодно в тех или иных вопросах. «Вы поймите, что это наша страна. 
И они представляют тоже какую-то часть избирателей. И мы должны 
понимать, где вместе с ними или не вместе с ними. Мы можем найти 
общие точки соприкосновения. Вы думаете, нам нравиться то, что они 
делают или то, что они заявляют?» – отметила «регионалка».
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«Если «Свобода» нужна нам будет для реализации нашего курса 
политических и экономических реформ, мы их используем», – подчер-
кнула Бондаренко.

В ответ на это лидер «Свободы» Олег Тягнибок назвал Партию 
регионов «бандитской и украинофобской».

«И запомните себе: украинских националистов никто не будет 
использовать. Украинские националисты будут на своей Богом дан-
ной земле делать то, что они будут считать нужным. А вы будете 
выброшены на свалку истории. И это сделает украинский народ, 
который вас возненавидел уже. Бойтесь! Ваше время заканчивается», 
– заявил Тягнибок (В ПР заявляют, что используют «Свободу», если 
будет нужно // Левый берег (http://lb.ua/news/2012/03/06/139909_pr_
zayavlyayut_ispolzuyut.html). – 2012. – 6.03).

***
Народный депутат Украины, член парламентской фракции Пар-

тии регионов, первый заместитель председателя Комитета Верхо-
вной Рады по вопросам свободы слова и информации Елена Бонда-
ренко убеждена, что благодаря газовым контрактам Ю. Тимошенко 
украинское производство не может быть конкурентоспособным, и 
работает в убыток. «Россия могла только мечтать о такой цене на газ 
для Украины, и о тех прибылях, которые получает от продажи газа в 
нашу страну. Ю. Тимошенко подписала выгодный для России газовый 
контракт, и сейчас и Президент, и правительство вынуждены делать 
все, что ситуация изменилась, и мы получили все-таки взвешенную 
цену на газ», – напомнила депутат.

По словам Елены Бондаренко, самый радикальный выход из этой 
ситуации – это обращение в международные судебные инстанции.

«При такой цене по газовым контрактам Ю. Тимошенко ни одно 
из наших производств не выдержит никакой конкуренции с дру-
гими странами по себестоимости нашей продукции. Получается, 
что либо мы должны каким-то образом субсидировать абсолютно 
все производства из государственного бюджета, а это деньги всех 
налогоплательщиков. Либо тогда сами производства будут работать 
в убыток, а значит, будет сокращаться зарплата и рабочие места», – 
заявила политик (Елена Бондаренко: Благодаря газовым контрак-
там Ю. Тимошенко украинское производство работает в убыток 
// Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/9160). – 2012. – 6.03).
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***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Пар-
тии регионов, первый заместитель председателя Комитета Верховной 
Рады по вопросам свободы слова и информации Елена Бондаренко 
заявила, что Европа применяет к Украине двойные стандарты в кон-
тексте развития демократических принципов в нашей стране. 

«Очевидно, что в заявлении западных министров иностранных 
дел по поводу подписания Украиной Соглашения об ассоциации с 
ЕС присутствует политический подтекст. Поэтому в данном случае 
нужно просто понимать, что это заявление сделано исключительно 
из позиции дела госпожи Тимошенко», – заявила Елена Бондаренко.

Политик подчеркнула, что Европа применяет двойные стандарты 
к проблематике развития демократических принципов в Украине. «В 
последнее время в Украине было достаточно поводов для Европы про-
явить себя как действительно стража демократии. Например, недав-
ний случай расистских заявлений партии «Свобода» в отношении 
певицы Гайтаны. Европа молчит. Недавние нападки в отношении 
актрисы Ольги Сумской, которая высказала свое отношение к делу 
Тимошенко, и тут же ей посыпались угрозы. Европа молчит. Полу-
чается, что Европа каким-то странным образом, выбирает, на что ей 
обращать внимание, а на что просто цинично и легковесно закрывать 
глаза», – пояснила депутат.

Но, по словам Елены Бондаренко, любое подобное заявление – это 
повод задуматься и сделать вводы для себя. «Мы находимся в очень 
невыгодном положении маленьких соседей Евросоюза. Все пытаются 
помыкать, поучать и так далее. И если забыть о собственном достоин-
стве и внимать каждому слову, которое несется где-то там со стороны, 
то конечно в принципе можно потерять и себя самого», – считает она.

«Сейчас Европа по сравнению с Украиной хуже справляется со 
своими экономическими и социальными проблемами. И представи-
тели некоторых государств искренне удивляются, как при такой миро-
вой ситуации нам удалось удержать внутри себя более-менее стабиль-
ную социально-экономическую ситуацию», – подчеркнула Елена Бон-
даренко.

Отвечая на вопрос о том, какие выводы можно сделать из заяв-
ления европейских министров иностранных дел, парламентарий 
назвала три основных момента: «Первый вывод – данное заявление 
имеет явную политическую окраску. Второй вывод – мы понимаем, 
что дело Тимошенко значительно осложняет процесс евроинтегра-
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ции Украины. И третий момент – мы так же понимаем, что Европа 
в отношении дела Тимошенко иногда даже бестактно давит на Укра-
ину. Учитывая те процессы, которые сейчас в Европе происходят, 
уголовные процессы над бывшими чиновниками высокого ранга дру-
гих правительств, мы понимаем, что здесь Европа проявляет двойные 
стандарты» (Елена Бондаренко: Европа применяет двойные 
стандарты к проблематике развития демократических принци-
пов в Украине // Официальный сайт Партии регионов (http://www.
partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9162). – 2012. – 6.03).

***
Народный депутат Украины, член парламентской фракции Пар-

тии регионов Валерий Коновалюк инициирует изменения в закон о 
выборах в Верховную Раду, которые бы позволили оборудовать веб-
камерами помещения участковых избирательных комиссий, как на 
президентских выборах в России.

«Сегодня будут зарегистрированы изменения в закон о выборах 
народных депутатов – в ст. 83 закона. Я предлагаю все помещения 
участковых избирательных комиссий оборудовать вэб-камерами для 
того, чтобы в Украине эта система также дала возможность избежать 
любых спекуляций на предмет фальсификации результатов выборов», 
– считает В. Коновалюк.

По убеждению депутата, «это колоссальный шаг вперед в инфор-
мационном развитии Украины, поскольку государство будет обязано 
обеспечить развитие сети интернета в каждом сельском населенном 
пункте».

«На мой взгляд, это даст возможность любому гражданину не 
только в Украине, но и в мире наблюдать в он-лайн режиме за проведе-
нием парламентских выборов в Украине», – подчеркнул В. Коновалюк.

По его словам, в РФ веб-камеры были установлены почти на 
95 % избирательных участках, которые позволили любому человеку 
не только в стране, но и за рубежом, наблюдать за ходом голосования 
и подсчетом голосов.

В. Коновалюк отметил, что это новшество также способствовало 
проведению открытых выборов. «Отрицать явно очевидные факты 
сложно», – добавил он.

Депутат заверил, что грубых нарушений во время выборов в 
РФ не было, были лишь единичные недостатки, как то сложности 
со списками и подвозы избирателей на участки (Валерий Конова-
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люк: Оборудование избирательных участков веб-камерами пресе-
чет спекуляции на предмет фальсификации результатов выборов 
// Официальный сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.
org.ua/ru/news/politinform/show/9168). – 2012. – 6.03).

***
Методичні закиди представників опозиції на адресу Адміністра-

ції Президента у нібито намірах сфальшувати вибори свідчить про 
єдине: БЮТ намагається виправдати свою поразку на майбутніх вибо-
рах до Верховної Ради України. Таку думку висловив народний депу-
тат України, член парламентської фракції Партії регіонів, перший 
заступник Голови Комітету ВР з питань законодавчого забезпечення 
правоохоронної діяльності Володимир Олійник.

«Усі звинувачення, які лунають на адресу Адміністрації Пре-
зидента у начебто намірах перерозподілити мажоритарні округи, 
позбавлені будь-якого здорового глузду. Адміністрація Президента 
не має жодного стосунку до відповідного розподілу. Це компетенція 
ЦВК», – пояснив парламентарій. На переконання депутата, подібна 
тактика представників БЮТ свідчить про те, що вже сьогодні опози-
ція шукає аргументи задля того, аби виправдати свою поразку на май-
бутніх виборах до Верховної Ради.

«Це звичайна політтехнологія. Вони діють так само, як Генна-
дій Зюганов у Росії, котрий не визнав підсумки президентських вибо-
рів через те, що вони начебто вони фальшовані. Приблизно так само 
по-більшовицьки діє сьогодні БЮТ. Це, до речі, єдина політична 
сила, яка свого часу не визнала результати виборів Президента Укра-
їни. Тому те, що ми спостерігаємо зараз – це технологія, яка поля-
гає у підготовці виправдання власної поразки на майбутніх виборах», 
– резюмував В. Олійник (Володимир Олійник: БЮТ уже готується 
до поразки на парламентських виборах // Официальный сайт Пар-
тии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/
show/9171). – 2012. – 6.03).

***
Влада продовжуватиме роботу щодо забезпечення європейської 

інтеграції України, і неодмінно буде враховувати рекомендації Євро-
комісії та Європарламенту щодо реформування правоохоронної та 
судової системи, переконаний народний депутат України від Пар-
тії регіонів, перший заступник голови парламентського Комітету з 



36

Фракційна діяльність у Верховній Раді

питань євроінтеграції, співголова парламентського Клубу «Україна – 
ЄС» Володимир Вечерко.

«Ми свідомі того, що на шляху інтеграції до ЄС ще досі є певні 
перепони, які стосуються необхідності завершення реформ, що були 
ініційовані, але не реалізувалися в повній мірі. Проте, на цьому шляху 
є і успіхи, про які я вже неодноразово згадував», – заявив депутат.

Він зазначив, що останнім часом спостерігається дещо вибіркове 
висвітлення інформації щодо співробітництва України з ЄС.

«Наприклад вчора окрім листа п’яти міністрів, про який не зга-
дали лише ліниві, була й спільна декларація семи країн (Вишеград-
ська четвірка та Балтія) в якій наголошувалось на підтримці європраг-
нень України», – нагадав парламентарій.

Таку ситуацію В. Вечерко пояснює наближенням виборів: «Вже 
зараз простежується зайва політизація багатьох питань, в тому числі 
й зовнішньополітичної сфери», – зазначив політик.

Крім того, він наголосив, що опозиції було б варто сприймати 
зовнішньополітичні успіхи України як успіхи держави в цілому, а не 
як успіхи своїх опонентів.

«Це б дозволило рухатися значно швидше, і принесло відповідні 
дивіденди в першу чергу громадянам, а не тим чи іншим політичним 
силам», – наголосив він (Володимир Вечерко: На шляху євроінтегра-
ції в України є як перепони, так і успіхи // Официальный сайт Пар-
тии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/
show/9169). – 2012. – 6.03).

***
Партия регионов предложила «Сильной Украине» во время съезда 

17 марта подписать политическое соглашение, после чего «Сильная 
Украина» должна принять решение о самороспуске и влиться в Пар-
тию регионов на основе индивидуального членства.

Об этом сообщила народный депутат от Партии регионов, первый 
заместитель председателя комитета Верховной Рады по вопросам 
свободы слова и информации Елена Бондаренко.

«Это наша традиция, все наши политические партнеры, которые 
когда-либо к нам присоединялись, делали это таким образом. Для нас 
эта процедура знакома», – отметила депутат.

Елена Бондаренко добавила, что с партией «Сильная Украина» 
переговоры закончены, и в Партии регионов надеются на то, что никто 
не изменит свою точку зрения, и договоренности останутся в силе.
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«Надеемся, что до 17 марта у господина Сергея Тигипко и его 
политических сторонников из «Сильной Украины» мнение не изме-
нится», – подчеркнула политик.

По ее словам, в Партии регионов хотели бы, чтобы и другие поли-
тические партии приняли участие в процессе объединения.

«Мы сейчас ведем переговоры с еще одной политической партией, 
которая достаточно известна в Украине, но пока нет ответы, видно, 
она пока не готова. Они еще советуются с областными организаци-
ями, как им поступить, в какой форме этот политический союз должен 
состояться, поэтому пока нет смысла называть эту партию», – резюми-
ровала Елена Бондаренко (Регионалы сделали Тигипко весьма заман-
чивое предложение // Наш век (http://wek.com.ua/article/65244/). – 
2012. – 7.03).

***
Верховна Рада України не буде штучно затягувати процес роз-

гляду проекту Кримінально-процесуального кодексу. Про це заявив 
народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіо-
нів, представник Президента України у Верховній Раді Юрій Мірош-
ниченко. «У Комітеті йде робота, і ми сподіваємося, що з майже 4 тис. 
поправок будуть відібрані ті, які лягають у загальну ідеологію законо-
проекту. А вона полягає в запровадженні європейських стандартів, що 
діють у сфері кримінальної юстиції та захисту прав і свобод громадя-
нина. Вони будуть враховані», – зазначив політик.

Ю. Мірошниченко уточнив, що є дві форми врахування поправок: 
повністю або частково. Якщо, за його словами, за формою пропозиція 
потребує вдосконалення, а за змістом вона важлива, то тоді комітет 
такі поправки враховує.

«Я сподіваюся, що всі корисні, логічні й потрібні поправки уві-
йдуть у тіло Кримінально-процесуального кодексу вже до другого 
читання», – переконаний політик.

Парламентарій не думає, що Верховна Рада буде штучно затягу-
вати процес щодо розгляду проекту Кримінально-процесуального 
кодексу. «Щойно він вийде з Комітету, його будуть ставити на роз-
гляд. Принаймні я, як представник Президента, буду це ініціювати», 
– додав Ю. Мірошниченко (Юрій Мірошниченко: Корисні і логічні 
поправки увійдуть до Кримінально-процесуального кодексу вже до 
другого читання // Официальный сайт Партии регионов (http://www.
partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9183). – 2012. – 7.03).
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***

В Украине нет политических заключенных, а родственники 
заключенных не имеют, согласно действующему законодательству 
приоритетного права на встречу с Президентом.

Такое мнение высказал народный депутат из фракции Партии 
регионов Михаил Чечетов.

«У нас в стране политических заключенных нет. Но имеет ли 
право гражданин на встречу с Президентом? Имеет. Имеет ли право 
гражданин Украины обратиться к Президенту? Имеет право пись-
менно обратиться к Президенту», – отметил Чечетов. Народный депу-
тат отметил, что есть определенные прописанные нормы по которым 
гражданин имеет право попасть на встречу с Президентом Украины. 
Чечетов отметил, что родственники заключенных не имеют прио-
ритетного права на встречу с главой государства (Чечетов: У нас 
нет политзаключенных // Рuls.kiev.ua (http://politics.puls.kiev.ua/
opinion/89048.html). – 2012. – 8.03).

***
Ініційоване Президентом України Віктором Януковичем підви-

щення соціальних стандартів стало наслідком динамічного розви-
тку української економіки, заявив член парламентської фракції Партії 
регіонів Ярослав Сухий.

«Два роки наполегливої праці Президента і уряду принесли перші 
позитивні результати. Українська економіка поступово, але неухильно 
рухається в напрямку власного розвитку», – сказав регіонал.

За словами Сухого, тільки гармонійний розвиток всіх без винятку 
галузей народного господарства буде гарантувати зростання соціаль-
них стандартів в країні.

«Головним джерелом розвитку соціальної сфери може бути 
виключно зростання продуктивності праці», – додав він.

На переконання депутата, ініціативи Президента України поси-
лити соціальну політику мають надзвичайно важливий характер.

«Важливо, що ресурси для підвищення соціальних стандартів 
формувалися за рахунок національних джерел, за рахунок розвитку 
економіки, а не за рахунок позик міжнародних фінансових інститутів», 
– підсумував Сухий (Регіонал: Два роки наполегливої праці Януко-
вича принесли перші результати // «Відголос.com» (http://vidgolos.
com/144158-regional-dva-roki-napoleglivoyi-praci-yanukovicha.html). 
– 2012. – 8.03).
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***

Часть средств на реализацию социальных инициатив Президента 
уже заложена в госбюджете 2012 г. Об этом сообщил глава парламент-
ского подкомитета по социальной политике Александр Стоян.

По словам представителя Партии регионов, остальная часть 
средств будет внесена в госбюджет для финансирования социальных 
программ во время его пересмотра в Верховной Раде. «Да, безусловно, 
мы говорим об очень высоких суммах – это дополнительные расходы, 
но часть этих средств будет за счет сокращения определенных расхо-
дов, за счет оптимизации, – 8 млрд грн будет достаточно, чтобы реа-
лизовать эту очень важную социальную программу в 2012 г.», – сказал 
А. Стоян (ПР знает, где взять 8 млрд грн под обещания Януковича // 
«МинПром» (http://minprom.ua/news/90104.html). – 2012. – 8.03).

***
Лидер пропрезидентского большинства в Верховной раде и глава 

фракции Партии регионов Александр Ефремов рассказал о предстоя-
щих выборах и своих ожиданиях в связи с ними.

Рассказывая о достижениях, какими может похвастаться Пар-
тия регионов, Ефремов отметил: «Мы обещали людям определенные 
вещи, частично они достигнуты. Если сравнить, что мы имеем сейчас, 
с тем, что было в 2009 г., то результат налицо. В 2009 г. было падение 
ВВП на 15 %, разбалансирована система управления. В итоге мы оста-
новили падение производства. В 2010 и 2011 гг. у нас 5 % рост ВВП. 
Это говорит о том, что была проделана определенная работа».

«Конечно, я бы хотел для своей партии наивысшего результата. 
Но будет то, что будет, – объективная оценка нашей деятельности за 
2,5 года. Я надеюсь, что люди видят, что мы заложили фундамент, 
на котором строим здание, в котором всем будет комфортнее жить. 
Поэтому рассчитываю, что мы наберем не меньше голосов, чем в 
2007 г.», – заявил он. «Мажоритарщики – это отдельный разговор. 
Если нам удастся выдвинуть наиболее рейтинговых и люди им пове-
рят, то результат может быть и выше», – добавил Ефремов (Ефремов: 
ПР должна набрать не меньше, чем в 2007-м // ПОЛЕМИКА (http://
www.polemika.com.ua/news-84243.html). – 2012. – 9.03).

***
Глава пропрезидентского большинства в Верховной раде и глава 

фракции Партии регионов Александр Ефремов рассказал о подкупе 
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депутатов, поблажках для чиновников и тех, кто голосует под взмах 
руки.

Лидер регионалов прокомментировал скандал вокруг попытки 
подкупа депутата от фракции «Блок Юлии Тимошенко-Батьківщина» 
Романа Забзалюка лидером группы внефракционных депутатов и 
бывшим членом БЮТ Игорем Рыбаковым. «Когда наши коллеги из 
БЮТ погрязают в скандалах, меня это не радует. Просто гротескно 
выглядело, когда они обратились к нам с предложением создать след-
ственную комиссию по этому факту. Но мы подключимся к ее работе», 
– заявил он, заверив, что группу Рыбакова не связана с ПР.

«Если бы его группа была создана при нашей поддержке, эти 
люди просто вошли бы в нашу фракцию. У нас разные политические 
платформы, ее депутаты часто голосуют неконсолидированно с нами. 
Согласен, общество должно получить ответ на вопрос, что произошло, 
от Рады. Пока же Генпрокуратура видит там только межличностные 
отношения между депутатами», – подчеркнул Ефремов.

По его словам, недоверие порождают действия отдельных депута-
тов. «Но сама Рада – это площадка, где проходит выяснение отношений, 
которые есть в обществе. Посмотрите на парламенты других стран – мы 
не исключение. Но я хотел бы отметить одну вещь: насколько мы ува-
жаем себя, настолько уважаем и госорганы», – добавил он.

Комментируя ситуацию, когда депутаты-регионалы голосуют 
исключительно под взмахи рук замглавы фракции Михаила Чече-
това, Ефремов отметил: «Чтобы Чечетов махнул рукой, этому пред-
шествует огромная работа различных специалистов и экспертов. 
Работа нашей фракции слаженная и эффективная. Это надо ста-
вить нам в заслугу, а не иронизировать над этим. Попробуйте нала-
дить такую же работу в других фракциях» (ПР: Взмаху руки Чече-
това предшествует огромная работа специалистов // «Цензор.
НЕТ» (http://censor.net.ua/news/199685/pr_vzmahu_ruki_chechetova_
predshestvuet_ogromnaya_rabota_spetsialistov). – 2012. – 9.03).

***
Народный депутат от Партии регионов младший сын Прези-

дента Украины Виктор Янукович считает запрет рекламы и спон-
сорства табачных изделий необходимым шагом для защиты здоро-
вья украинцев.

По его мнению, и общество, и государство должны приложить 
максимум усилий для того, чтобы курение перестало быть модным.
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«Курение не должно рекламироваться как модная, стильная 
привычка. В мире этого уже нет. Сегодня модно заниматься спортом, 
путешествовать, смотреть хорошее кино. Хотелось бы, чтобы именно 
такими стремлениями жила наша молодежь», – считает Янукович.

По мнению народного депутата Партии регионов, «совершенство-
вание законодательства – лишь один из механизмов поддержания здо-
рового образа жизни в Украине».

«Я считаю, что достичь эффективного результата в решении этой 
проблемы мы сможем, только заручившись поддержкой общества. 
Со своей стороны, буду максимально помогать фестивалю и другим 
полезным общественным проектам», – сказал Янукович.

По его мнению, резонанс, который был вызван задержкой в подпи-
сании закона о запрете рекламы, спонсорства и стимулирования про-
даж табачных изделий, свидетельствует о высоком уровне обществен-
ной поддержки этой инициативы.

«Этот законопроект предусматривает полный запрет спонсор-
ства теле- и радиопередач, концертов, спортивных, культурно-
развлекательных мероприятий с использованием табачных изделий и 
названием производителей, импортеров и продавцов табачных изде-
лий», – сказал Янукович (Сын Януковича предлагает полностью 
запретить рекламу и спонсорство табачных изделий // ГолосUA 
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120309_syin-
yanukovicha-predlagaet-polnostyu-zapretit-reklamu-i-sponsorstvo-
tabachnyih-izdeliy). – 2012. – 9.03).

***
Чтобы уйти от «газового вопроса» с Россией, Украине нужно все 

меньше потреблять российского газа. Такое мнение выразил народный 
депутат от Партии регионов Владимир Зубанов. «Думаю, что даль-
нейшие отношения (между странами – Ред.) будут прагматичны. Но 
и Президент, и Партия регионов и оппозиция за то, чтобы отстаивать 
украинские интересы. Можно ли этого достичь? Я думаю, что можно, 
если сконцентрировать усилия власти на этом, если министры будут 
работать в правильном направлении», – подчеркнул депутат.

При этом В. Зубанов отметил, что Украине и России уже некуда 
деваться. Им, по словам нардепа, нужно выстраивать прагматичные 
отношения и идти друг другу на компромисс.

«Но я считаю, чтобы уйти от «газового вопроса», отношения 
с Россией нужно рассматривать под другим ракурсом. Мы должны 
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делать все для того, чтобы все меньше потреблять российского газа», 
– подчеркнул регионал.

В. Зубанов напомнил, что наше правительство добивается того, 
чтобы в этом году сократить на 27 млрд кубометров потребления рос-
сийского газа.

«Дальше надо еще меньше и меньше. И если мы не будем зави-
сеть от России в объёмах поставки газа, тогда и газовый вопрос будет 
решаться намного проще», – сказал политик.

По словам регионала, именно на этом вопросе Украине нужно 
сосредоточить свои усилия. «Плюс на мировом рынке сейчас много 
предложений по газу: и американский газ, и африканский. Есть пути 
его транспортирования в наши газохранилища», – добавил В. Зубанов 
(В ПР знают, как избавиться от «газовой зависимости» от России // 
ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120311_v-
pr-znayut-kak-izbavitsya-ot-gazovoy-zavisimosti-rossii). – 2012. – 11.03).

***
«Пребывание ракетного крейсера США, оснащённого оружием 

массового поражения, на территории Украины недопустимо и явля-
ется прямым нарушением украинских законов», – заявил народный 
депутат Украины, первый секретарь Одесского обкома КПУ Евгений 
Царьков.

«Я хочу напомнить командованию ВМС, которое с таким востор-
гом рассказывает нам о сотрудничестве с США в этом направлении, 
что согласно п. 1 ст. 4 упомянутого мною закона «запрещается допуск 
и пребывание на территории Украины подразделений вооруженных 
сил других государств, оснащённых ядерным, химическим, бактерио-
логическим и другими видами оружия массового поражения, а также 
оружия, которое имеет составные части ядерного, химического бак-
териологического оружия и другого оружия массового поражения». 
Хочу обратить на это нарушение внимание общественности, раз уж 
ВМС готово идти на нарушение украинского законодательства», – 
добавил депутат.

Кроме того, коммунист направил депутатское обращение Генпро-
курору Виктору Пшонке с просьбой проверить законность пребывания 
американского ракетного крейсера на территории Украины.

«Поскольку Компартия Украины считает, что флоту США 
не место на нашей территории, особенно с таким внушительным 
боевым оснащением. Считаю, что такой визит нагнетает обстановку 
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как в стране, так и на геополитической арене. Поэтому хотелось бы 
получить от Виктора Пшонки официальное подтверждение этого 
события», – резюмировал Евгений Царьков (Евгений Царьков: Флоту 
США не место на территории Украины // Компартія України – 
http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-fl otu-ssha-ne-
mesto-na-territorii-ukrainy/). – 2012. – 5.03).

***
Как заявил народный депутат Украины фракции КПУ Евгений 

Царьков, комментируя требования А. Яценюка во время публичной 
встречи с Президентом, «внешне эти требования выглядят эффектно 
и вроде как привлекательно, если не смотреть в корень». 

«Псевдоопозиционность Яценюка, о которой коммунисты говорили, 
для внимательного и думающего человека очевидна. Ну, во-первых, тре-
бования Яценюка не касаются принципиальных проблем, без реше-
ния которых невозможно кардинальным образом изменить ситуацию 
в стране. Необходимо изменить саму суть олигархического режима, 
созданного нынешней властью. Без этих изменений выпрашивать 
подачки у власти не имеет смысла», – убежден коммунист. 

Евгений Царьков детально описал те позиции, который игнори-
рует лидер «Фронта Змін». В частности, по его словам, первой и одной 
из важнейших проблем является выполнение программы приватиза-
ции, согласно которой олигархам до 2014 г. перейдут все прибыльные 
объекты электроэнергетики, инфраструктуры и стратегические пред-
приятия. 

«Второй пункт, на котором настаивает Компартия, и который не 
замечает буржуазный «оппозиционер» Яценюк – это категоричес-
кий запрет, а не временный мораторий на введение рынка земли. Тре-
тье – начать реальную, а не показную борьбу с коррупцией и рей-
дерством. Четвертое, что искусно обходит Яценюк, вопросы необ-
ходимости реприватизации тех предприятий, которые были за бес-
ценок отданы олигархии и которые сейчас находятся на грани унич-
тожения, как например Запорожский алюминиевый комбинат, 
который «эффективными собственниками» режется на металлолом. 
Пятое – отказаться от любых планов приватизации государствен-
ной «Укрзалізниці». Шестое – отказаться от безумного курса на кор-
чащуюся в кризисе Европу и начать работу по вхождению Украины 
в Таможенный союз. Обходит стороной Яценюк и последствия для 
украинского народа сотрудничества страны с МВФ, например, – изме-
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нение пенсионного возраста, повышение коммунальных тарифов, 
сокращение социальных льгот. Седьмое – Яценюк что-то не прояв-
ляет особой активности в том, чтобы принять реальный, а не бутафор-
ский закон о налоге на роскошь, заставить крупный капитал платить 
налоги», – перечислил народный депутат.

Депутат-коммунист назвал только некоторые из первоочередных 
требований коммунистов к олигархической власти в интересах 
народа. Эти меры, по его мнению, носят системный характер, они про-
являют в себе то, чем должна заниматься и чего добиваться системная 
оппозиция к олигархической власти. 

«Любая другая оппозиционность, вне перечня этих системных 
требований, выглядит также абсурдно, как «оппозиционность пчел к 
меду», которые друг без друга не могут. Так же, как не могут друг без 
друга буржуазная власть и буржуазная оппозиция», – сказал Евгений 
Царьков (Евгений Царьков: Оппозиционность Яценюка – «оппози-
ция пчел против меда» // Події і коментарі (http://pik.cn.ua/vybory-
2010/7060-evgenyj-carkov-oppozycyonnost-jacenjuka--loppozycyja-
pchel-protyv-medar). – 2012. – 5.03).

***
Выборы в России продемонстрировали очевидный факт: 

коммунисты являются единственной оппозицией и у них огром-
ная перспектива. Об этом заявил лидер запорожских коммунистов, 
народный депутат Украины Алексей Бабурин.

«От имени запорожских коммунистов хочу поздравить Генна-
дия Андреевича Зюганова с хорошим результатом на президент-
ских выборах. Он провел очень мощную избирательную кампанию, 
выглядел убедительно, аргументировано доносил свою программу 
и завоевал поддержку свыше 12 млн россиян, получив второе место. 
Безусловно, Компартия Украины уже перенимает и будет перенимать 
опыт своих российских коллег», – подчеркнул Алексей Бабурин (Алек-
сей Бабурин: Выборы в России продемонстрировали: коммунисты 
являются единственной оппозицией и у них огромная перспек-
тива // Компартія України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.
ua/aleksej-baburin-vybory-v-rossii-prodemonstrirovali-kommunisty-
yavlyayutsya-edinstvennoj-oppoziciej-i-u-nix-ogromnaya-perspektiva/). 
– 2012. – 5.03).
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Политическую ответственность за действия депутата от фракции 
БЮТ Романа Забзалюка должен нести лидер политической силы, кото-
рую он представляет. Об этом заявил первый секретарь Луганского 
обкома КПУ, народный депутат Украины Спиридон Килинкаров.

Спиридон Килинкаров отметил, что Юлия Тимошенко, являясь 
лидером БЮТ, должна отвечать за политические заявления своих одно-
партийцев, в том числе Романа Забзалюка. «Я не сторонник Партии реги-
онов, но получается банальная ситуация, когда один политик-бютовец 
дает взятку другому бютовцу, и при этом говорит, что виновата Партия 
регионов. Политическая ответственность лежит на лидерах партии, в 
данном случае на Юлии Тимошенко», – отметил коммунист.

Также парламентарий выразил несогласие с Генпрокурором 
Украины в вопросе расследования дела о подкупе. «Для того, чтоб 
расследовать дело, надо, чтоб Забзалюк написал заявление, кото-
рого нет. Но я считаю, если был факт подкупа, нарушения законода-
тельства, то нужно расследовать и готовить представление о снятии 
депутатской неприкосновенности», – подчеркнул Спиридон Килин-
каров (Спиридон Килинкаров: С участников «тушкогейта» нужно 
снять неприкосновенность // Компартія України (http://www.
kpu.ua/spiridon-kilinkarov-s-uchastnikov-tushkogejta-nuzhno-snyat-
neprikosnovennost/). – 2012. – 6.03).

***
Жінці потрібно покладатися на власні сили, бути яскравою і ком-

петентною особою. Своїми поглядами на свято 8 березня, присутність 
жінок в політиці і можливості жінки в майбутньому стати президен-
том України поділилася лідер ПСПУ Наталія Вітренко. «Для мене це не 
тільки свято весни, любові, жіночого шарму, але і нагадування кожній 
жінці, як мені мама говорила: «Пам’ятай, що ти сама – людина», не дозво-
ляти нікому себе кривдити, принижувати, боротися за своє рівноправ’я, 
але в розумних межах. Не асфальт укладати, а саме так, щоб бути визна-
ними в суспільстві і мати можливість реалізовувати свій потенціал».

Ключовим умінням сучасної жінки Наталія Вітренко вважає 
уміння покладатися на власні сили, а не на чоловіка.

Лідер ПСПУ також відзначила серйозні соціально-економічні 
проблеми, які заважають самореалізації українок: безробіття, збіль-
шення пенсійного віку, занижені, в порівнянні з чоловіками, на 8 % 
зарплати.
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Тактика боротьби за жіноче рівноправ’я, яку вибрала жіноча орга-
нізація FEMEN викликає у Вітренко відторгнення.

«Це ганьба України! Це об’єднання психічно хворих жінок, які 
явно сексуально не задоволені, нікому не потрібні. … Я б таких жінок 
спочатку вилікувала б, а потім обов’язково дала б роботу. Щоб вони 
були зайняті роботою, а не псували нам життя», – відзначає політик.

Крім того, лідер прогресивних соціалістів висловилася за дотри-
мання квот з представленості жінок в парламенті і уряді. На її думку 
квотний показник в 30 % може відображати структуру потреб мало 
представлених груп.

У Вітренко викликає категоричне неприйняття політично мотиво-
ваного правосуддя, яке застосовується в Україні по ставленню до екс-
прем’єра, лідера опозиційної партії «Батьківщина», Юлії Тимошенко.

«...Хіба можна так знущатися з жінки, яка в політиці, в Кабінеті 
Міністрів, у виконавчих структурах довела, що вона особистість. Як 
так можна, щоб в цивілізованому суспільстві з жінками так поводи-
лися? Я вважаю, що це приниження для всіх нас жінок!» – сказала 
лідер ПСПУ (Вітренко: FEMEN спершу варто було б вилікувати 
і зайняти справою // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/144379-
vitrenko-femen-spershu-varto-bulo-b-vilikuvati-i.html). – 2012. – 9.03).

***
Фракции «Блок Юлии Тимошенко-Батьківщина» и Блок «Наша 

Украина – Народная самооборона» в Верховной Раде настаивают на 
встрече с Президентом Виктором Януковичем без представителей боль-
шинства. Об этом говорится в совместном заявлении руководителей 
оппозиционных фракций, распространенном пресс-службой НУНС.

«Оппозиция категорически против того, чтобы привлекать к 
нашей встрече с Президентом провластные фракции. Парламентское 
большинство является чисто техническим исполнителем воли Прези-
дента и голосует как (ему) скажут. Он может общаться с этими фракци-
ями хоть каждый день. Мы не хотим, чтобы важный разговор о буду-
щем страны превратилась в фарс, который страна регулярно видит 
в Верховной Раде в исполнении провластных депутатских фракций», 
– отмечают Николай Мартыненко и Андрей Кожемякин.

По мнению оппозиционеров, Администрация Президента, сделав 
заявление о намерении Януковича провести встречу с представите-
лями всех фракций, попытались сменить формат встречи и повестку 
дня, предложенную меньшинством.
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«А это уничтожение демократии, политическое преследование, 
невыполнение резолюции парламентской ассамблеи Совета Европы», 
– говорится в заявлении.

БЮТБ и НУНС подчеркивают, что у них есть четкие предложе-
ния и законодательный пакет первоочередных шагов по исправлению 
ситуации.

«И если Президент имеет волю к откровенной и открытой беседе 
с оппозицией, если он не будет прятаться за спины своих союзни-
ков, тогда мы подтверждаем свою готовность к немедленной встрече. 
Объединенная оппозиция готова делегировать своих представителей 
в любой момент и хотела бы видеть с другой стороны именно Прези-
дента, который сконцентрировал в своих руках всю власть», – добав-
ляют они.

В то же время представители парламентского меньшинства отме-
чают, что если Янукович будет настаивать на встрече в формате всех 
фракций, это будет означать его нежелание общаться с оппозицией 
(БЮТ и НУ-НС хотят встречи с Януковичем без парламентского 
большинства // Программа «ПОДРОБНОСТИ» (Интер) (http://
podrobnosti.ua/power/2012/03/05/824194.html). – 2012. – 5.03).

***
Лидер УСДП, народный депутат Украины (фракция «БЮТ-

Батьківщина») Наталия Королевская обратится к Комитету сопротивле-
ния диктатуре (КОД) с призывом поддержать на парламентских выборах 
гражданских лидеров, являющихся сегодня «лидерами мнений». 

Отвечая на вопрос о том, каким образом гражданские лидеры смо-
гут попасть в парламент, если места на мажоритарных избирательных 
округах от оппозиции уже распределены, Наталия Королевская отме-
тила: «Мы будем вести переговоры с партиями – членами Комитета 
сопротивления диктатуре о том, что гражданские лидеры, являющи-
еся сегодня лидерами мнений среди людей, имеющие четкую пози-
цию в отношении действующей власти, должны получить поддержку 
со стороны оппозиции».

«Отложив свои личные амбиции, лидеры гражданских органи-
заций – ветеранов-афганцев, чернобыльцев, активистов Налогового 
майдана, фермеров – сели за стол переговоров и высказали единую 
позицию – объединиться и идти в политику. Они поняли, что если 
сами не займутся политикой – политика займется ими! И для того, 
чтобы реально изменить ситуацию в стране – нужно действовать 
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вместе, а не проводить по отдельности акции протеста, иначе каждого 
из них нынешняя власть «сломает» по одиночке», – подчеркнула она.

«Задача оппозиции – получить 300 голосов в будущем парламенте. 
Для получения этого результата оппозиции нужно объединиться с 
народом. Только тогда мы сможем кардинально изменить ситуацию 
в стране: принять закон об импичменте, сформировать новое пра-
вительство, и начать построение новой экономики. С гражданскими 
лидерами не страшно идти в разведку. Я благодарна им за поддержку 
и со своей стороны сделаю все, чтобы поддержать их», – подытожила 
лидер УСДП Наталия Королевская (Наталия Королевская: Для 
получения 300 голосов в будущем парламенте оппозиция должна 
объединиться с народом // City News (http://www.citynews.net.ua/
news/18130-nataliya-korolevskaya-dlya-polucheniya-300-golosov-v-
buduschem-parlamente-oppoziciya-dolzhna-obedinitsya-s-narodom.
html). – 2012. – 5.03).

***
Стремительно падающие рейтинги Партии регионов оставляют 

«бело-голубым» все меньше шансов победить в ходе парламентских 
выборов как по спискам, так и мажоритарке. В этой связи Админи-
страция Президента готовится к фальсификациям, под которые уже 
сегодня закладывается законодательный фундамент. По словам пер-
вого заместителя председателя ВО «Батьківщина» Александра Тур-
чинова, провластное большинство ищет «тушку», которая бы рас-
писалась в авторстве подготовленного на Банковой законопроекта, 
деформирующего избирательную систему страны.

Турчинов отметил, что скандальный законопроект должен быть 
внесен в сессионную повестку дня уже в ближайшие дни. Доку-
мент состоит из трех основных пунктов. В первом речь идет о пере-
деле избирательных округов, утвержденных ЦИК. В президент-
ской Администрации предлагают создать по одному дополнитель-
ному округу в Крыму, Днепропетровске, Луганске, Одессе и еще на 
три больше в Донецке. Соответственно ужать на 4 округа Киев и по 
одному Ивано-Франковск, Чернигов и Хмельницкий. Внедрив подо-
бную схему, «регионалы» надеются протянуть своих кандидатов в 
восточных регионах, контролируемых админресурсом и директор-
ским промышленным корпусом, и одновременно лишить оппозицию 
возможности провести в парламент критическое для Банковой число 
депутатов через территории, не лояльные к партии власти. Александр 
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Турчинов отметил, что таким образом Банковая формирует своео-
бразную «арабскую вязь», при которой избиратель будет подвержен 
давлению с одной стороны властного административного ресурса, с 
другой – влиянию работодателей. 

Кстати, на фоне столь бесхитростной затеи «бело-голубых» доста-
точно символично выглядит статистика, свидетельствующая о наиболь-
шем объеме задолженности по заработной плате именно в восточных 
регионах страны. В обмен на голоса за ПР рабочим могут пообещать 
либо полностью погасить долги, либо... вплоть до увольнения.

Вторым пунктом законопроекта авторы с Банковой плани-
руют изменить «прописку» заграничного избирательного округа, 
который традиционно прикреплялся к Киеву как к столице 
Украины и крупнейшему административному центру страны, где 
сконцентрированы органы государственной власти, посольства и кон-
сульства иностранных государств. «Регионалы» предлагают прикре-
пить загран-округ к Донецку, мотивируя свою идею тем, что Доне-
цкая область является самой большой и многочисленной в Украине. 
В свете очевидного отношения европейцев к политике Януковича 
рассчитывать «бело-голубым» на заграницу не приходится. Однако 
подконтрольность заграничного округа донецким позволит Банковой 
воспользоваться известной формулой «выборы выигрывает не тот, 
кто голосует, а тот, кто подсчитывает голоса».

Наконец, третий пункт законопроекта предусматривает сокраще-
ние сроков оглашения Центризбиркомом границ избирательных окру-
гов. Таким образом, не исключено, что правила игры будут неизвестны 
оппозиции вплоть до самого старта избирательной кампании.

Появление столь резонансного проекта закона укладывается 
в одну канву с недавними обращениями в Конституционный Суд 
Украины народных депутатов от Партии регионов. 

Эксперты не сомневаются в том, что данные представления в КСУ 
рано или поздно будут удовлетворены, поскольку власть попытается 
сделать все, чтобы максимально ограничить ресурсы оппозиции на 
предстоящих выборах. И, скорее всего, удовлетворены они будут под 
старт избирательной кампании, чтобы в последний момент спутать 
планы оппозиции по выдвижению единых кандидатов. 

Впрочем, по словам Александра Турчинова, Комитет сопро-
тивления диктатуре уже разработал противоядие вероятному 
маневру властной команды. Политик заявил, что списки кандидатов-
мажоритарщиков не будут оглашены до момента установления 
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окончательных правил игры. А в случае запрета одновременного бал-
лотирования по спискам и округам откорректировать фамилии мажо-
ритарщиков не составит особого труда.

Вместе с тем Турчинов отметил, что оппозиция вместе с европей-
ской общественностью приложит все усилия, чтобы воспрепятство-
вать законодательному утверждению механизмов фальсификаций. По 
его словам, если данный законопроект будет принят, для Европы это 
станет первым основанием усомниться в честности и прозрачности 
парламентских выборов в Украине (Бровкин Д. Метод арабской 
вязи // Вечерние Вести (http://gazetavv.com/news/policy/47550-metod-
arabskoy-vyazi.html). – 2012. – 7.03).

***
Перший заступник Голови партії «Батьківщина» Олександр Тур-

чинов вважає, що європейські країни скоро остаточно зрозуміють, що 
іншого варіанту спілкування та переконання нинішньої влади повер-
нутись на шлях цивілізованого розвитку, окрім запровадження еконо-
мічних санкцій, не існує.

Він зазначив, що Європа завжди сподівалась на європейський век-
тор розвитку України. 

«Європа сподівалась, що той процес щодо європейського век-
тору розвитку України, який ми розпочали, перебуваючи в уряді, буде 
продовжений і цією владою», – сказав Турчинов, наголосивши, що 
нинішня влада постійно декларувала свої європейські прагнення.

Але, зазначив він, за деклараціями нинішньої влади слідують зовсім 
протилежні дії. «Після декларацій відбуваються агресивні напади на 
опозицію, на політичних опонентів, після декларацій відбувається  про-
довження системної тотальної корупції в Україні», – додав політик.

За його словами, той факт, що українська влада не реагує на 
заклики, резолюції, заяви та звернення європейських країн повер-
нутись до демократичного шляху розвитку, свідчить про те, «що ця 
влада має зовсім інший менталітет».

«Це свідчення тільки одного – вони можуть реагувати тільки на ті 
речі, які вважають важливими. Авторитет, реноме своє влада не вва-
жає важливим. Тому залишаються рахунки за кордоном та нерухо-
мість», – сказав Турчинов.

Політик переконаний, що без економічних санкцій не буде реак-
ції влади на звернення та заклики європейських країн повернутись на 
шлях демократії.
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«Санкції – це достатньо серйозне рішення для будь-якої європей-
ської країни, але думаю, що вони скоро зрозуміють, що іншого варі-
анту спілкування та переконання цієї влади просто не існує», – підсу-
мував він (Нинішня влада не розуміє закликів, їм необхідні санкції, 
– Турчинов // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання 
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10198.html). – 2012. – 6.03).

***
Поручение Президента Виктора Януковича относительно 

повышения социальных стандартов является лишь предвыборной 
агитацией, считает партия «Батьківщина». «Оппозиция давно отме-
чала наличие в бюджете скрытых резервов и настаивала на увеличе-
нии пенсий и зарплат бюджетникам. Фракция «БЮТ-Батьківщина» 
уже давно разработала законопроект о направлении дополнительных 
7 млрд грн на социальные нужды людей», – напоминают партийцы.

А правительство Януковича, по их мнению, вместо повседневной 
кропотливой работы по повышению социальных стандартов устраи-
вает показательную предвыборную акцию.

«В преддверии парламентских выборов они раздадут 7 млрд, но 
после выборов заберут у людей с лихвой, в несколько раз больше, 
так же, как это они сделали после президентских выборов. Сначала 
они недоплачивают пенсионерам, врачам и учителям, чернобыльцам, 
афганцам, детям войны. Забирают у них решениями Конституцион-
ного Суда и Кабмина законные льготы, чтобы накопить бюджетные 
средства перед выборами, чтобы потом бросить их гражданам как 
подачку перед голосованием и выдать этот аврал за свою великую 
заботу о людях», – отмечают в партии.

В «Батьківщине» уверены, что люди на этот раз не поверят 
очередным побасенкам об «улучшении жизни уже сегодня», и адек-
ватно оценят, что инициативы Януковича – от лукавого («Бать-
ківщина» возмущена социальными обещаниями Януковича // 
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/03/07/140209_batkivshchina_
vozmushchena.html). – 2012. – 7.03).

***
Рабы не ходят на митинги. Потому что им нечего терять. Наобо-

рот, на митинги и акции протеста ходят те, кому есть, что терять. Об 
этом заявила народный депутат Украины (партия Фронт Змін) Леся 
Оробец во время встречи с жителями Херсона. 
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Народный депутат также сообщила, что сегодняшняя власть хва-
тает все, что можно ибо она прекрасно понимает, что она (власть – 
Ред) может не дожить до 2015 г.

На вопрос: Каким образом жители Украины могут изменить ситу-
ацию в лучшую сторону? Л. Оробец ответила следующим образом: 
по ее мнению есть всего два способа изменить жизнь в лучшую сто-
рону. Это:

– общественные протесты;
– на выборах не должны победить ПР и их сателлиты (Л. Оробец 

в Херсоне: Рабы не ходят на митинги // Херсонская правда (http://
pravda.ks.ua/kherson_ks/important/14969-l-orobec-v-xersone-raby-ne-
xodyat-na-mitingi.html). – 2012. – 5.03).

***
Нунсовец Вячеслав Кириленко считает, что отношения с Россией 

всегда для Украины будут очень сложными, независимо от того, кто 
будет возглавлять российскую власть. 

Кириленко отметил, что ни один из кандидатов в президенты Рос-
сии не говорил об изменениях в политических отношениях с Украи-
ной (Кириленко: Никто из российских кандидатов не сказал хоро-
шего об Украине – только прижать, перекрыть, забрать и закру-
тить // «Цензор.НЕТ» (http://censor.net.ua/video_news/199298/
kirilenko_nikto_iz_rossiyiskih_kandidatov_ne_skazal_horoshego_ob_
ukraine_tolko_prijat_perekryt_zabrat). – 2012. – 5.03).

***
Вопрос переговоров с НАТО для Украины сегодня важнее, чем 

евроинтеграция. Об этом сказал народный депутат от НУНС Давид 
Жвания.

«Украина осталась без внешней защиты – она не вступила в НАТО 
после того, как было объявлено перезагрузку Медведевым и Обамой. 
Это было сигналом для приостановления интенсивности переговоров 
по ПДЧ (с НАТО – Ред.). 

Сегодня этот вопрос становится более актуальным. Возможно, 
это даже важнее евроинтеграции, ведь сегодня Украина оказалась 
незащищенным государством в центре Европы», – отметил Жва-
ния (Жвания: Украина без внешней защиты, нужны переговоры с 
НАТО // Главком: Новости политики и экономики (http://glavcom.
ua/news/72667.html). – 2012. – 6.03).



Регіональні партійні організації 
в політичному процесі

АР Крим

5 марта 2012 г. в помещении Крымского рескома Коммунистичес-
кой партии Украины состоялось совещание первых секретарей город-
ских и районных комитетов КПУ.

Открыл и вёл совещание первый секретарь Крымского рескома 
КПУ Соломахин О. А.

С информацией перед присутствующими выступили Топалов 
С. В, Гончаренко В. В, Белошицкий К. Л., Семяшкин Р.В., Чернышев 
А.И, Маргаритова Е. А.

От имени Крымского рескома КПУ Соломахин О. А. поздравил 
всех присутствующих женщин с наступающим праздником 8 Марта 
(Состоялось совещание секретарей городских и районных коми-
тетов КПУ АР Крым // Компартія України (http://www.kpu.ua/
sostoyalos-soveshhanie-sekretarej-gorodskix-i-rajonnyx-komitetov-
kpu-ar-krym/). – 2012. – 6.03).

Вінницька область

Голова Вінницької обласної організації партії «Всеукраїнське 
об’єднання «Батьківщина», депутат Вінницької обласної ради Люд-
мила Щербаківська спростовує повідомлення у ЗМІ про своє усу-
нення від головування в облорганізації.

«Те, що є в Інтернеті – це абсолютна неправда, що я іду у відставку 
з голови обласної парторганізації. Я в партії вже 10 років і ніколи у 
відставку не піду», – сказала Л. Щербаківська.

Вона зазначила, що ніяких розмов з першим заступником голови 
партії «Батьківщина» Олександром Турчиновим, ніяких доган сто-
совно усунення її з посади голови Вінницького обласної організації 
«ВО «Батьківщина» – абсолютно нічого не було.

«25 лютого в нас пройшла звітно-виборча партконференція 
вінницької обласної партійної організації «ВО «Батьківщина», де 
мене знову обрали головою. Ці чутки, які розповсюджує влада, щоб 
розбити й розділити нашу команду не тільки на рівні Вінниччини, 
а й на рівні України – вони не відповідають дійсності», – сказала 



54

Регіональні партійні організації...

Л. Щербаківська (Людмила Щербаківська: Я в «Батьківщині» вже 
10 років і ніколи у відставку не піду // ВИННИЦА.info (http://www.
vinnitsa.info/news/lyudmila-shcherbakivska-ya-v-batkivshchini-vzhe-
10-rokiv-i-nikoli-u-vidstavku-ne-pidu.html). – 2012. – 5.03).

***
Керівники вінницької обласної організації партії «УДАР» Віта-

лія Кличка вважають, що діюча влада не здатна ефективно долати 
наслідки глобальної економічної кризи.

«Партія регіонів, здається, переоцінила власний кадровий потен-
ціал, здатність до ефективних реформ. Урізаються соціальні виплати, 
ліквідовано низку пільг, підвищено пенсійний вік, проте чому ж не 
відбувається росту економіки? Чому штучно занижується прожитко-
вий мінімум навіть для працюючих у бюджетних економічно актив-
них організаціях та підприємствах? Чому ростуть ціни і тарифи? 
Адже уряд, нібито заощадивши на соціальних виплатах, міг би ком-
пенсувати збільшення тарифів», – зазначив голова Вінницької облас-
ної парторганізації Геннадій Ткачук.

Керівники Вінницького «УДАРу» наголошують, що керуючись 
принципами і правилами, які формувалися впродовж років у середо-
вищі Партії регіонів, вертикаль влади взагалі, і уряд Азарова, зокрема, 
виявилися не готовими до викликів сьогодення, а в країні склалася 
ситуація, коли Кабінет Міністрів працює не стільки у загальнонаціо-
нальних, скільки у вузькопартійних інтересах

«Показником цивілізованості і конструктивності виконавчої влади 
є її готовність до співпраці з опозицією, – сказав Ігор Ткачук. – Втім, 
влада сама себе загнала у таку ситуацію, коли будь-які розмови про діа-
лог з опозицією виглядатимуть як ознаки її слабкості. Рухатися обра-
ним шляхом псевдо-реформ неможливо. Ще декілька місяців і «покра-
щувати» в Україні буде нічого. А відмовитися від скочування у соці-
альну прірву – значить визнати, що Партія регіонів була просто не 
готова взяти на себе всю відповідальність за розвиток країни».

Ігор Ткачук зазначив, що, не зважаючи на те, що за останні 2 роки 
відбулося небачене розширення прав і повноважень президентської 
адміністрації, всю відповідальність за соціально-економічне стано-
вище було перекинуто на місцеві органи влади.

«Єдиний вихід з цього глухого кута, – переконаний член Полі-
тради «УДАРу» Віталія Кличка Геннадій Ткачук, – це вигнати 
номенклатурно-олігархічні клани з Верховної Ради внаслідок парла-
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ментських виборів, провести до законодавчого органу нові обличчя, 
для яких є чужими ганебні принципи вічного угодовства перед вла-
дою, і які працюватимуть з огляду на перспективу стратегічного 
розвитку України, а не за принципом – «після нас хоч потоп» (У 
Вінницькому «УДАРі» Кличка уряду Азарова «поставили двійку» // 
ВИННИЦА.info (http://www.vinnitsa.info/news/u-vinnitskomu-udari-
klichka-uryadu-azarova-postavili-dviyku.html). – 2012. – 6.03).

Волинська область

6 березня під час сесії Волинської обласної ради депутат від пар-
тії «Фронт Змін» Ігор Гузь озвучив спільний депутатський запит від 
голів фракцій партій «Фронт Змін», ВО «Батьківщина» та ВО «Сво-
бода», яким опозиційні сили вимагають відправити у відставку голову 
Горохівської райдержадміністрації Жанну Савчук.

У запиті наголошено, що голова Горохівської райдержадміністра-
ції, член Партії регіонів Жанна Савчук чинить дії, що суперечать зако-
нодавству України, зокрема, під час наради із директорами шкіл Горо-
хівського району вона змушувала освітян вступати до Партії регіонів. 
Крім того, йдеться у запиті, голова районної державної адміністрації в 
кінці минулого року змушувала підлеглих передплачувати партійну 
газету «Волинь-регіон». «Законодавство України трактує це як зло-
вживання владою», – підкреслено в документі.

Крім того, нагадав Ігор Гузь, на минулій сесії Горохівської район-
ної ради Жанна Савчук, яка є також і депутатом районної ради, пере-
шкоджала депутатам Волинської обласної ради виступити на сесії, що 
є порушенням закону «Про статус депутатів місцевих рад».

У зв’язку із наведеними фактами, опозиція вимагає у голови облас-
ної державної адміністрації Бориса Клімчука звернутися до Прези-
дента з поданням на звільнення із займаної посади Жанни Савчук 
(Волинський «Фронт Змін» вимагає відставки голови Горохівської 
райдержадміністрації // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка 
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/8968-volinskij-front-zmin-
vimagae-vidstavki-golovi-gorohivskoyi-rajderzhadministratsiyi.html). – 
2012. – 6.03).

***
Після багаторазових звернень депутатів-свободівців та завдяки 

спільним діям депутатів від ВО «Свобода» з колегами інших фрак-
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цій у Ківерцівській міській раді нелегальний бізнес з ігровими авто-
матами припинив роботу.

«Як відомо, ігровий бізнес спустошує не тільки гаманці пере-
важно не працюючих молодих людей, а ще й руйнує сім’ї, спонукає 
до злочинів і породжує залежність, наслідки якої часто стають непо-
воротними і навіть фатальними. ВО «Свобода» боролась і буде боро-
тись із цим бізнесом, у якому б статусі – легальному чи нелегальному 
– він існуватиме», – переконує депутат Ківерцівської міської ради 
Олександр Вронський (На Волині після багаторазових звернень 
свободівців ігровий бізнес у Ківерцях припинив роботу // Сайт ВО 
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028434/). – 
2012. – 12.03).

Дніпропетровська область

В селе Бабайковка Царичанского района представителям оппози-
ции отказали в регистрации на довыборах сельского головы.

Единственным кандидатом на пост сельского головы является 
нынешний сельский голова регионал Александр Головко.

Самого сильного оппозиционного кандидата Алексея Дарца 
вызывали в райцентр, для неформального разговора с главой рай-
госадминистрации Дмитрием Ковалевым, после чего он якобы сам 
отказался от участия в выборах.

«У Дарца имеется небольшой бизнес – ему есть что терять», 
– считают местные жители (В Царичанском районе довыборы 
сфальсифицированы досрочно: После разговора с главой райгосад-
министрации оппозиционный кандидат отказался от участия в 
выборах // Лица (http://www.litsa.com.ua/news/own/5190/v-tsarichanskom-
rayone-dovybory-sfalsifi tsirovany-dosrochno.htm). – 2012. – 6.03).

Житомирська область

5 березня відбулась прес-конференція Житомирської обласної 
організації ПП «УДАР Віталія Кличка» щодо позиції партії до ниніш-
ньої влади.

За словами Голови Житомирської обласної організації партії Рус-
тама Раупова влада – це не лише посада та привілеї, у першу чергу це 
– відповідальність. Кожен політик, тим більше при владі, повинен від-
повідати за свої слова і дії. 
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«Люди голосують за політиків, думаючи, що вони виконують свої 
обіцянки. Значення виборів якраз у тому, щоби спитати з влади: що 
обіцяного виконано. В руках влади зосереджено величезний ресурс 
– усі державні органи перетворено в єдину «вертикаль», але отримує 
користь від неї вузьке коло осіб», – зауважив Рустам Раупов.

Керівництво партії наголосило на тому, що жодна обіцянка ниніш-
ніх державних керівників не виконана:

по-перше, обіцяли вирішити соціальні питання, а рівень життя 
катастрофічно знизився: прожитковий мінімум, який Кабмін встано-
вив на 2012 р., менший, ніж фактичний попереднього року;

по-друге, обіцяли дотримуватися норм демократії – замість цього 
було запущено маховик політичних репресій;

по-третє, обіцяли привести країну до кола 20 найрозвинутіших 
країн світу – замість цього накопичив лише борги;

четверте, обіцяли покращити інвестиційний клімат, запровадити 
податкові канікули для підприємств – замість цього влада створила 
Податковий кодекс, який погіршив становище підприємств;

п’яте, обіцяли подолати корупцію – натомість корумпованість 
лише погіршилась;

шосте, обіцяли побудувати «дружні і взаємовигідні відносини» 
по всіх напрямках – замість цього бачимо погіршення відносин і з 
Європейським Союзом, і з Російською Федерацією

«Нажаль, цей ряд невиконаних обіцянок має продовження. Тому, 
виходячи з наведеного аналізу складеної за останні два роки ситуації, 
а також із офіційної позиції політичної партії «УДАР Віталія Кличка» 
пропонуємо уважно спостерігати за реальністю, не залишатися бай-
дужими та надавати чітку політичну оцінку діям нинішньої влади», – 
підкреслив Рустам Раупов (Рустам Раупов: Жодна обіцянка ниніш-
ньої влади – не виконана // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.
ua/topnews/37333-rustam-raupov-zhodna-obcyanka-ninshnoyi-vladi-
ne-vikonana-foto.html). – 2012. – 5.03).

***
Голова територіальної організації партії «Фронт Змін», депутат 

Житомирської обласної ради Геннадій Зубко звернувся до Житомир-
ського міського голови з вимогою виплатити зарплату працівникам 
комунального підприємства «Житомирське трамвайно-тролейбусне 
управління» за дні вимушеного простою у грудні 2011 р. «Міська рада 
не виконує умови Меморандуму, підписаного 23 грудня 2011 р. ініціа-
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тивною групою працівників ТТУ з однієї сторони, керівництвом ТТУ 
та першим заступником міського голови Галини Семенець з іншої. А 
саме: відповідно до зобов’язань, прописаних у Меморандумі, передба-
чено оплату працівникам за дні вимушеного простою, так як припи-
нення роботи підприємством у грудні було викликано заборгованістю 
по виплаті заробітної плати», – говорить Геннадій Зубко. 

Проте, за словами депутата, дні вимушеного простою 21, 22, 23 
грудня 2011 р. не оплачені всім працівникам КП «ЖТТУ», а натомість 
людям надіслано лист-відписку від заступника мера Галини Семе-
нець, в якому сказано, що «питання оплати праці за час участі в «акції 
протесту» працівникам ТТУ повинно вирішуватись керівництвом 
підприємства самостійно, відповідно до статуту КП «ЖТТУ», колек-
тивного договору підприємства та трудового законодавства.

«Позиція міської ради, висловлена в листі Галини Семенець 
голові профспілкової організації, залишається незрозумілою і поро-
джує зневіру на підприємстві в дії влади міста Житомира. Необхідно 
розібратися в ситуації, що склалася на комунальному підприємстві. 
Влада зобов’язана дотриматись слова та провести виплати працівни-
кам за дні вимушеного простою», – наполягає Геннадій Зубко (Ген-
надій Зубко: Влада зобов’язана дотриматись слова та виплати 
зарплату працівникам ТТУ за дні вимушеного простою // «Рупор 
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/citati/37377-gennady-zubko-vlada-
zobovyazana-dotrimatis-slova-ta-viplati-zarplatu-pracvnikam-ttu-za-
dn-vimushenogo-prostoyu.html). – 2012. – 6.03).

***
Як повідомили в прес-службі партії, Житомирські соціалісти 

активно включилися в процес обговорення Маніфесту Соціалістичної 
партії України «До суспільства соціальної справедливості». 

Відповідні зустрічі в рамках обговорення вже відбулися у бага-
тьох міських та районних організацій СПУ. Під час обговорень соці-
алісти та прихильники Соцпартії обмінювалися думками стосовно 
нагальних проблем українського суспільства, а також потенційної 
ролі Соціалістичної партії у їх розв’язанні. 

Як зазначив перший секретар Житомирського обкому СПУ Олег 
Пінський, у Маніфесті СПУ пропонує план дій щодо подальшої полі-
тичної діяльності парті в сучасних умовах. Головна мета – відреагу-
вати на критичну соціально-економічну ситуацію в державі, захис-
тити права українського народу, який будував і продовжує розбу-
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довувати країну, але вже двадцять років залишається один на один 
зі своїми проблемами (Олег Пінський: Житомирщина обговорює 
Маніфест Соціалістичної партії України // «Рупор Житомира» 
(http://ruporzt.com.ua/politica/37383-oleg-pnskiy-zhitomirschina-
obgovoryuye-manfest-socalstichnoyi-partyi-ukrayini.html). – 2012. – 
6.03).

***
Члени партії «УДАР Віталія Кличка» спільно з демократичними 

силами Житомирщини взяли участь в проведенні заходу з нагоди 
вшанування пам’яті великого Кобзаря.

Близько 200 чоловік прийшло до пам’ятника великого Кобзаря аби 
висловити свою шану та повагу до історії нашої держави, до націо-
нальної культурної спадщини українського народу, до омріяної Тара-
сом Шевченком волі України.

Пам’ять поета вшанували співом, віршами та покладанням квітів 
до пам’ятника.

«Україна славиться своїми синами. Одним з них є Тарас Шевченко 
– видатний син України. Він є прикладом для кожного з нас, та осо-
бисто, для лідера нашої партії Віталія Кличка – як потрібно любити, 
шанувати та прославляти нашу рідну землю, нашу Україну», – в сво-
єму виступі наголосила представник Житомирської обласної органі-
зації партії «УДАР Віталія Кличка» Альона Дідківська (У Житомирі 
демократичні сили разом вшанували пам’ять Кобзаря // Партія 
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/u-zhitomiri-
demokratichni-sili-razom-vshanuvali-pamyat-kobzarya). – 2012. – 9.03).

Закарпатська область

В Ужгороді відбулася прес-конференція, присвячена другій річ-
ниці керівництва країною тандему Янукович-Азаров. Голова закарпат-
ського УДАРу Валерій Пацкан проаналізував два роки, що минули з 
моменту обрання Віктора Януковича Президентом України, а Миколи 
Азарова – Прем’єр-міністром. Також, говорили про те, як за цей період 
змінилось життя закарпатців і про нещодавній візит Прем’єр-міністра 
на Закарпаття.

«На зустрічі зі студентами Прем’єр закликав наших дівчат не 
чекати закінчення 5–6 курсу університету, натомість – кидати освіту, 
мерщій виходити заміж і народжувати. Я можу розцінювати такі 
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заклики, як роботу над деградацією нашого населення. Звісно, про-
стіше управляти тими, хто нічого не знає замість того, щоб відпові-
дати перед нацією, яка може дати аргументовану відповідь на ляпи 
і невиконані обіцянки», – зазначив головний УДАРівець Закарпаття.

Варто звернути увагу і на те, що Микола Азаров закликав закар-
патців не спинятися на одній дитині, народжуючи по двоє, троє і 
навіть п’ятеро. Це при тому, що зарплати в Україні і на Закарпатті 
падають, а влада продовжує працювати над тим, як «зняти» зі своєї 
шиї пільговиків і отримувачів соціальних допомог. На зустрічі Аза-
ров ніяким чином не відповів студентам, на які саме кошти пропо-
нує закарпатцям «піднімати демографічні показники» в країні. Зате, 
до кінця 2013 р. обіцяє створити достатню кількість місць у дитсад-
ках. Саме таким чином, а не покращенням рівня життя українців і 
створенням нових робочих місць глава уряду збирається вирішувати 
демографічну проблему в країні.

Також, на прес-конференції йшлося і про проблему опалення на 
Закарпатті. Справа в тому, що «новоспечений» регіонал, мер Ужго-
рода Віктор Погорєлов, вже не перший рік з гордістю розповідає про 
те, що з його «подачі» Ужгород є першим містом в країні, яке пере-
йшло на автономне опалення. «Незрозумілим залишається тільки те, 
чому його однопартієць, Азаров, під час візиту на Закарпаття, закли-
кає ужгородців шукати альтернативні джерела енергії, адже ціни на 
газ будуть продовжувати зростати. Радить Микола Янович перехо-
дити на пелети (гранули із стружки, тирси, відходів сільського госпо-
дарства, – Ред.). А що населенню робити з газовими котлами, якими 
вони за власний кошт обладнували свої домівки через забаганку міс-
цевої влади Прем’єр не уточнив. Рівно як і те, хто відповідатиме за 
такий халатний підхід до реформ», – зазначив Пацкан.

Також, Валерій Пацкан акцентував увагу на тезах з передвиборної 
програми Януковича, які так і не були ним виконані за два роки прав-
ління. Так, пенсійна реформа звелася до того, що звичайним громадя-
нам виплачуються пенсії у розмірі 45 % від заробітної плати, в той час, 
як чиновники-пенсіонери отримають 80 % від заробітку. Також, жоден 
законопроект, який стосувався б легалізації тіньових зарплат, не зва-
жаючи на передвиборчі обіцянки, так і не було подано до Верховної 
Ради. Відбувається систематичне урізання пільг, затримка соціальних 
виплат, заниження прожиткового мінімуму. В той же час, ціни в Укра-
їні продовжують зростати, значно випереджуючи зарплати. Так, темп 
інфляції у 2010 р. склав 21 %, а за 9 місяців 2011 р. ціни зросли ще на 
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17,7 % (Валерій Пацкан: Азаров працює над деградацією закарпат-
ців // Мукачево.net (http://www.mukachevo.net/UA/News/view/53140-
Валерій-Пацкан-Азаров-працює-над-деградацією-закарпатців). – 
2012. – 5.03).

***
После избрания нового председателя Мукачевского отделения 

Партии регионов, состоялась встреча актива с областным руковод-
ством. Выслушать проблемы мукачевцев приехали депутат облсо-
вета, начальник Государственной налоговой службы в Закарпатской 
области Василий Иванчо, первый заместитель председателя Закар-
патской ОГА Иван Бушко, а также глава администрации области 
Александр Ледида.

Наболевшие вопросы, в т.ч. о взаимоотношениях с партией 
«Единый Центр» «сыпались на губернатора» и его заместителей со 
всех сторон.

«Все карликовые партии, такие как ЕЦ, вскоре распадутся, – успо-
коил собравшихся Александр Александрович. – Партия регионов 
поставила задачу победить на всех шести закарпатских округах, и я 
не вижу препятствий, чтобы она ее не выполнила».

Также интересовало мукачевцев и вопросы слияния «Сильной 
Украины» с Партией регионов. Присутствующим рассказали, что 
в марте состоится съезд партии Сергея Тигипко, на котором будет 
объявлено о роспуске партии, а всем ее членам будет предложено напи-
сать заявления о вступлении в Партию регионов... (Ледида пообещал 
«регионалам» быстрый распад «Единого Центра» // UA-Reporter.
com (http://www.ua-reporter.com/novosti/114339). – 2012. – 8.03).

Запорізька область

Запорожская городская организация партии «Сильная Украина», 
ранее приостановившая переговоры, на заседании бюро приняла 
решение об объединении с Партией регионов.

Как сообщили в пресс-службе городской организации «Сильной 
Украины», «учитывая готовность к диалогу, которую сегодня демон-
стрирует Партия регионов в городе Запорожье, Запорожская город-
ская организация партии «Сильная Украина» приняла решение об 
объединении с Партией регионов в Запорожье и рекомендовала деле-
гатам ІІ этапа ІІ национального съезда партии «Сильная Украина» от 
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Запорожья поддержать решения съезда, направленные на объединение 
с Партией регионов».

По данным руководителя горорганизации «Сильной Украины» 
Валерия Эделева, в результате объединения партий представители 
«Сильной Украины» рассчитывают войти в число руководителей 
Партии регионов.

«Мы достигли согласия по многим вопросам с нашими коллегами 
из Партии регионов. Наши программы очень близки. Этим объясняется 
решение нашего лидера Сергея Тигипко работать в Кабинете мини-
стров Украины. А в случае слияния партий он имеет все шансы занять 
руководящую должность и в руководстве Партии регионов. Запорож-
ская городская организация «Сильной Украины» тоже имеет доста-
точное количество менеджеров-управленцев, которые могут усилить 
местную ячейку Партии регионов», – цитирует Эделева пресс-служба 
горорганизации «Сильной Украины» (В Запорожье «Сильная Укра-
ина» решила объединиться с ПР // Главком: Новости политики и 
экономики (http://glavcom.ua/news/72670.html). – 2012. – 6.03).

Івано-Франківська область

Голова обласної організації партії «Удар Віталія Кличка», голова 
фракції «УДАР» в Івано-Франківській обласній раді Роман Чернега 
підвів підсумки роботи Президента Януковича та уряду Азарова.

Він не назвав жодної обіцянки, яку б Віктор Янукович виконав з 
переліку тих, які зазначені в програмі «Україна – для людей». За сло-
вами, Романа Чернеги Янукович створив Україну для обраних людей, 
для «сім’ї».

«Життя покращилося, але тільки для самого Януковича та його 
родини, друзів. Україна для людей – стала Україною для «сім’ї». Він 
тільки забув сказати для яких людей. За два роки вся країна дізналася 
їх прізвища. Влада – це не тільки посада і привілеї, це ще й відпові-
дальність. Він обіцяв вирішити соціальні питання, а соціальні допо-
моги не виплачуються. Обіцяв підтримати бізнес та ввести подат-
кові канікули – замість того створив Податковий кодекс, який зни-
щив малий та середній бізнес. Також, не спостерігається покращення 
інвестиційного клімату, а маємо відтік капіталу з країни. Судова 
влада перестала бути гарантом справедливості. Погіршилися відно-
сини з Європейським Союзом та Росією. Тобто влада продемонстру-
вала протилежне тому, що обіцяла», – сказав Роман Чернега.
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В зв’язку з невиконання обіцянок Роман Чернега вважає, що в май-
бутньому Віктор Янукович разом з урядом повинні достроково при-
пинити свої повноваження та піти у відставку (Янукович повинен 
піти у відставку – Роман Чернега // Стрічка новин: MALAKAVA.
COM (http://www.malakava.com/articles/17100). – 2012. – 5.03).

***
Депутат Івано-Франківської обласної ради, «нашоукраїнець» 

Володимир Олійник, повідомив про закінчення координаційної ради 
національно-демократичних сил Прикарпаття.

Присутні прийняли заяву про обєднання. У заяві, зокрема, йдеться: 
«Усвідомлюючи загрозу поразки національно-демократичних сил 
України внаслідок тотального наступу нинішньої корумпованої влади 
на всіх напрямках політичного, економічного та соціального життя, 
Івано-Франківські обласні організації партії «Наша Україна», Україн-
ської Народної Партії, Конгресу Українських Націоналістів та партії 
«Українська платформа «Собор» заявляють про створення Координа-
ційної ради національно-демократичних сил Прикарпаття. Керівники 
партій-засновниць Координаційної ради досягли принципової домов-
леності щодо створення єдиної правоцентристської політичної пар-
тії, формування єдиного списку на парламентських виборах 2012 р. та 
висунення спільних кандидатів у мажоритарних округах» (Тимощук 
Ю. На Прикарпатті буде аж 2 «єдині» опозиції? // ВІКНА (http://
vikna.if.ua/news/category/if/2012/03/06/8073/view). – 2012. – 6.03).

***
За словами голови фракції «УДАР-ГФ» в міськраді, лідера Гро-

мадського форуму Юрія Солов’я краще передати кошти зібрані для 
ремонту Брами Потоцьких на лікування діток, аніж закопувати гроші 
у пісок, фінансуючи реставрацію архітектурної споруди, яка перебу-
ває у приватній власності мільярдера Бахматюка.

На позаминулій сесії міськради секретар Руслан Марцінків закли-
кав депутатів зібрати кошти на реставрацію пам’ятки архітектури, 
Брами Потоцьких. Депутати міської ради з власної кишені вже виді-
лили 113 тис. 100 грн, однак, як з’ясувалось, фінансувати фактично 
нічого, адже згадана споруда перебуває у приватній власності, а не 
належить місту.

«Як патріот свого міста готовий виділити кошти на визначну архі-
тектурну пам’ятку – «Браму палацу Потоцьких», проте, тільки за 
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умови, якщо вона буде офіційно у власності міста і в цьому вбачати-
меться реальна потреба», – розповів голова фракції.

Соловей вважає, що зараз набагато доцільніше і правильніше буде 
перевести кошти зібрані на ремонт чужої споруди на допомогу хво-
рим дітям та педіатричним відділенням м. Івано-Франківськ з метою 
забезпечення покращення матеріально-технічної бази відповідних 
медустанов. «Адже виділення коштів на потреби хворих діток – 
справа однозначно важливіша та корисніша від фінансування ремонту 
споруд, які є у власності олігарха і подальша доля яких (після рестав-
рації) взагалі невідома», – відзначив депутат.

Отже, доброчинні кошти від фракції «УДАР-ГФ» отримають: 
педіатричне відділення № 8 – вул. Є. Коновальця, 136 – 10 тис. грн., 
педіатричне відділення № 1 – вул. Г. Мазепи, 179 – 5 тис. грн., педіа-
тричне відділення № 5 – вул. Г.Хоткевича, 46 – 5 тис. грн., педіатрично-
діагностичне відділення обласної дитячої клінічної лікарні – 
10 тис. грн., відділення неврології обласної дитячої клінічної лікарні – 
10 тис. грн., а також дітки з онко-гематологічного відділення облас-
ної дитячої клінічної лікарні (троє діток, які найбільше цього 
потребують) – 10 тис. грн. («УДАР-ГФ» передасть 50 тисяч гри-
вень хворим діткам замість того, щоб фінансувати власність олі-
гарха // Стрічка новин: MALAKAVA.COM (http://www.malakava.com/
articles/17107). – 2012. – 6.03).

***
4 березня 2012 р. в м. Івано-Франківську відбулась ХІ звітно-

виборна конференція Івано-Франківської обласної організації партії 
«ВО «Батьківщина».

На конференції проаналізовано діяльність та результати роботи 
організації за звітний період з 1.06.2010 р. по 4.03.2012 р. Головою 
обласної організації в черговий раз одноголосно обрано народного 
депутата України Шлемка Дмитра Васильовича.

Також, у відповідності зі Статутом партії «ВО «Батьківщина», 
рішеннями конференції утворені керівні статутні органи обласної 
організації, обрано делегатів ХІ з’їзду партії.

Крім того, делегати конференції ухвалили лист-звернення конфе-
ренції обласної організації партії «ВО «Батьківщина» до лідера пар-
тії Ю. В. Тимошенко.

На конференції в урочистій обстановці було вручено партійні 
квитки депутатам Івано-Франківської обласної ради народному депу-
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тату України першого демократичного скликання Дмитру Захаруку 
та Василю Бежуку.

В роботі звітно-виборної конференції взяв участь народний депу-
тат України, член Політбюро партії, голова Тернопільської обласної 
організації партії «ВО «Батьківщина» Василь Деревляний. 

«Ми провели 11 звітно-виборні конференцію. Сьогодні обласна 
організація – це потужна політична сила на обліку якої 20 тис. чле-
нів партії, це найчисельніша та найструктурованіша партійна орга-
нізація в Івано-Франківській області. Обрані були відповідно до ста-
туту 193 делегати, які взяли участь у конференції, а також запрошені. 
Не зважаючи на те, що «Батьківщина» працює в опозиції, не було жод-
ного відчуття розгубленості, того, що ми не маємо майбутнього, тому, 
що сьогоднішня ситуація в Україні дає підстави всім делегатам відчу-
вати, що ця влада тимчасова і вже ненадовго. Крапку їй буде покла-
дено у жовні цього року, після перемоги демократичних сил на вибо-
рах», – зазначив Дмитро Шлемко (Івано-Франківська «Батьків-
щина» Шлемку довіряє одноголосно // Стрічка новин: MALAKAVA.
COM (http://www.malakava.com/articles/17111). – 2012. – 6.03).

***
Проведенням зборів Косівської районної організації Ленінського 

Комсомолу України, розпочалась звітно-виборна кампанія в комсо-
мольських організаціях Івано-Франківської області.

Зібравшись на збори, комсомольці Косівщини підбили підсумки 
своєї діяльності за звітний період, виявили недоліки в роботі і, голо-
вне, намітили шляхи їх ліквідації та завдання на наступний період.

Як зазначалось у звітній доповіді секретаря комсомольської орга-
нізації Володимира Марчука, з часу свого відродження районна орга-
нізація, яка працює у сільській місцевості і в дуже непростих умовах, 
все ж таки домоглась певних результатів. Так, за минулий період з 11 
чоловік організація зросла до 28 членів ЛКСМУ, а 15 комсомольців 
поповнили лави Комуністичної партії України, і цього разу на зборах 
були вручені комсомольські квитки.

Районна організація ЛКСМУ взяла активну участь у всеукраїнському 
творчому конкурсі «Україна очима дітей». В результаті чого з Косівського 
району було направлено безкоштовно на оздоровлення у Всеукраїнський 
дитячий центр «Молода гвардія» п’ятеро талановитих дітей.

У звітному періоді районна організація ЛКСМУ здійснила свою 
легалізацію і налагодила зв’язки з управлінням у справах сім’ї та 
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молоді районної державної адміністрації. І все це зроблено не будь-де, 
а в Косівському гуцульському краї, де поки що переважають націона-
лістичні настрої, і часто не має можливості навіть де зібратись.

«Основним завданням для нас є розширення впливу у молодіж-
ному середовищі, залучення більшої кількості молоді у наші ряди та 
домогтися того, щоб наша комсомольська організація стала передо-
вою серед інших молодіжних організацій району», – зазначив у своїй 
доповіді Володимир Марчук, якому і надалі довірили очолювати ком-
сомольську організацію району (Комсомол на передовій // Компартія 
України (http://www.kpu.ua/komsomol-na-peredovij/). – 2012. – 9.03).

Київ

Возглавлявший Киев восемь лет Александр Омельченко не 
понимает, как собирается руководить столицей, в случае победы на 
выборах мэра Виталий Кличко.

Сомнения у Омельченко вызывает в первую очередь отсутствие 
у Виталия Кличко команды. «Вот где у Кличко команда? С кем он 
собирается руководить? Три фамилии знаю – Ковальчук, Новак, Кова-
ленко. И это на весь Киев?» – отметил Александр Омельченко, ком-
ментируя перспективы Кличко на предстоящих выборах.

Политологи также считают отсутствие у Кличко команды, спо-
собной взять на себя управление городом, одной из главных проблем 
лидера «УДАРА».

«Киевляне абсолютно не знают, кого приведет Виталий Кличко 
во власть и кто будет занимать ответственные должности, например 
заместителя по рынкам, заместителя по благоустройству, заместителя 
по землеотводу и т.д. Это очень важный момент, который непонятно 
почему Кличко упустил из виду», – считает политолог Кость Бонда-
ренко.

«Достаточно большой процент жителей города восприни-
мают функции мэра столицы как представительские. Это как раз те 
20–25 %, которые сегодня готовы голосовать за Кличко. Но большин-
ство киевлян все-таки задаются вопросами: а как этот человек раз-
бирается в хозяйстве? Что он будет делать в городе и для города? С 
кем он будет это делать? Мне, к примеру, сложно представить Вита-
лия Кличко, который будет заниматься канализацией, трубами, 
крышами, подъездами, дорогами и всем остальным городским хозяй-
ством», – отметил Кость Бондаренко (Омельченко раскритиковал 
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команду Кличко // Левый берег (http://lb.ua/news/2012/03/05/139753_
omelchenko_raskritikoval_komandu.html). – 2012. – 5.03).

***
Довгий угощает шпротами, чаем и килограммом риса, Яло-

вой дарит коробку конфет, а Луцкий – бутылку шампанского с 
собственным изображением.

Киевские политики не стремятся к тому, чтобы на столах у пенси-
онеров были элитные продукты

Несмотря на то, что предвыборную кампанию еще не объявили, в 
Киеве работа с электоратом уже началась. Потенциальные кандидаты 
в ВР и Киевраду заваливают киевлян подарками, объясняя это своим 
желанием помочь малообеспеченным. Правда, далеко от пресловутой 
гречки Черновецкого политики не отошли. Мы решили подсчитать, 
во сколько кандидаты оценивают любовь избирателя. Оказалось, что 
перебить самого щедрого в былые годы Леонида Черновецкого пока 
смог только Олесь Довгий. 

От экс-спикера Киеврады Олеся Довгого, который собира-
ется баллотироваться в ВР по мажоритарному округу, жители Дне-
провского района получили увесистые пакеты с рисом, конфетами, 
подсолнечным маслом и другими продуктами. Продукты были 
упакованы в аккуратные праздничные коробки, их приносили прямо 
домой, иногда... Довгий лично. «Я знаю, что к пайкам двоякое отноше-
ние, но, в основном, с критикой выступают журналисты. А старики, 
получающие по 700–800 грн пенсии, экономящие на продуктах, были 
очень благодарны», – сказал нам Довгий.

На Нивках выстроилась огромная очередь за подарками от канди-
дата в Киевраду Константина Ялового, сына экс-секретаря Киеврады 
и зятя еще одного кандидата в Раду – Виктора Пилипишина. В прием-
ной руководителя ГО «Рідні Нивки» раздавали конфеты и чай. 

Кстати, он же открыл для жителей района бесплатные 
компьютерные курсы. Бутылкой шампанского, украшенной своим 
портретом, поздравил жителей Соломенского района, откуда собира-
ется идти в ВР, регионал Максим Луцкий. 

Часть киевлян к таким акциям относится критически. «Снова 
прикармливают, думают, что голос можно купить за чай или масло?» 
– возмущается киевлянка Ольга Семчук. Пенсионеры же рады хоть 
какой-то небольшой помощи. «Если дают, почему не взять? Продукты 
стоят дорого, а пенсии мизерные», – считает пенсионерка Валентина 
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Бойченко. Другие говорят, что берут, а голосовать будут за того, за 
кого посчитают нужным (Мамчур Н. Кандидаты в мэры изобрели 
оригинальный способ заполучить «Да» от киевлян // Сегодня (http://
www.segodnya.ua/news/14345650.html). – 2012. – 7.03).

***
Команда Олександра Попова вже готується до масового застосу-

вання адмінресурсу на майбутніх виборах у Києві. Як стало відомо 
депутатам від фракції «УДАР Віталія Кличка», агітувати за висуванця 
від Партії регіонів мають не лише працівники бюджетної сфери, а й 
навіть міські паркувальники.

«Наприкінці лютого представники КП «Київтранспарксервіс» 
методично та наполегливо запрошували керівників паркувальних 
майданчиків на зустріч в Головному управлінні транспорту КМДА. 
Основне питання, яке там обговорювали – як забезпечити перемогу 
Олександра Попова на наступних виборах. Керівники паркувальних 
майданчиків розказують, що були вкрай обурені ініціативами влади – 
від них вимагають створити спеціальні робочі групи для координації 
дій та залучити до агітації усіх працівників», – розповідає заступник 
голови фракції «УДАР» Наталія Новак.

Так, найбільш активним керівникам пропонують усіляке спри-
яння у вирішенні бізнес-питань – укладення нових договорів, пролон-
гація діючих і т.д. А тим, хто на це не погодиться, обіцяють різні про-
блеми.

«Такі дії чиновників – ніщо інше, як справжня корупція. Міська 
влада розуміє, що насправді не має достатньої підтримки серед киян, 
тому орієнтується лише на адміністративний ресурс та вдається до 
тиску на бізнес. Так звана «нова команда» Олександра Попова майже 
нічим не відрізняється від старої команди Леоніда Черновецького – 
діє тими ж методами, що мали б стати приводом для пильної уваги 
правоохоронних органів. Ми вже направили відповідне звернення до 
прокуратури й вимагаємо швидкої та об’єктивної реакції на оприлюд-
нені факти», – говорять в «УДАРі»

Депутати фракції радять владі зайнятися реальним вирішенням 
проблем столиці: «Це і буде найкращою агітацією. Поки ж чиновни-
кам немає чим похвалитися навіть у сфері паркування. І це при тому, 
що КП «Київтранспарксервіс» встановив тариф для підприємців у 
розмірі 5–30 грн за одне машиномісце на добу. Податковий же кодекс 
України передбачає паркувальний збір лише у розмірі 3,4 грн. Влада 
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штучно збільшила вартість в Києві, але й досі не може навести лад 
із парковками та пояснити, куди ж насправді йдуть кошти», – додає 
Наталія Новак (Київська влада застосовує адмінресурс – за Попова 
агітуватимуть навіть паркувальники // Партія «Удар» Віталія 
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/kiyivska-vlada-zastosovuye-
adminresurs-za-popova-agituvatimut-navit-parkuvalniki). – 2012. – 
6.03).

***
Прокуратура міста Києва викликала на допит голову столичної 

«Батьківщини», народного депутата Юрія Одарченка у справі щодо 
новорічного лазерного шоу «Юлі – волю».

За словами Одарченка, влада прагне встановити, де знаходиться 
лазерна установка, хто її власник та вилучити її.

«Згодом, спеціально навчені експерти встановлять, що цей при-
стрій, куплений, свого часу для використання на святах одним із депу-
татів, є, насправді, смертоносною лазерною зброєю, що могла спричи-
нити смерть і каліцтво громадян», – вважає народний депутат.

Юрій Одарченко переконаний, що прокуратура прагне притяг-
нути до кримінальної відповідальності всіх, хто хоча б ймовірно може 
бути причетним до цього прояву громадянської позиції.

«Наразі, в моїй розмові з представником прокуратури прозвучала 
стаття «заклики до повалення існуючого державного ладу». Вихо-
дячи з цього можна сказати, що для правоохоронних органів заклик 
до звільнення Юлії Тимошенко вже є закликом до повалення Януко-
вича», – говорить депутат (У прокуратурі напис «Юлі – волю» вва-
жають закликом до повалення існуючого державного ладу, – Юрій 
Одарченко // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання 
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10200.html). – 2012. – 6.03).

***
10 березня 2012 р. святошинські свободівці взяли участь в громад-

ських зборах проти незаконної вирубки дерев та забудови скверу ім. 
Феодори Пушиної на просп. Перемоги, 138. Більше 60 мешканців при-
леглих будинків проголосували за створення ініціативної групи проти 
знищення скверу, будівництва бензозаправної станції та торгівельно-
розважального комплексу.

«Попри все зухвальство рейдерів, на захист парку активно стала 
громада, яка готова боротися за збереження скверу та недопущення 
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будівництва бензозаправки біля житлових будинків. Ми вимагаємо 
від голови КМДА Олександра Попова та прокуратури розібратися в 
цій ситуації, не допустити забудови скверу та покарати винних у зни-
щенні дерев. Боротьба тільки починається та спільними зусиллями 
ми захистимо сквер від забудови», – зазначив голова Святошинської 
організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Прохор Антоненко 
(Святошинська «Свобода» взяла участь у зборах за збереження 
скверу ім. Феодори Пушиної // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.
svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028431/). – 2012. – 10.03).

***
Нещодавнє рішення апеляційного господарського суду, яке фак-

тично дозволяє будівництво в буферній зоні «Софії Київської», свід-
чить про те, що голова КМДА Олександр Попов насправді не має реаль-
ного впливу на процеси, які відбуваються в столиці. Про це заявля-
ють у депутатській фракції «УДАР Віталія Кличка» у Київраді. «Сьо-
годні провладні політтехнологи намагаються сформувати Олександру 
Попову образ ефективного господарника, однак ми бачимо що ця ефек-
тивність – вигадана. Бо попри неодноразові обіцянки зупинити будів-
ництво на вул. Гончара, незаконні роботи там і надалі тривають. Тож, 
або Олександр Попов не здатний ефективно керувати містом, або всі 
важливі рішення в столиці ухвалюють в інших кабінетах, а голова 
КМДА – лише виконавець. Хіба Києву потрібен саме такий керівник?» 
– запитує заступник голови фракції «УДАР» Наталія Новак.

Новак наголошує, що будь-які спроби столичних чиновників 
перекласти усю відповідальність за продовження будівництва на суд 
є банальною маніпуляцією. Адже, як показують події останніх міся-
ців, українські суди повністю залежні від позиції влади.

«Як відомо, вже вступило в силу інше рішення суду, яке зобов’язує 
столичну владу включити до бази даних державного земельного када-
стру територію охоронної зони Софії Київської. А це автоматично 
унеможливить її забудову. Однак команда Олександра Попова не звер-
тає уваги на катастрофічну ситуацію з будівництвом навколо Софії», 
– говорить Наталія Новак.

Тому фракція «УДАР» вимагає від столичної влади виконати від-
повідне рішення суду та негайно припинити будівництво, а також 
запровадити мораторій на забудову історичного центру столиці (Про-
довження будівництва на Гончара свідчить, що Олександр Попов 
майже не впливає на ситуацію в Києві // Партія «Удар» Віталія 
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Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/prodovzhennya-budivnitstva-
na-gonchara-svidchit-shcho-oleksandr-popov-mayzhe-ne-vplivaye-na-
situatsiyu-v-kiyevi). – 2012. – 12.03).

Київська область

Обуховская городская избирательная комиссия не зарегистри-
ровала ни одного члена УИК от партии «УДАР» на внеочередных 
выборах мэра Обухова, которые должны состояться 18 марта 2012 г. Об 
этом сообщил заместитель главы партии «УДАР» Артур Палатный.

По его словам, всего в Обухове создано 15 участковых 
избирательных комиссий, среди которых большинство с количеством 
избирателей 2–2,5 тыс. Согласно решению ТИК, ни в одной из них 
не будет представителей партии «УДАР», хотя кандидатуры были 
поданы на все участки. В партии «УДАР» считают это нарушением 
принципа равенства прав субъектов избирательного процесса.

«Из почти 300 вакансий в избирательных комиссиях представи-
телям «УДАРа» не нашлось ни одного места. Понятно, для чего это 
делается – власть боится проиграть выборы. Кандидат от «УДАРа» 
Анатолий Шафаренко является основным конкурентом на выборах 
для Александра Левченко – выдвиженца от Партии Регионов. Для 
примера, всех членов УИК, которых подавали от провластного кан-
дидата, зарегистрировали. Больше того, по нашим подсчетам, 18 из 23 
зарегистрированных кандидатов на этих выборах являются техничес-
кими, то есть с их помощью власть будет иметь «своё» большинство 
во всех избирательных комиссиях», – сказал Артур Палатный.

Также он отметил, что социологические опросы показывают, что 
основная борьба за должность мера Обухова будет проходить между 
кандидатами от «УДАРа» и Партии Регионов. В связи с этим для 
возможного контроля за избирательным процессом партия «УДАР» 
намерена обжаловать решение Обуховской городской избирательной 
комиссии в судебном порядке (На выборах в Обухове представите-
лей «УДАРа» не допустили к избирательным комисcиям // From-UA. 
Новости Украины (http://www.from-ua.com/news/91fbe86cf94b3.
html). – 2012. – 5.03).

***
Депутат Київської обласної ради Ігор Опадчий разом з представ-

никами Фастівської міської організації партії «УДАР» підтримали іні-
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ціативу небайдужих молодих фастівчан облаштувати для міста новий 
спортивний зал з усіма необхідними тренажерами.

За словами голови Фастівського міського осередку партії «УДАР» 
Ярослава Желоваги, у місті явно не вистачало місць для занять спор-
том. «Тому за сприяння нашої партії на місці занедбаного підвального 
приміщення автомобільно-дорожнього технікуму з’явився сучасний 
тренажерний зал, який тепер доступний для кожного фастівчанина», 
– зазначив він.

В урочистому відкритті спортзалу взяв участь депутат фракції 
«УДАР Віталія Кличка» у Київській облраді Ігор Опадчий, який надав 
основну фінансову допомогу для реалізації проекту. «В сучасних умо-
вах всебічний та гармонійний розвиток молоді є не тільки бажаним, а 
й життєво-необхідним. Ми, як і наш партійний лідер Віталій Кличко, 
чудово розуміємо, що майбутнє нашої країни можуть будувати лише 
фізично і морально здорові люди», – сказав він під час свого виступу.

Як наголосили представники «УДАРу», спортзал будуть й надалі 
модернізувати. «Ми плануємо завезти ще додатково нові тренажери і 
спортінвентар, тому те, що можна побачити тут сьогодні – лише поча-
ток», – зазначив голова виконкому Фастівської міської організації 
партії «УДАР» Максим Половко (Завдяки партії «УДАР» у Фастові 
з’явився новий тренажерний зал // Партія «Удар» Віталія Кличка 
(http://klichko.org/ua/news/news/zavdyaki-partiyi-udar-u-fastovi-
zyavivsya-noviy-trenazherniy-zal). – 2012. – 6.03).

***
Усі рішення місцевої влади, які стосуються продажу і передачі у 

приватні руки ділянок у прибережних зонах Дніпра, суперечать укра-
їнському законодавству, а тому громадськість повинна вимагати їх 
скасування.

Про це заявив депутат Вишгородської районної ради від партії 
«УДАР» Сергій Возний, коментуючи інформацію ЗМІ про масову 
забудову пляжних зон на території Київщини.

За його словами, якщо у кожному конкретному випадку місцева 
громада не реагуватиме на такі дії, люди втратять доступ до пляжів і 
річки Дніпро.

Як передає прес-служба Київської обласної організації партії 
«УДАР», депутат від «УДАРу» закликав мешканців Київської області 
звертатися до партії з інформацією про забудову прибережних смуг 
Дніпра. 
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«Партія «УДАР» готова надавати організаційну, правову та будь-
яку іншу допомогу громадянам у боротьбі із беззаконням і свавіллям 
місцевих чиновників. На Київщині фактично у кожному районі діють 
депутатські приймальні «УДАРу», тож звернутися до нас нескладно. 
Переконаний, що судові оскарження і громадський тиск заставить 
владу схаменутися і припинити незаконну торгівлю пляжами Дні-
пра», – наголосив Сергій Возний («УДАР» у Вишгороді закликає 
мешканців спільно боротися проти забудови прибережних зон Дні-
пра // Експрес (www.expres.ua/news/2012/03/06/61848). – 2012. – 6.03).

***
Норми трудового законодавства нині втратили свою реальну дію 

та мають виключно декоративний характер. Свідченням цьому є те, 
що 80 % українцям, які занедужали, довелося відмовитися від лікар-
няного під страхом втратити роботу.

Про це заявив депутат Київської обласної ради, керівник Юридич-
ного департаменту партії «Фронт Змін» Павло Петренко.

«Більшу частину свого життя українці проводять на роботі. І 
від того, наскільки комфортними є умови праці та взаємовідносини 
кожної людини з її роботодавцем, залежить якість її життя. Те, що 
минулоріч лише 15 % українців, які захворіли, мали змогу лікуватися 
вдома на лікарняному, свідчить, що нині люди перебувають у досить 
скрутному фінансовому становищі, а роботодавці використовують цю 
ситуацію на свою користь, відверто нехтуючи нормами чинного Тру-
дового кодексу», – зазначив керівник Юридичного департаменту.

Окрім того, наголосив Павло Петренко, серйозною проблемою в 
Україні є ситуація щодо отримання першого робочого місця випус-
книками вузів та інших навчальних закладів.

«Проблема із отриманням першого робочого місця – це наслі-
док прийнятих чинною владою реформ, які тільки зараз починають 
давати перші відголоски. Зокрема, пенсійна реформа, через яку жінки 
повинні виходити на пенсію на 5 років пізніше. Тобто робочі місця, 
які мали б вивільнитися у зв’язку з досягненням пенсійного віку тими 
людьми, які їх займали, досі зайняті, натомість випускники – безро-
бітні», – наголосив Павло Петренко.

Через це нині є нагальна потреба у проведенні комплексної 
реформи трудових правовідносин.

«Одним із перших кроків має стати законодавче закріплення 
механізму отримання молодими фахівцями першого робочого місця. 
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Оскільки станом на сьогодні найосвіченіша молодь виїжджає на пра-
цевлаштування за кордон. І вже найближчим часом на фоні старіючого 
населення ця проблема набере катастрофічних масштабів» (Павло 
Петренко: «2011 року понад 80 % українців відмовились від лікар-
няного, щоб не втратити роботу» // Фронт Змін. Ініціатива Арсе-
нія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/9071-pavlo-
petrenko-2011-roku-ponad-80-ukrayintsiv-vidmovilis-vid-likarnjanogo-
schob-ne-vtratiti-robotu-audio.html). – 2012. – 9.03).

Кіровоградська область

10 березня 2012 р. лідер Всеукраїнського об’єднання «Свобода» 
Олег Тягнибок зустрівся з українцями Світловодська, Олександрії і 
Знам’янки Кіровоградської області. Районні будинки культури Світ-
ловодська та Знам’янки не змогли вмістити усіх охочих поспілкува-
тися з лідером «Свободи», що свідчить про зростання популярності 
націоналістичної ідеї у Центральній Україні.

Виступаючи перед мешканцями Кіровоградщини, Олег Тягнибок 
розповідав про політичну ситуацію в Україні, про діяльність Комітету 
опору диктатурі, про антиукраїнські дії влади в економічній, соціаль-
ній, військовій, аграрній, освітній, культурній сферах та про постійну 
здачу Президентом Януковичем інтересів держави на ниві міжнарод-
них відносин. Також лідер ВО «Свобода» приділив особливу увагу 
обговоренню стратегії та перспектив опозиційних партій щодо най-
ближчих виборів до Верховної Ради.

Друга частина зустрічей відбувалася у форматі запитання – відпо-
відь. Загалом найбільше людей обурює проблема соціальної неспра-
ведливості в державі. Селяни питали про шляхи подолання земельної 
корупції, свавілля місцевих князьків та вимирання села, а також ску-
повування за безцінь молока. Селян та соціально незахищених гро-
мадян цікавило питання урізання соціальних виплат та підвищення 
тарифів на комунальні послуги. Підприємці просили допомоги «Сво-
боди» у протидії рейдерським захопленням заводів Александрії. Сту-
денти цікавились працевлаштуванням молоді та забезпеченням жит-
лом молодих спеціалістів. Деякі присутні закликали до революцій-
ного повалення правлячого режиму

Відповідаючи на питання місцевих мешканців, голова «Сво-
боди» Олег Тягнибок зазначив: «Політтехнологи намагаються розді-
лити українців за мовою, за регіоном проживання та за соціальним 
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статусом, вигадуючи на гроші Кремля байки про три сорти. Я про-
водив подібні зустрічі по всій території України. Питання, які зада-
ють українці сходу і заходу – абсолютно однакові. Адже всі укра-
їнці хочуть жити в справді незалежній, заможній державі, наповненій 
українським змістом… В Україні поки що немає революційної ситу-
ації, але передреволюційна – однозначно є. Поки ми маємо реальну 
можливість вплинути на ситуацію шляхом політичної боротьби, ми 
обов’язково нею скористаємось і будемо боротися за владу парламент-
ським шляхом. Якщо ж у нас такої можливості не буде, я перший при-
йду до вас та буду закликати брати коси та вила і виборювати своє 
право на гідне життя».

Керівник кіровоградського обласного виборчого штабу ВО «Сво-
бода» Руслан Андрійко закликав присутніх долучатися до діяльності 
організації, допомогти в агітації та при формуванні місцевих та район-
них виборчих штабів.

Після зустрічей Олега Тягнибока із мешканцями Кіровоградщини, 
відбулося суттєве якісне та кількісне підсилення місцевих організа-
цій. Було зібрано багато анкет прихильників та добровільні пожертви 
на діяльність «Свободи». Кожен присутній отримав відповідь на своє 
питання, та наснагу для боротьби за соціальне і національне визво-
лення (Олег Тягнибок відвідав Кіровоградську область // Сайт ВО 
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028429/). – 
2012. – 10.03).

***
9 марта 2012 г. в Кировограде коммунисты возложили цветы к 

памятнику Тарасу Григорьевичу Шевченко.
В этот день у памятника поэту в Кировограде состоялся торже-

ственный митинг, приуроченный празднованию 198-й годовщины со 
дня рождения Кобзаря. Участие в мероприятии, кроме властей и обще-
ственности города, приняли представители Коммунистической партии 
Украины во главе с первым секретарем обкома Компартии Украины, 
народным депутатом Украины Викторией Демьянчук. Выступая на 
митинге, Виктория Демьянчук отметила, что своим творчеством Шев-
ченко объединял украинский народ и поэтому коммунисты всегда 
ценили и уважали Тараса Григорьевича, его творчество, его борьбу за 
освобождение родной Украины от панского ярма.

В заключение, Виктория Александровна привела цитату Тараса 
Шевченко из его «Прогулки с удовольствием и не без морали», кото-
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рая, по ее убеждению, характеризует Тараса Григорьевича как про-
грессивного человека: «Выходит, что идея о коммунизме не одна 
только пустая идея, не глас вопиющего в пустыне, а что она удобо-
применима к настоящей прозаической жизни. Честь и слава побор-
никам новой цивилизации!» (Кировоградские коммунисты отме-
тили 198-ю годовщину во дня рождения Т.Г.Шевченко // Компар-
тія України – http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/kirovogradskie-
kommunisty-otmetili-198-yu-godovshhinu-vo-dnya-rozhdeniya-t-g-
shevchenko/). – 2012. – 12.03).

Луганська область

5 марта Луганская областная организация политической партии 
«УДАР Виталия Кличко» провела пресс-конференцию на тему «Два 
роки Януковича – Азарова: в кого покращилось життя?».

«Власть – это не только должность и привилегии. В первую оче-
редь, это – ответственность. Каждый политик, тем более при власти, 
должен отвечать за свои слова и действия. Значение выборов как раз 
в том, чтобы потом спросить у власти: что из обещанного выполнено. 
В руках власти сосредоточен огромный ресурс – все государственные 
органы преобразованы в единую «вертикаль». Но получает пользу от 
нее узкий круг лиц», – заявил глава Луганской городской организа-
ции Вячеслав Серпокрылов (Вячеслав Серпокрылов: Власть – это не 
только должность и привилегии. В первую очередь, это – ответ-
ственность // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-
05-47.html). – 2012. – 5.03).

***
Луганский обком Коммунистической партии Украины ведет 

переговоры с местным предприятием, для обеспечения кранов потре-
бителей региона аэраторами. Об этом заявил 1-й секретарь Луганского 
обкома Коммунистической партии Украины Спиридон Килинкаров.

«У подавляющего большинства жителей области не установлены 
краны с вмонтированными аэраторами европейских производите-
лей из-за их цены. Отдельные аэраторы можно ставить как на холод-
ную воду, так и на краны, подающие горячую воду. Благодаря этой 
энергосберегающей технологии луганчане смогут потреблять меньше 
воды, а значит и меньше платить за нее», – подчеркнул Спиридон 
Килинкаров.
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Он также же добавил, что на данный момент руководство 
«Луганскводы» заинтересовано в том, чтобы мы больше потре-
бляли и больше платили за воду, поэтому никакие технологии по 
энергосбережению ресурсов не внедряет.

«Зачем покупать немецкие краны и спонсировать их экономику, 
если мы сможем приобрести их у нас, к тому же, дешевле», – расска-
зал коммунист.

По предварительным подсчетам аэратор экономит до 60 % расхо-
дуемой воды, стоимость его в пределах 90 грн.

«Как будет предприятием получена лицензия на производ-
ство аэраторов, мы планируем обратиться к руководству Луганской 
области, возможно, они пойдут нам на встречу и помогут организо-
вать областную программу по внедрению у населения аэрографов», 
– заверил Спиридон Килинкаров (Коммунисты попытаются вне-
дрить энергосберегающие технологии в квартире каждого луган-
чанина // Молодогвардеец (http://www.mgm.com.ua/modules.php?nam
e=News&fi le=article&sid=4477). – 2012. – 5.03).

***
Заявление губернатора Владимира Пристюка относительно 

победы членов Партии регионов независимо от количества округов на 
приближающихся выборах – достаточно самоуверенное. Такое мнение 
высказал народный депутат Украины, первый секретарь Луганского 
обкома КПУ Спиридон Килинкаров во время пресс-конференции.

По его мнению, будущая выборная компания обещает быть напря-
женной. «Мы входим в год предвыборный, год непростой. Я думаю, в 
Луганской области развернется настоящая «сталинградская битва»… 
Все самое интересное еще впереди», – резюмировал он.

Губернатор Луганской области Владимир Пристюк считает, что 
на предстоящих парламентских выборах по всем мажоритарным 
округам Луганщины победят кандидаты в нардепы, представляющие 
Луганщину и Партию регионов (Килинкаров прогнозирует «ста-
линградскую битву» // Паралель-Медiа (http://paralel-media.com.ua/
p44994.html). – 2012. – 5.03).

***
Партия регионов стремительно теряет своих сторонников даже 

там, где еще год или два назад она пользовалась безусловной поддерж-
кой избирателей. Причем в регионалах разочаровываются не только 
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рядовые граждане, но и депутаты. Так, депутат местного совета города 
Счастье Луганской области, член Партии регионов с 2004 г. Сергей 
Татарка принял решение вступить в оппозиционный «Фронт Змін».

«Предвыборные обещания Партии регионов не соответствуют 
реальным делам. А политика, которую сегодня воплощают в жизнь 
чиновники-регионалы, идет вразрез с интересами простых людей. 
Поэтому я вышел из рядов ПР и хочу вступить в «Фронт Змін», так 
как сейчас это единственная политическая сила, которая реально 
защищает интересы избирателей. Также я убежден в том, что именно 
эта партия выведет Украину на европейский путь развития, обеспе-
чит ее промышленное развитие и финансовую стабильность», – зая-
вил Татарка (Регионал перешел в оппозиционный «Фронт Змін» // 
ПОЛЕМІКА (http://www.polemika.com.ua/news-84007.html). – 2012. 
– 5.03).

***
Из-за того, что какие-то олигархи недополучили желанные 

миллионы, сотни работников Лисичанского нефтеперерабатывающего 
завода оказались перед угрозой безработицы. Так народный депутат 
Украины от КПУ Владимир Матвеев прокомментировал информа-
цию об остановке работы Лисичанского НПЗ.

«Мы уже неоднократно говорили о том, что, если олигархи не 
могу содержать потенциально выгодное предприятие, экономят на его 
модернизации, а потом жалуются на убытки – пусть возвращают его 
государству, – констатировал Владимир Матвеев. – Лисичанский НПЗ 
мог бы приносить прибыль стране под руководством государства, 
вместо этого он обеспечивает прибылью иностранный капитал. А как 
только он перестает быть выгодным, его тут же хотят закрыть. А как 
быть сотням работников НПЗ, которые не виноваты в убыточности 
предприятия, но рискуют остаться без работы?»

Депутат-коммунист напомнил и хозяевам-олигархам ТНК-ВР, и 
правительству, что для сотрудников компании рабочее место – это не 
маржа, «плюсы» и «минусы», а хлеб и крыша над головой.

«Коммунисты будут тщательным образом следить за судьбой 
Лисичанского НПЗ и его работников и делать все возможное, чтобы 
их интересы были соблюдены», – заявил Владимир Матвеев.

Коммунисты призывают правительство немедленно прекратить 
повальную приватизацию, которая ведет к экономическому и соци-
альному ухудшению жизни, и реализовать программу национализа-
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ции стратегических предприятий и монополий, а также доноров гос-
бюджета.

«Государство должно взять на себя обязанность по контролю над 
национальным производством. Приватизация убивает экономику и 
социальную сферу, убивает Украину», – подытожил Владимир Мат-
веев (Владимир Матвеев: Коммунисты будут добиваться соблюде-
ния интересов работников Лисичанского НПЗ // Компартія України 
(http://www.kpu.ua/vladimir-matveev-kommunisty-budut-dobivatsya-
soblyudeniya-interesov-rabotnikov-lisichanskogo-npz/). – 2012. – 6.03).

***
Народный депутат Украины, лидер Радикальной партии Олег 

Ляшко принял участие в церемонии открытия детского сада в селе 
Лызино Белокуракинского района Луганской области.

«Я поддержал инициативу сельского головы Ирины Коваленко, 
помог селу получить бюджетные деньги на переоборудование части 
помещений местной школы для организации там детсадовской 
группы. Сегодня она начала работу. В группе – 14 детей в возрасте от 
4 лет», – рассказал Олег Ляшко.

Народный депутат привез детскому саду подарки: моющие сред-
ства, предметы гигиены, игрушки, детские вещи.

«Если в селе есть детский сад и школа, то есть и развитие, есть 
будущее. Потому я счел своим долгом помочь родному селу именно 
в этом. Думаю, если каждый народный депутат окажет пусть неболь-
шую, но конкретную, ощутимую людьми помощь своей малой родине, 
то жизнь в Украине значительно улучшиться» (Олег Ляшко открыл 
детский сад в родном селе на Луганщине // Паралель-Медiа (http://
paralel-media.com.ua/p45049.html). – 2012. – 7.03).

***
В Луганской области представители инициативы «Правое дело», 

ВО «Тризуб» им. С. Бандеры, УНА-УНСО и КУН подписали мемо-
рандум о создании Блока национальных сил. Как сообщил представи-
тель блока Дмитрий Снегирев, состоялось добровольное объединение 
областных организаций политических партий и общественных орга-
низаций Луганской области, исповедующих украинскую националь-
ную идею. По его словам, целью блока является объединение в еди-
ную политическую силу для согласованного проведения политичес-
ких акций на территории Луганской области.
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Также Д. Снегирев отметил, что основным принципом деятель-
ности блока является приоритет интересов Украины и Луганщины 
над личными интересами и узкопартийными амбициями (В Луган-
ской области создали Блок национальных сил // Четверта Влада 
(http://4vlada.net/partii-lidery/v-luganskoi-oblasti-sozdali-blok-
natsionalnykh-sil). – 2012. – 11.03).

Львівська область

Фракції Львівської облради, які представляють опозиційні сили, 
розглянуть питання про те, щоб депутати продемонстрували свої 
бюлетені під час таємного голосування у питанні недовіри голові 
Львівської ОДА Михайлові Костюку.

Про це 6 березня на прес-конференції голів фракцій опозиційних 
сил повідомив голова фракції «Фронту Змін» Степан Кубів.

На запитання ЗІКу щодо того, чи обговорять на фракціях питання 
про те, щоб депутати показали свої бюлетені, Кубів відповів: «Думаю, 
що так». Він запевнив, що особисто покаже свій бюлетень.

Про готовність фракції ВО «Свобода» продемонструвати бюле-
тені заявила голова фракції Фірина Сех. «Свобода» готова до цього», 
– сказала Сех.

Голова фракції «Наша Україна» Валерій П’ятак повідомив, що це 
питання буде обговорено на засіданні фракції.

«Це право честі, сумління депутата, як він буде голосувати. 
Питання буде обговорено на фракції, щоб все було відповідно до зако-
нодавства. Кожен депутат обере собі сам, як він буде голосувати», – 
сказав П’ятак.

Кубів зазначив, що це питання буде оговорено на передсесійному 
засіданні фракції (Фракції ЛОР від опозиції готуються показувати 
бюлетені під час голосування по Костюку // Західна інформаційна 
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/03/06/337780). – 2012. – 6.03).

***
До голови Стрийської міської організації політичної партії «УДАР 

Віталія Кличка» Ростислава Леніва, депутата Стрийської міської 
ради надійшло звернення майстра спорту міжнародного класу, воло-
даря кубку Європи у м. Львові 1999 р., учасника Олімпійських ігор в 
Сіднеї 2000 р., шестиразового чемпіона України з боксу серед дорос-
лих, переможця та призера багатьох міжнародних турнірів, боксера 
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Олександра Зубрихіна, який проінформував депутата-«ударівця» про 
можливі спроби обманним шляхом привласнити спортивний зал бок-
серського клубу.

Стрийський осередок партії «УДАР» взяв під особистий контр-
оль це питання, як прокоментував ситуацію, що склалася Ростислав 
Ленів: «Ми зробимо все щоб не допустити привласнення залу і збе-
регти його основну мету: «розвиток боксу, виховання молоді та оздо-
ровлення суспільства на Стрийщині».

Підтримав свого колегу зі Стрия голова фракції «УДАР» у Львів-
ській обласній раді Іван Горон, який з відповідним запитом вийде на 
сесію обласної ради, яка відбудеться 13 березня. «Я впевнений обласні 
депутати підтримають моє звернення, бо віддати спортивний клуб, 
в якому займаються молоді-боксери Стрийщини ми не маємо жод-
ного права!» – підкреслив депутат Горон (Львівський «УДАР» став 
на захист боксерського клубу у Стрию // Партія «Удар» Віталія 
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/lvivskiy-udar-stav-na-zahist-
bokserskogo-klubu-u-striyu). – 2012. – 6.03).

***
6 березня на 16 сесії Дрогобицької міської ради депутат Михайло 

Ваврин, виконуючи рішення місцевого КОДу, запропонував внести 
до порядку денного питання «Про політичну ситуацію в Україні» і 
попросив, щоб голосування з цього питання було поіменним. 

Та перед тим, ніж поставити питання на голосування, міський 
голова Олексій Радзієвський озвучив кілька ремарок, в одній з яких, 
зокрема, йшлося про те, що представники тої чи іншої політичної 
сили в міській раді, які ініціюють розгляд питання «Про політичну 
ситуацію в Україні», є не лише депутатами, а й працюють у виконав-
чих органах Дрогобицької міської ради. На думку міського голови, 
вони змушені будуть голосувати проти себе.

«Йому або депутатський мандат треба здавати, або його треба буде 
звільняти з посади за те, що він, на догоду вузько партійним інтересам 
робить тут політику», – каже міський голова. Мер також нагадав, що 
з питання політичної ситуації в Україні скликалась позачергова сесія, 
але вона не відбулася через відсутність кворуму.

Голосування засвідчило, що депутати солідарні з міським голо-
вою і не хочуть обговорювати на сесії питання великої політики. Про-
позиція Михайла Ваврина не набрала необхідної кількості голосів (У 
Дрогобичі депутати не захотіли обговорювати політичну ситуа-
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цію в Україні // Західна інформаційна корпорація 9http://zik.ua/ua/
news/2012/03/06/337749). – 2012. – 6.03).

Миколаївська область

На улицах Николаева появились новые рекламные билл-борды, 
которые призывают горожан принять участие в социальном проекте 
«Сердце города».

Еще 9 февраля официально стартовал конкурс «Сердце города». 
Его цель – собрать оригинальные идеи того, что должно появиться 
на территории вокруг исторических зданий Старофлотских казарм. 
Главный организатор проекта – областной совет в лице Игоря Дят-
лова. В партнерстве с ним – Артем Ильюк, глава фракции «Партии 
регионов» в городском совете и Николай Жук, начальник управления 
молодежи в ОГА. Проект – перспективный, идеи – свежие, планы – 
масштабные. Молодые «регионалы» инициировали программу разви-
тия, которой можно гордится и приводить в пример. 

Но, после того как Николай Круглов, председатель ОГА, назвал 
Артема Ильюка и Николая Жука кандидатами в народные депутаты 
от «Партии регионов» по городу Николаеву, стала понятна настоящая 
суть проекта и его значимость для города.

Теперь ясно, для чего тратятся большие деньги на рекламу 
социального проекта. Очень удобно начать продвигать молодых 
и перспективных кандидатов в нардепы под видом социальной 
инициативы.

Есть в таком виде политической рекламы и плюсы для обществен-
ности. Надежда на то, что предложенные проекты по обустройству 
территории будут реализованы, довольно велики. Ведь выборы в октя-
бре, а лето – это удобный сезон для ремонта и построек (Социальный 
проект или предвыборная агитация? // «Николаевские Вести» 
(http://nikvesti.com/news/politics/29037). – 2012. – 5.03).

***
Председатель Николаевской ОГА Николай Круглов назвал фами-

лии потенциальных кандидатов от Партии регионов в одномандатных 
округах по Николаеву и Николаевской области на выборах в Верхо-
вную Раду осенью 2012 г. Ими, по словам председателя ОГА, станут 
Николай Жук, Владимир Наконечный, Артем Ильюк, Виталий Тра-
вянко, Юрий Гержов, Евгений Бакулин.
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НикВести поинтересовались у депутата от партии «Объединенные 
левые и селяне» Геннадия Задырко, который тоже собирается 
выдвигаться по одному из округов, как он относится к конкуренции, и 
каковы его дальнейшие планы. На вопрос нардеп ответил, что «нико-
лаевцам самим решать». 

«Я могу только одно сказать: еще немножко и вся Николаевская 
область, все будет «Донбасс». А николаевцам самим решать», – резю-
мировал Геннадий Задырко, явно намекая на «донецкие» корни в про-
исхождении многих власть имущих, которых за последнее время 
назначили на руководящие должности в госструктуры Николаевской 
области (Нардеп Задырко уверен, что Николаевская область пре-
вращается «Донбасс» // «Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/
news/politics/29042). – 2012. – 5.03).

***
5 марта николаевские коммунисты отметили День памяти Иосифа 

Виссарионовича Сталина. 
Перед николаевцами, собравшимися на площади Ленина, 

выступили первый секретарь горкома КПУ, депутат горсовета 
С. Лопатина, второй секретарь обкома партии, депутат облсовета Н. 
Дзарданов, руководители районных партийных организаций г. Нико-
лаева, Заводского РК КПУ – Е. Свинарчук и Ленинского райкома Ком-
партии – Н. Персань, коммунист парторганизации ветеранов судо-
строителей ЧСЗ А. Середин.

Они говорили о той великой роли, которую сыграл в истории 
нашего государства И.В.Сталин. При нем лапотная, разрушенная 
после гражданской войны страна, став первым государством победив-
шего социализма, в немыслимо короткий исторический срок подня-
лась от сохи до космических ракет, под его руководством одолела 
фашизм, освободила пол-Европы и вышла на первые позиции в мире в 
экономическом и социальном развитии.

Современные коммунисты берут на вооружение мысли и опыт 
грандиозного государственного строительства, которое велось под 
руководством этого великого человека (Николаевские коммунисты 
отметили День памяти И. В. Сталина // Компартія України 
(http://www.kpu.ua/nikolaevskie-kommunisty-otmetili-den-pamyati-i-v-
stalina/). – 2012. – 6.03).
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Руководитель фракции Партии регионов в Николаевском горсо-
вете Артем Ильюк прокомментировал ситуацию с установкой киос-
ков на улицах Дзержинского и Красных Маевщиков.

«Накануне 15-й сессии горсовета общество с ограниченной ответ-
ственностью «Стар Николаев» намеревалось разместить 28 киосков 
по улице Красных Маевщиков, 13, а также 14 киосков по улице Дзер-
жинского, у дома № 161 по проспекту Ленина. Проект такого решения 
был внесен в повестку дня сессии. Предприятие получило все согласо-
вания земельного управления и управления архитектуры, и депутаты 
комиссии, основываясь на этих согласованиях, рекомендовали на сес-
сии вопрос утвердить. Тогда ни один представитель «Фронту Змін», 
в том числе член земельной комиссии Сергей Клюс, не поднял этот 
вопрос, не встретился с людьми.

Когда ко мне обратились горожане с просьбой не отдавать пред-
приятию под эти «будки» перед их домами земельные участки, я более 
детально рассмотрел вопрос и пришел к выводу, что решение, которое 
может быть принято на комиссии, неправильное. Я объяснил колле-
гам эту ситуацию, и мы приняли решение не голосовать за размеще-
ние киосков по улице Красных Маевщиков и Дзержинского.

Мне непонятно, почему после этого депутаты от «Фронту Змін» 
решили подхватить уже решенную проблему, собрали жителей домов 
по улице Дзержинского и принялись им рассказывать, как они помо-
гли горожанам. Александр Жолобецкий уверял, что вопрос будет 
вынесен на сессию (когда вопрос уже был снят самим заявителем) и 
что только он сможет уговорить «региональное большинство» прого-
лосовать против будок. Люди, поверив депутату, написали обращение 
к депутатскому корпусу.

На сессии не прозвучало обращение жителей, так как вопрос 
вообще не ставился на голосование.

Я не перестаю удивляться умению отдельных коллег-депутатов 
пиариться на проблемах людей и ничего не делать, чтобы их решить.

Как бы там ни было, жильцы домов по улице Красных Маевщиков 
и по улице Дзержинского отстояли свою позицию. Уверен, что бла-
годарить за это они должны исключительно самих себя – за то, что 
смогли донести до депутатов свою точку зрения, а никак не местных 
политиканов» (Депутат Николаевского горсовета Артем Ильюк: 
Не перестаю удивляться умению отдельных коллег пиариться на 
проблемах людей и ничего не делать, чтобы их решить // Нико-
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лаевские новости (http://www.niknews.mk.ua/2012/03/07/deputat-
nikolaevskogo-gorsoveta-artem-iljuk-ne-perestaju-udivljatsja-umeniju-
otdelnyx-kolleg-piaritsja-na-problemax-ljudej-i-nichego-ne-delat-cht-
oby-ix-reshit/). – 2012. – 7.03).

***
Руководитель областной организации ВО «Свобода» Павел 

Юрлов рассказал как идут дела с объединением оппозиции.
«Могу сказать, что когда создавался КОД в Николаевской 

области, нас туда не пригласили, – отметил Павел Юрлов. – Сейчас на 
совместные акции нас приглашают, на дискуссию перед проведением 
акции. Но они как раньше нас не очень любили, так и сейчас».

«Мы стараемся сотрудничать со всей оппозицией. Про мажори-
тарку от оппозиции с нами никто не разговаривает. Будем выдвигать 
своих кандидатов или не будем. Нас не очень хотят видеть в этом 
круге. Но мы готовы. Наши подписали соглашение о сотрудничестве. 
Тернополь, Львов, Ивано-Франковск… В Николаеве мы пытаемся 
вести дискуссию об этом, но пока мы ничего публично не подпи-
сали… На КОД областной нас пока еще никто не приглашал», – резю-
мировал главный «свободовец» области (В рядах оппозиции для 
«Свободы» нет места // «Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/
news/politics/29128). – 2012. – 10.03).

Одеська область

Как сообщил секретарь городского совета Олег Брындак, депутаты 
горсовета Игорь Сафин и Павел Серебреник исключены из фракции 
Партии регионов. По его словам, причиной исключения стало нару-
шение партийной дисциплины. 

Вместе с тем в данную фракцию перешел внефракционный депу-
тат Юрий Параскевич, который был избран от «Фронта змiн». «Фрон-
товики» понесли еще одну ощутимую потерю – фракцию покинул 
Константин Ржепишевский. 

Но он никуда не примкнул, решив остаться внефракционным 
депутатом (Потери в партийных рядах депутатов // Порто-
Франко (http://porto-fr.odessa.ua/index.php?artnum=art002&year=
2012&nnumb=09). – 2012. – 8.03).
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В Украине из 450 депутатов Верховной Рады всего 36 женщин 
(8 %). Это значительно меньше, чем в целом по Европе (22,3 %) и даже 
меньше, чем в арабских странах (10,7 %). 

В Одесском горсовете из 120 депутатов насчитывается 16 жен-
щин (13,3 %). Наибольшее число (7 человек) входит во фракцию 
Партии регионов – крупнейшую фракцию городского собрания, 
насчитывающую 70 мандатов. По 3 женщины числятся в составах 
фракций партии «Родина» (всего – 15 депутатов) и «Фронта Змін» 
(8 депутатов), две – в «Сильной Украине» (12 депутатов) и одна – в 
КПУ (4 депутата). Во фракциях «Батьківщини» (4 депутата), «Зеле-
ной Одессы» (3 депутата) и среди внефракционных (4 депутата) жен-
щин нет вообще.

При этом фракцию «Сильной Украины» возглавляет женщина 
– Светлана Фабрикант. А игуменья Серафима и Ирина Головатюк-
Юзефпольская (обе – Партия регионов) руководят соответственно 
постоянной комиссией по культуре, духовности и взаимодействию 
с общественными организациями и комиссией по здравоохранению 
(Украина «пасет задних» по количеству женщин в Раде. В Одесском 
горсовете их – 13 % // Думская.net (http://dumskaya.net/news/ukraina-
paset-zadnih-po-kolichestvu-genschin-dep-017935/). – 2012. – 8.03).

***
Развитие нашего государства – дело общее. И от того, насколько 

активную позицию занимают представительницы прекрасного пола 
в обществе, зависит благополучное будущее страны. Об этом рас-
сказала депутат Одесского областного совета, представитель депу-
татской фракции Партии регионов, руководитель постоянной депу-
татской комиссии по вопросам социальной политики и демографии в 
Одесском областном совете Дарья Крыжановская.

Как председатель постоянной комиссии по вопросам социаль-
ной политики и демографии Одесского областного совета, Дарья 
Крыжановская провела 16 заседаний этой комиссии. Работа комис-
сии направлена на содействие реализации государственной поли-
тики в сфере социальной защиты населения и демографии в сфере 
содействия социальной защите лиц, освобожденных из мест лише-
ния свободы. Также она сотрудничает с благотворительными и 
общественными организациями, которые оказывают помощь соци-
ально незащищенным гражданам, участвуем в разработке целевых 
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программ по вопросам социальной политики и демографии, желая 
предоставить предложения по распределению бюджетных средств 
на финансирование мероприятий в этой сфере.. Являясь сопредседа-
телем региональной комиссии по вопросам деятельности предприя-
тий и организаций общественных организаций инвалидов в Одесской 
области, Дарья Крыжановская предоставляет рекомендации област-
ному совету по созданию целевых фондов социальной помощи инва-
лидам. В ходе работы комиссии рассмотрены 95 вопросов.

В сфере социальной защиты населения, возглавляемая ею 
комиссия, нашла возможность помочь в газификации домов 
малообеспеченных людей. «Эта помощь предусмотрена целе-
вой программой «Милосердие в действии». И еще одно очень важ-
ное направление в нашей работе – трудоустройство молодежи. В 
том числе, обеспечение первым рабочим местом», – подытожила 
Дарья Крыжановская (Дарья Крыжановская: «Главное – правильно 
выстроить приоритеты» / Беседовала Ю. Богданович // Эхо (http://
eho-ua.com/2012/03/08/darja_kryzhanovskaja_glavnoe__ pravilno_
vystroit_prioritety.html). – 2012. – 9.03).

Полтавська область

Навіть на спільній акції проти політичних репресій повпреди 
«об’єднаної опозиції» примудрилися «не помітити» один одного.

3 березня в центрі Полтави відбулися мітинг і хода представників 
опозиційних сил, які протестували проти політичних репресій ниніш-
ньої влади. Ініціювала їх обласна організація партії «Свобода». Безпо-
середнім приводом для цієї акції став вердикт Полтавського районного 
суду, згідно з яким сільському голові Ковалівки, «свободівцю» Юрію 
Бублику, відміряно три роки позбавлення волі з відстрочкою виконання 
вироку за те, що він, підписавши акт приймання-передачі виконаних 
робіт, не дотримався всіх необхідних формальностей і нібито завдав 
державі збитків на суму 31 тис. грн. Оскільки вирок має всі ознаки 
політичного замовлення, за кілька днів до згаданого мітингу ті ж таки 
«свободівці» анонсували участь у ньому своїх партнерів по Комітету 
опору диктатурі – повпредів «Батьківщини» та «Фронту Змін», з якими 
вони нібито «домовилися» виступити спільно. Тож, побачивши біля 
пам’ятника Тарасовi Шевченку близько 300 чоловік, «завсідники» поді-
бних політичних «тусовок» полегшено зітхнули: нарешті, мовляв, опо-
зиція єднається для якихось реальних дій. 
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Однак уважніший погляд не давав підстав для оптимізму. Най-
перше кидалася в очі відсутність прапорів «Фронту Змін» та облас-
ного керівництва цієї політсили, її обласних депутатів – серед мітин-
гувальників «світилися» лише окремі активісти. Отже, чільні «яценю-
ківці» й досі відверто «соромляться» потрапляти в кадр поруч із наці-
оналістами зі «Свободи». Прапори «Батьківщини» там були. І навіть 
керівники міської організації та «штабісти» Юлиної партії, які активі-
зуються перед виборами. Але жодного народного чи обласного депу-
тата, яких у «Батьківщині» чимало, на мітингу не помітили. Як і керів-
ництва обласної парторганізації. Попри те, що на зібранні згадували 
вироки Юлії Тимошенко та Юрію Луценку, ніхто з «біло-сердечних» 
чи «фронтовиків» на ньому не виступав. Більше того, тільки-но після 
мітингу «свободівці» оголосили про шикування колони для ходи про-
тесту до облдержадміністрації, представники «Батьківщини» одразу 
згорнули свої прапори, а їхні «штабісти» хутко зникли... 

Тож «марш незгодних» із політичними репресіями відбувався 
винятково під прапорами «Свободи» з відповідними націоналістич-
ними «кричалками», чого влада, певно, бажала найбільше... За таких 
умов перед своєрідною «фінішною позначкою» (нею слугувала огоро-
джувальна червоно-біла стрічка з шеренгою міліціонерів біля будинку 
облдержадміністрації) опинилися далеко не всі мітингувальники. А 
про виголошену там «свободівцями» вимогу відставки «губернатора» 
Олександра Удовіченка не повідомила навіть близька до полтавських 
БЮТівців телекомпанія. Усе те породило у багатьох полтавців при-
родне запитання: якщо такі сумнівні маневри і є «спільною опозицій-
ною діяльністю» у рамках КОДу, то що тоді називається її профана-
цією (Неїжмак В. Разом до ... першого повороту // Україна молода 
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2040/180/72669/). – 2012. – 6.03).

Сумська область

Депутаты Сумского горсовета от Партии регионов направили на 
рассмотрение постоянных комиссий предложение о выделении из 
городского бюджета средств на переоборудование автомобилей «ско-
рой помощи».  Регионалы предлагают перевести транспорт комму-
нального учреждения с бензина на газ.

«Главная цель – экономия средств городского бюджета, – зая-
вил председатель фракции Партии регионов в Сумском горсовете 
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Юрий Перепека. – Если мы переведем 11 автомобилей станции ско-
рой помощи на газ, мы сэкономим только в этом году 500 тыс. грн. 
Для сравнения: эта коммунальная организация тратит 360 тыс. грн в 
год на закупку лекарств. Сейчас стоимость газа не превышает 50 % от 
стоимости бензина. Кроме того, цены на газ устанавливает правитель-
ство, поэтому они не подвержены сезонным колебаниям, в отличие от 
цены на бензин. К тому же с газом нельзя делать манипуляций, таких 
как с бензином, – например, сливать его».

По данным г-на Перепеки, на переоборудование автопарка «ско-
рой помощи» в Сумах потребуется 78 тыс. грн.

«В декабре прошлого года городская власть Горловки (Донецкая 
область) провела массовый перевод служебного автотранспорта на газ 
с целью экономии бюджетных средств, – рассказывает г-н Перепека. 
– С февраля этого года приказом начальника горздрава все машины 
«скорой помощи» Горловки уже переведены с бензина на метан и 
бутан. Суточная экономия после перехода «скорых» на газ составляет 
минимум 600 грн. с одного автомобиля. В Харькове 95 % «скорых» 
переведены на метан: только за 1 год это позволило сэкономить на 
покупке 5 машин. За 5 лет за счет этой экономии харьковчане полнос-
тью заменили автопарк станции скорой помощи. Теперь у них сред-
ний возраст автомобилей – до 5 лет, в Сумах же – 15 лет» (Ивченко 
В. Сумские регионалы хотят перевести «скорые» на газ // Данкор 
(http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/76284). – 2012. – 7.03).

***
В Сумской горком КПУ обратились студенты Сумского химико-

технологического лицея с просьбой о помощи. 
По данным горкома, студенты пожаловались, что на протяже-

нии длительного периода времени им не выплачивалась начисленная 
стипендии. И также в принудительно порядке систематически соби-
раются «добровольный пожертвования». «Молодые люди заявляют, 
что даже после окончания учебы и сдачи всех выпускных экзаменов 
администрация лицея отказывается выдавать на руки документы о 
полученной квалификации, что делает невозможным устроиться на 
работу», – говориться в сообщении горкома КПУ.

После изучения всех документов, предоставленных студентами, 
руководителем депутатской фракции КПУ в Сумской горсовете 
было направлено депутатское обращение прокурору города Сумы 
по факту незаконных действий администрации Сумского химико-
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технологического лицея. На сегодняшний день, городская проку-
ратура проводит проверку по указанными нарушениям (Ивченко 
В. Коммунисты озаботились стипендиями студентов // Данкор 
(http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/76288). – 2012. – 7.03).

***
На совещании секретарей парторганизаций г. Глухова и Глу-

ховского района Сумской области, которое состоялось в конце фев-
раля 2012 г., рассматривался вопрос «О задачах партийных организа-
ций на 2012 год» в связи с предстоящими в конце октября выборами 
народных депутатов Украины. На совещании выступили и опреде-
лили задачи каждой первичной партийной организации на текущий 
период секретари ГК КПУ Дзюба А. И., РК КПУ Московченко В. В.

В выступлениях акцентировалось внимание на усилении работы 
депутатов-коммунистов по защите прав трудового народа, на активи-
зации партийных проектов «Народный референдум», «Работа. Зарп-
лата. Защита», «Контроль. Порядок. Справедливость».

На совещании проанализированы возможности каждой первич-
ной парторганизации, положительные и отрицательные стороны их 
работы в предыдущих кампаниях. 

Стратегические задачи партии, ее кандидатов в депутаты будут 
реализовываться на принципах общепартийного проекта «Стратегия 
– 2012». Главный лозунг партии – «Вернем страну народу!» 

Секретари парторганизаций поделились своими соображениями 
и предложениями по повышению роли и авторитета Коммунистичес-
кой партии, о необходимости пробуждения избирателей, поднятия их 
явки на выборах. Чем весомее будет представительство коммунис-
тов в парламенте, тем будет лучше для народа (В Глуховском районе 
Сумщины определены задачи для каждой первичной организации 
КПУ // Компартія України (http://www.kpu.ua/v-gluxovskom-rajone-
sumshhiny-opredeleny-zadachi-dlya-kazhdoj-pervichnoj-organizacii-
kpu/). – 2012. – 7.03).

***
Депутат нескольких созывов Верховной Рады Александр Волков 

будет баллотироваться в парламент по мажоритарному округу в Сум-
ской области от партии «Батьківщина».

Такая информация обнародована одним из пользователей группы 
партии «Гражданская позиция» в сети Facebook.
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«Эта листовка сегодня раздается людям из палаток с символи-
кой БЮТ, идет предвыборная агитация Волкова, как кандидата в 
депутаты по Белопольскому округу Сумской области», – пишет поль-
зователь. Он утверждает, что «с Партией регионов кандидатура Вол-
кова согласована. Видимо с Турчиновым тоже».

На сайте партии «Батьківщина» 13 февраля 2012 г. сообщается, 
что Волков действительно является куратором Сумской областной 
партийной организации «ВО «Батьківщина».

На последних парламентских выборах Волков был первым номе-
ром в списке «Блока КУЧМА» (Facebook все знает: Волков хочет 
стать нардепом // «Всі Суми» (http://www.vsisumy.com/news/politika/
facebook-vse-znaet-volkov-hochet). – 2012. – 7.03).

***
Сессия по вопросу об отставке мэра Тростянца не состоялась. 

Депутаты не пришли на сессию по его отставке. 
Мэр Тростянца Юрий Бова остался на своем посту – сессия горсо-

вета 7 марта, на которую был вынесен вопрос об его отставке, вновь 
была сорвана большинством депутатов горсовета.

Созыв сессии инициировало депутатское большинство, состоящее 
из фракции Партии регионов, ВО «Батьківщина», Соцпартии и пар-
тии «Единство». Кроме вопроса об отставке мэра, в повестку дня засе-
дания был включен вопрос об отстранении от должности соратницы 
мэра, секретаря горсовета Алины Шацкой. Однако ни один из депута-
тов большинства на сессию утром 7 марта не явился. Поскольку кво-
рума в зале не было, она не состоялась. Перед сессией возле здания 
горсовета прошел митинг жителей Тростянца в поддержку мэра. 

Накануне, 6 марта, депутат Александр Курило, который считает 
себя новым секретарем горсовета, избранным на самопровозглашен-
ной сессии 27 января, вместе с несколькими депутатами вновь явился 
в горсовет и требовал от Алины Шацой освободить кабинет, чтобы 
он мог приступить к работе. Однако Юрий Бова в очередной раз отка-
зался выполнить эти требования, поскольку считает их незаконными. 
«Я намерен вынести вопрос о своей отставке в соответствии с пред-
ставлением районной прокуратуры на рассмотрение очередной сес-
сии горсовета, которая состоится в конце марта», – заявил Юрий Бова 
(Депутаты развлекаются: сессия по вопросу об отставке мэра 
Тростянца не состоялась // «Всі Суми» (http://www.vsisumy.com/
news/oblast/deputaty-razvlekayutsya-sessiya). – 2012. – 7.03).
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Тернопільська область

Тернопольская «Батькiвщина» предостерегает новое руководство 
областной милиции от преследований и политических репрессий в 
отношении представителей оппозиции. Об этом говорится в заявле-
нии областной партийной организации.

«По нашей информации, приход нового руководителя областной 
милиции Виктора Сака может ознаменоваться развертыванием поли-
тических репрессий на Тернопольщине. Такое неофициальное поруче-
ние ему дал председатель Тернопольской областной государственной 
администрации Валентин Хоптян», – отмечается в заявлении.

«Мы знаем, что особую бдительность новый милицейский началь-
ник должен уделить руководству Тернопольской областной организа-
ции «ВО «Батькiвщина» и лично Василию Деревляному», – отмечает 
Тернопольская «Батькiвщина».

Тернопольская областная организация «ВО «Батькiвщина» отме-
чает, что способна дать отпор любым провокационным действиям со 
стороны чиновников и правоохранителей.

«Предостерегаем руководство областной милиции и других 
правоохранительных органов от совершения противоправных дей-
ствий», – говорится в заявлении (Тернопольская «Батькiвщина» 
предостерегает нового руководителя милиции области от поли-
тических репрессий, – заявление // Вечерние Вести (http://gazetavv.
com/news/policy/47483-ternopolskaya-batkivschina-predosteregaet-
novogo-rukovoditelya-milicii-oblasti-ot-politicheskih-repressiy-
zayavlenie.html). – 2012. – 6.03).

***
Депутати Тернопільської обласної ради виступили проти невлас-

тивих Україні та нав’язуваних Заходом засад у впровадженні юве-
нальної юстиції. 

За відповідне рішення проголосувало 64 з 82 присутніх у сесій-
ній залі депутатів. Під час дискусії депутати говорили про традиційні 
християнські цінності, норми українського звичаєвого права, тради-
ції українського народу у вихованні дітей, збереженні інституту сім’ї.

«З метою опрацювання законопроектів щодо впровадження юве-
нальної юстиції та у зв’язку з необхідністю визначення можливості 
адаптації їх до реальних потреб українського суспільства, наполяга-
ємо на створенні при Верховній Раді України робочої групи за участю 
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представників органів місцевого самоврядування України, об’єднань 
громадян і релігійних організацій», – йдеться у зверненні депутатів 
облради.

Це звернення депутати надіслали Президенту України Віктору 
Януковичу (Депутати Тернопільської облради – проти ювенальної 
юстиції західного зразка // Західна інформаційна корпорація (http://
zik.ua/ua/news/2012/03/06/337733). – 2012. – 6.03).

***
6 березня 2012 р. на 43-й сесії Тернопільської обласної ради депу-

тати ухвалили звернення до керівництва країни щодо недопущення 
ухвалення Закону України «Про внесення змін до деяких законів 
України (щодо передачі об’єктів культурної спадщини релігійним 
організаціям)».

Член фракції ВО «Свобода» у Тернопільській облраді Богдан Гач-
кевич ініціював проект звернення депутатів Тернопільської обласної 
ради до Президента України В. Януковича, Голови Верховної Ради 
України В. Литвина, Прем’єр-міністра України М. Азарова з вимо-
гою недопущення ухвалення Закону України «Про внесення змін до 
деяких законів України (щодо передачі об’єктів культурної спадщини 
релігійним організаціям)».

Також свободівець наголосив: громада Тернопільщини протестує 
проти передачі українських святинь українській православній церкві 
Московського патріархату та повідомив про те, що аналогічні рішення 
ухвалила низка районних та місцевих рад Тернопілля.

Опрацювавши усі пропозиції, врахувавши зауваження представ-
ників різних фракцій (окрім фракції Партії регіонів, яка виступала 
проти), сесія ухвалила звернення до керівництва держави щодо від-
кликання з Верховної Ради України Законопроекту 9096 (Тернопіль-
ська обласна рада вимагає від Януковича, Азарова та Литвина не 
допустити «приватизації» українських святинь // Сайт ВО «СВО-
БОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028294/). – 2012. 
– 6.03).

***
Під час чергового засідання Тернопільського прес-клубу голова 

обласної ради Олексій Кайда заявив про суперечності Закону «Про 
вибори до Верховної Ради України» від 17.11.2011 р. Він переконаний, 
що влада замість того, аби розподіляти виборчі округи, робитиме їх 
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«під себе». Райони «прив’язуватимуть» до якоїсь конкретної особи, 
конкретного кандидата. Тобто, той чи інший округ створюватиметься 
не для зручності виборців, а враховуючи інтереси влади.

«Головне завдання влади: побільше протягнути так званих «неза-
лежних» кандидатів, – зазначає Олексій Кайда. – Хоча насправді вони 
є провладними. І все це робиться з метою, аби у парламент пройшла 
якомога менша кількість опозиційних сил. Ми можемо протестувати, 
висловлювати стосовно даної ситуації свою точку зору. Однак, на пре-
великий жаль, якось вплинути на неї ми не можемо».

«Влада змінює «правила гри» перед самими виборами, – зазна-
чив в. о. голови ТОО КВУ Павло Левків. – Причому забуває консти-
туційну норму про заборону внесення змін до виборчого законодав-
ства за рік до виборів. У межах області округи можуть розкидатися 
будь-як».

«Ми маємо похибку від 143 до 182 тис., тобто різниця у 40 тис. 
виборців, – зазначив в. о. голови ТОО партії «Українська Платформа 
«Собор» Руслан Кулик. – Якщо проаналізувати результати виборів у 
1998 та 2002 рр., можна зробити висновок, що 40 тис. – достатня кіль-
кість голосів, щоб під час виборів переміг будь-який кандидат. Тобто, 
ми вже бачимо, що закладена нерівна боротьба» (Виборчі округи 
влада створює «під себе» // Місто (http://gazeta-misto.te.ua/?p=6291). 
– 2012. – 7.03). 

Харківська область

Во время сессии Харьковского областного совета лидер фракции 
«Батьківщина» Людмила Белова заявила о политическом преследова-
нии Арсена Авакова 

По мнению фракции, в условиях, когда в Украине всячески куль-
тивируется и поощряется тотальное единомыслие, а единственным 
аргументом в общении с лидерами оппозиции стали судебный приго-
вор и тюремная камера, у членов «Батьківщини» нет сомнения в том, 
что в Харьковской области уже не первый год проводится системная, 
целенаправленная компания по дискредитации Арсена Авакова как 
руководителя Харьковской обладминистрации с 2005 по 2010 гг., как 
политического деятеля и гражданина, как человека.

В частности, Людмила Белова отметила: «У нас нет сомнения в 
том, что целью этой брутальной компании является попытка местных 
властей стереть из памяти людей все позитивное, что было сделано 
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Аваковым и его единомышленниками, «очернить» его репутацию, 
сформировать у людей негативное отношение к реальному сопернику 
провластной команды на предстоящих в 2012 г. выборах в Верховный 
Совет Украины.

У нас нет сомнения в том, что закрытие в Харькове теле-
визионных каналов, позволяющих себе высказывать собственную 
позицию, отличную от официальной; не корректные, мягко говоря, 
формы общения с оппозицией, и наконец уголовное преследование 
Авакова имеют конкретную цель: приучить людей к мысли, что 
сомневаться или, не дай бог, – критиковать власть придержащих – 
это удел неудачников или попытки дестабилизировать ситуацию, а 
отстаивать свои права и того хуже – это попытки политизировать 
ситуацию. 

А главная цель – не допустить Авакова к участию в предстоящих 
выборах в Верховный Совет Украины» (Фракция «Батьківщини» 
заявила о политическом преследовании Арсена Авакова // Главное 
(http://glavnoe.ua/news/n96441). – 2012. – 1.03). 

***
5 березня під стінами Качанівської колонії, де відбуває «пока-

рання» екс-прем’єр-міністр та лідер об’єднаної опозиції Юлія Тим-
ошенко, відбувся мітинг, в якому прийняли участь «Батьківщина», 
Народний Рух України тощо.

В цей же час делегати парламентської асамблеї ОБСЕ безуспішно 
добивалися рандеву з лідером опозиції.

У мітингу також брали участь президент аналітичного центру 
«Академія» Олександра Кужель, дочка Юлії Тимошенко Євгенія та 
голова Харківської обласної (крайової) організації Народного Руху 
України Олександр Денисов (Рухівці Харківщини підтримали Юлію 
Тимошенко під стінами Качанівської колонії // Oфіційний сайт 
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/
rukhivci-kharkivshchini-pidtrimali-juliju-timoshenko-pid-stin.html). – 
2012. – 6.03).

Херсонська область

Народний депутат України від КПУ, другий секретар Централь-
ного Комітету Ленінського комсомолу України, секретар комісії Вер-
ховної Ради з питань молодіжної політики, спорту і туризму Андрій 
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Найдьонов у супроводі першого секретаря Каховського міськкому 
Комуністичної партії України Андрія Мовчана завітав до спеціалізо-
ваної загальноосвітньої школи № 2, щоб поздоровити її учнів із чер-
говою перемогою.

Для школярів стала досить успішною їхня участь у Всеукраїн-
ському конкурсі «Україна – очима дітей», проведеному комсомоль-
ською та піонерською організаціями за підтримки Міністерства 
освіти, науки, молоді та спорту.

Грамоти з логотипом у вигляді піонерського значка радян-
ського періоду й подарунки (набори для малювання) з рук ком-
сомольського лідера отримали Тетяна Троян, Дарія Терещенко, 
Тетяна Терещенко, Ольга Чумаченко, Катерина Чуракова та Анас-
тасія Кашуліна (за чудові різнопланові малюнки та поробки з тка-
нини, паперу й бісеру) і два творчих колективи – за книгу-збірку 
«Герои Победы – наши прадеды и деды» та художній фотопроект 
«Дело в шляпе».

У привітальному слові А. Найдьонов подякував школярам, 
їхнім учителям та батькам, пообіцяв, що новий конкурс буде 
щорічним, і закликав учнів брати участь й у нових його етапах, 
адже вони дають реальну перспективу виграти поїздку до Всеу-
країнського центру «Молода гвардія» (Андрій Найдьонов вручив 
призи учням Каховської школи № 2 // Компартія України (http://
www.kpu.ua/andrij-najdonov-vruchiv-prizi-uchnyam-kaxovskoї-
shkoli-2/). – 2012. – 6.03).

Хмельницька область

Голова Хмельницької обласної організації «Фронт Змін», депутат 
обласної ради Олександр Ксенжук разом із однопартійцями Ігорем 
Хитруком та Володимиром Безкоровальним провели прийом грома-
дян у Нетішині 3 березня.

До громадської приймальні «Фронту Змін» прийшли мешканці 
міста енергетиків, аби поділитися своїми проблемами і спільно із 
фронтовиками знайти шляхи їх вирішення.

Депутати прийняли понад 40 звернень громадян.
Люди занепокоєні різким зниженням економічної стабільності у 

місті. Зокрема, нарікають на відсутність інвестицій у розвиток Неті-
шина, різкий спад у будівельній галузі, недостатнім фінансуванням 
галузей освіти та медицини. Мешканці Нетішина повідомили, що у 
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міській лікарні відсутнє харчування хворих. Інваліди, які прийшли на 
прийом, обурювалися відсутністю пандусів у місті.

Усі доручення громадян депутати-фронтовики зафіксували і вико-
нуватимуть їх на обласному рівні (Депутати Хмельницької обласної 
ради провели виїздний прийом громадян у Нетішині // Фронт Змін. 
Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-
news/8966-deputati-hmelnitskoyi-oblasnoyi-radi-proveli-viyizdnij-
prijom-gromadjan-u-netishini.html). – 2012. – 6.03).

***
Звернення до Верховної Ради та проект рішення з вимогою про 

невідкладний розгляд та прийняття проекту Закону України «Про 
порядок імпічменту Президента України» оприлюднив голова фрак-
ції «Фронт Змін» Борис Кульбачний на черговій сесії Хмельниць-
кої районної ради. Звертаючись до депутатів районної ради він наго-
лосив, що імпічмент – це найдієвіший засіб недопущення авторита-
ризму. Процедура його застосування чітко прописана в законодавстві 
всіх демократичних країн світу. 

Проте в Україні, попри те, що застосування імпічменту закріплено 
ст. 108 Конституції, його практична реалізація неможлива через від-
сутність чіткого механізму в чинному законодавстві.

Борис Кульбачний також зазначив, що лідер партії «Фронт Змін» 
Арсеній Яценюк вніс до парламенту законопроект про імпічмент Пре-
зидента. Він передбачає, що ініціювати початок процедури імпічменту 
Президента може 1/5 конституційного складу парламенту (90 народних 
депутатів), обґрунтувавши таку необхідність в письмовому поданні. 
Подальша процедура потребуватиме 226 голосів, як це й передбачено 
Конституцією. «Ми закликаємо народних депутатів України: якщо 
вам не байдужа доля країни, якщо ви не бажаєте остаточно перетвори-
тися на маріонеток Адміністрації Президента, доведіть, що від вас щось 
залежить – невідкладно схваліть законопроект про порядок імпічменту 
президента!» – закликав керівник фракції «Фронт Змін».

На жаль, провладна більшість, яка сформувалася у Хмельницькій 
районній раді, не пітримала пропозицію і не проголосувала за проект 
рішення, запропонований «Фронтом Змін» («Фронт Змін» Хмель-
ницької районної ради вимагає ухвалити закон про імпічмент 
// Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/
ua/media/region-news/8965-front-zmin-hmelnitskoyi-rajonnoyi-radi-
vimagae-uhvaliti-zakon-pro-impichment.html). – 2012. – 6.03).
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Черкаська область

Інформація про конфлікт у обласній організації «Свобода», який 
спричинив «звільнення» Тетяни Чорномаз і Михайла Вакуленка з 
лідерських посад, мусується в політичних колах з минулого тижня. 
Деякі місцеві діячі припускали, що конфронтація виникла між Тетя-
ною Чорномаз і головою виборчого штабу «Свободи» Сергієм Руди-
ком. Ще говорили, що Тетяну Олександрівну усунули з посади через 
розбіжності з позицією лідера партії Олега Тягнибока. Наступна вер-
сія – занадто активна участь «свободівки» в антихасидських виступах.

Прес-секретар обласної організації ВО «Свобода» Юрій Ботнар, 
коментуючи чутки про конфлікт, підкреслив, що організація працює 
по-старому. «У нас все добре, організація працює. Чорномаз і Ваку-
ленко залишаються очільниками обласного і Черкаського міського 
осередків партії. Якби були зміни в керівництві, я б повідомив офі-
ційно», – добавив прес-секретар обласної організації (Черкасова В. 
Тетяна Чорномаз і Михайло Вакуленко залишаються лідерами, 
запевняє прес-служба «Свободи» // Пресс-Центр (http://www.pres-
centr.ck.ua/politics/24593). – 2012. – 7.03).

Чернігівська область

«Всі обіцянки, які давав Президент, на 100 % не виконані», – про 
це під час прес-конференції Чернігівської обласної організації партії 
«Удар Віталія Кличка» на тему «Два роки Януковича – Азарова: в кого 
покращилось життя?» заявив голова обласного осередку партії Сергій 
Аверченко. З метою підведення підсумків дворічної діяльності Пре-
зидента Януковича та уряду Азарова 5 березня до Експертного клубу 
«Чиста політика» завітали Сергій Аверченко та депутат міської ради 
від партії «УДАР» Костянтин Іванов. 

Серед основних тез, які свідчать про провальну політику діючої 
влади, «ударівцями» були наведені такі: 

– досі не вирішені соціальні питання (падіння рівня життя насе-
лення, зменшення прожиткового мінімуму в порівнянні з фактичним 
прожитковим мінімумом 2011 р., затримки виплат при народженні 
дитини на противагу обіцянкам збільшити ці виплати); 

– не дотримання норм демократії (несанкціоновані арешти полі-
тичних опонентів, збільшення втричі в порівнянні з 2009 р. кількості 
смертей затриманих у відділках міліції); 
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– накопичення боргів замість обіцяного входження України до 20 
найрозвинутіших країн світу (сукупний державний борг України сьо-
годні становить 59,216 млрд. дол.); 

– податковий кодекс, що поставив на коліна підприємців країни 
замість обіцянки запровадити податкові канікули та створити спри-
ятливий інвестиційний клімат (в 2011 р. в країні припинили роботу 
понад 245 тис. підприємців) 

– повна неспроможність влади подолати корупцію в країні (Укра-
їна опустилась з 134 у 2010 р. на 152 у 2011 р. місце за рейтингом 
корумпованості, опинившись поруч із Таджикистаном, Нігерією та 
Угандою); 

– погіршення взаємовідносин з Євросоюзом та Російською Феде-
рацію замість обіцянки побудови «дружніх і взаємовигідних відно-
син» (це і фактично зірване через політичну корупцію в країні під-
писання Угоди про асоціацію і вільну торгівлю з ЄС, і непрозорість 
ведення газових переговорів, тощо). 

«Влада це не лише посада і привілеї, в першу чергу, це – відпові-
дальність. І кожен політик, тим більше при владі, повинен відповідати 
за свої слова, і дії, – наголосив пан Аверченко. – І ми бачимо, що два 
роки пройшло, але ніякого зрушення в кращу сторону, навіть, натяків 
на те, що буде краще життя у нас немає». 

Костянин Іванов зазначив, що не зважаючи на те, що було збу-
довано нову вертикаль влади (навіть, з відрядженням людей з одних 
областей до інших) в країні не існує системи цінностей: громадян-
ських, суспільних, моральних – правил, за якими будується суспіль-
ство. «Поява нових мільярдерів – це єдина цінність яка була де-факто, 
але, вона не може вважатись чимсь таким, на чому будується і сього-
дення України, і майбутнє України. Державність або державництво 
також декларується, а не будується. Чому? Тому, що нема незалежного 
суду, нема такої сили, щоб не опускатися до переслідування політич-
них опонентів, нема цінності, яка є єдиною демократичною цінністю 
у всьому світі – дотримання прав і свобод людини », – підкреслив він. 

Відповідаючи на запитання журналістів політики ще раз наголо-
сили на готовності «УДАРу» підтримати єдиних кандидатів в народні 
депутати від опозиції, яких під час соціологічного опитування (прай-
меріз) визначать виборці. 

На думку політиків для помітних зрушень в соціально-економічній 
сфері Україні достатньо п’яти років (цього часу достатньо, щоб запус-
тити нині простоюючи підприємства та забезпечити прозору сплату 
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податків в бюджети всіх рівнів) за умови обрання в керманичі країни 
морального лідера. Таким моральним авторитетом, на думку Сергія 
Аверченка та Костянтина Іванова, може стати лідер партії «УДАР» 
Віталій Кличко (Сергій Аверченко: Всі обіцянки, які давав Прези-
дент, на 100 % не виконані» // Сіверщина (http://siver.com.ua/news/
sergij _averchenko_vsi_obicjanki_ jaki_davav_prezident_na_100_ne_
vikonani/2012-03-06-9673). – 2012. – 6.03).

***
3 березня 2012 року в актовому залі міської ради відбувалося 

зібрання під назвою «Звіт депутатів обласної та міської рад від 
Партії регіонів за участю міського голови», яке потім показали по 
«ТБ-Прилуки».

Найбільше мешканців міста вразили присутні в залі. Це головний 
лікар зі своїми підлеглими, комітети самоорганізації населення, началь-
ник управління освіти з директорами шкіл та вчителями і, що найціка-
віше, працівники відділів міської ради. Це що, всі члени Партії регіо-
нів? Незрозуміло було, хто перед ким звітував: чи міський голова перед 
регіоналами, чи Партія регіонів перед міським головою. Якби партія 
звітувала перед своїми членами, то це повинно було б відбуватися на 
звітно-виборчій конференції. Тоді до чого тут міський голова і чому 
це мало місце в державній установі? Якщо партія звітує перед своїми 
виборцями, то це також має проходити не в державній установі.

Недолік нашої міської влади в тому, що вона недооцінює людей і 
думає, що громада не в змозі розумно проаналізувати дії «кермани-
чів» міста. Але люди ждуть пояснень. 

Світлана Яременко, депутат міської ради від партії «Батьківщина», 
вважає, що це вже почався передвиборчий «піар» і на цьому зібранні 
під «патронатом» міського голови була дана установка бюджетним 
організаціям: за кого голосувати і хто в місті «хазяїн». «Не знаю, 
скільки членів у Партії регіонів. «Батьківщина» має 896 членів у 
місті та 992 в районі. Чому для сумісного звіту вибрали ПР? І кому 
такі звіти потрібні? Про «позитивні» звіти міського голови знають усі 
жителі міста. Люди самі дадуть оцінку діям міської влади», – зазна-
чила Світлана Яременко (Яременко С. А що це було???// Град При-
луки (http://gradpryluky.info/index.php?newsid=2067). – 2012. – 7.03).
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Чернівецька область

У Чернівцях «Батьківщина» збирає підписи під вимогою щодо 
призначення позачергових виборів Чернівецького міського голови. 
Підписи збираються під зверненням до Комітету Верховної Ради Укра-
їни з питань державного будівництва та місцевого самоврядування з 
вимогою винести на голосування відповідну постанову. На Централь-
ній площі міста встановлено намет («Батьківщина» збирає підписи 
за вибори мера Чернівців // Молодий буковинець (http://molbuk.ua/
chernovtsy _news/45058-batkvschina-zbiraye-pdpisi-za-vibori-mera-
chernvcv.html). – 2012. – 5.03).

***
5 березня підсумки дворічного правління Януковича-Азарова під-

бивали керівники Чернівецької обласної організації партії «УДАР». 
Цікаво, що багато впливових людей в регіоні вже випрошують собі 
членство та патронат в цієї молодої політичної сили. 

Лозунг партії – «Сила порядних людей». Керівник облорганіза-
ції пан Роман Ванзуряк розповів про тих порядних людей в області, 
котрі формують команду «Удару». Він запевняє, що 80 % членів пар-
тії (а це за попередніми підрахунками в Чернівецькій області близько 
400 осіб), не перебували в інших політичних партіях, не брали участь 
у виборчому та/чи політичному процесах в краї. Хоча, зауважив пан 
Роман, він зустрічався з багатьма впливовими та заможними людьми, 
котрі хотіли вступити в партію. Але все ж рішення приймається пар-
традою, а не особисто паном Романом. Тому «грошовиті мішки», які б 
диктували свої умови, в партії відсутні. 

На запитання чи є партія «Удар» політичним проектом Партії регіо-
нів до виборів 2012 р., пан Ванзуряк категорично заперечив і вказав, що 
їхній лідер – Віталій Кличко  – не зрадник і ніколи не вдасться до зради. 

Що ж стосується партактиву – то це молоді люди переважно до 40 
років. Жінок серед них – близько 35 % відсотків. І в партії переконані, 
що серед їхніх членів тушок не буде. І не буде неприродних схрещень 
з партією регіонів, наголосив Роман Ванзуряк. 

Серед районів досить потужно працює Вижницький район. (Розу-
міємо, саме на округ, в котрий входить цей район, й будуть підбирати 
кандидата від «Удару», – Авт.)

Що ж власне до парламентських виборів 2012 р. та кандидатів-
мажоритарників по округам Чернівецької області, то ударівці запев-
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няють, що опозиція має тут бути разом, аби перемогти Партію регіо-
нів на Буковині. Але висувати і підтримувати потрібно найдостойні-
ших, які пройдуть праймаріз (попередні «внутрішні» вибори). Тому 
така співпраця запропонована опозиційним силам (Буковинські уда-
рівці заперечують можливість неприродного схрещення з партією 
регіонів // Час (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4021). – 2012. 
– 5.03).

Партійні акції, заходи

Вслед за поздравительными билбордами к 23 февраля от луган-
ских коммунистов на улицах появились новые – с Международным 
женским днем. На этот раз всех женщин поздравили с помощью дет-
ских рисунков, оформленных в поздравительные открытки.

Всего по городу расклеили около 20 таких поздравлений с надпи-
сью «С праздником, любимая мамочка». На каждом рисунке указано 
авторство: имя, фамилия ученика и номер школы.

Как сообщили в Луганском обкоме Компартии Украины, ранее 
был объявлен конкурс детского рисунка, в котором школьники могли 
бы реализовать художественные таланты и одновременно поздравить 
мам с 8 Марта. Участие приняли 800 человек из 23 школ и 7 детсадов 
Луганска.

В обкоме также рассказали, что каждый участник конкурса полу-
чил в подарок набор для рисования, а лучшие рисунки разместили 
на билбордах. Детям вернули их работы, которые 8 марта они смо-
гут подарить своим мамам (Коммунисты поздравили женщин с 8 
Марта с помощью детских рисунков // Паралель-Медiа (http://
paralel-media.com.ua/p44986.html). – 2012. – 5.03).

***
Луганские коммунисты планируют каждое воскресенье 

организовывать встречи луганчан с депутатами различных уровней 
от КПУ. Об этом на пресс-конференции сообщил народный депу-
тат Украины, первый секретарь Луганского обкома КПУ Спиридон 
Килинкаров.

«Со следующей недели мы начинаем проводить уже «маевки». 
Это будут люди, депутаты всех уровней от Компартии, которые будут 
каждое воскресенье собираться в центре города возле памятника 
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Шевченко (чтобы другим было удобно). И все желающие будут туда 
подъезжать, мы будем с ними общаться, будем составлять реестры 
людей, которые с нами готовы работать и в период выборной кампа-
нии, и, вообще, по тем проблемам, которые есть», – отметил Спири-
дон Килинкаров.

Нардеп добавил, что это будут встречи «в неформальной обста-
новке с депутатами всех уровней».

«Сегодня уже формируем список наших сторонников, выявляем 
людей, которые при любых обстоятельствах придут, за нас прого-
лосуют. И таких людей у нас уже на сегодняшний день порядка 60–
70 тыс. набрано по области, – рассказывал нардеп в декабре. – То есть 
это люди, которые не являются членами нашей партии, но являются 
нашими сторонниками и которые будут принимать самое активное 
участие в выборной кампании» (Коммунисты планируют по воскре-
сеньям собираться возле памятника Шевченко // Луганск. Ком-
ментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/03/05/200709.html). 
– 2012. – 5.03).

***
5 березня 2012 р. Дніпропетровська обласна організація Всеу-

країнського об’єднання «Свобода» провела акцію на захист павло-
градських підприємців. Учасники акції вимагали від головних поса-
довців Січеславщини перешкодити рейдерському захопленню місь-
ким головою Павлограда територій, що належать місцевим підпри-
ємцям.

Акція розпочалась під стінами Дніпропетровської облдержадмі-
ністрації. Участь у пікетуванні взяли понад півсотні підприємців та 
членів ВО «Свобода». 

Причиною обурення підприємців стали нахабні дії очільника 
міста Павлограда Івана Метелиці, у результаті яких павлоградські 
підприємці залишились без свого бізнесу. Земля, що належала пред-
ставникам дрібного та середнього бізнесу протягом 15 років, обманом 
перейшла до рук дружини голови міста.

На мітингу виступили підприємці, які висловили свій протест 
діям керівництва міста Павлоград та подякували свободівцям за під-
тримку та організацію акції («Свобода» пікетувала Дніпропетров-
ську ОДА на захист підприємців // ВО Свобода (http://www.svoboda.
org.ua/diyalnist/novyny/028276/). – 2012. – 5.03).
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5 березня 2012 р. в день 62 роковини героїчної загибелі Генерала 
Шухевича центральні вулиці Кам’янця-Подільського наповнилися 
вогнем смолоскипів. 

Велелюдний марш пам’яти викликав великий інтерес у місцевої 
громади, люди приєднували до акції, вітали учасників маршу. 

Смолоскипний марш на вшанування Романа Шухевича відбува-
ється у Кам’янці-Подільському вже вдруге. Кількість учасників цього 
року значно зросла. Колона пройшла центральними вулицями міста; 
біля пам’ятника Тарасу Шевченку відбувся мітинг. Виступаючи, сво-
бодівець Дмитро Дячинський наголосив на величі постаті Романа 
Шухевича та закликав молодь продовжувати його справу боротьби 
за українську самостійну соборну державу (Кам’янець-Подільська 
«Свобода» провела смолоскипний марш пам’яти Головного Коман-
дира УПА, Героя України Романа Шухевича // Народна газета Є 
(http://ye.ua/news/news_8393.html). – 2012. – 7.03).

***
Члени Львівської міської організації Партії регіонів на чолі з її 

головою, депутатом Львівської обласної ради від Партії регіонів Оле-
гом Бараном, представниками Львівської обласної організації ПР 
та ЛОО ВМГО «Молоді регіони» взяли участь в урочистих заходах 
з нагоди святкування 198-ї річниці від дня народження Тараса Шев-
ченка. Зокрема, регіонали, разом із керівництвом області та міста, 
поклали квіти до пам’ятника українському Кобзареві. Про це інфор-
мує прес-служба Львівської міської організації Партії регіонів.

На урочистостях зібралися всі голови районних у місті Львові 
організацій Партії регіонів. А також представники депутатського кор-
пусу Львівської міської та Львівської обласної рад від Партії регіонів.

«Сьогодні ми вшановуємо пам’ять Великого Кобзаря, світила та 
генія українського народу. Людини, яку сміливо можна назвати фено-
меном нашої країни. А уже за два роки Україна відзначатиме двох-
сотріччя від дня народження Кобзаря, весь рік пройде під символом 
Шевченка. І дуже хочеться вірити, що у ювілейну річницю від дня 
народження Кобзаря біля його пам’ятника, у знак пам’яті та шани, 
зазвучить не одна поезія із уст наших львів’ян», – наголосив голова 
Львівської міської організації Партії регіонів Олег Баран (Львівські 
регіонали вшанували пам’ять Тараса Шевченка // Рortal.Lviv.ua 
(http://www.portal.lviv.ua/news/2012/03/09/135302.html). – 2012. – 9.03).
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9 марта в Николаеве, у памятника Тарасу Шевченко, активисты 
оппозиционных партий провели митинг, посвященный 198-й годов-
щине со Дня рождения поэта. Сделать это они решили отдельно от 
властей – те провели церемонию возложения цветов на полтора часа 
раньше.

Митинг николаевской оппозиции был начат не совсем обычно – 
возложение цветов было проведено не после, а до выступлений. Когда 
участники мероприятия начали выстраиваться у памятника, на пло-
щади под ноги выступающих кем-то был брошен флаг Партии регио-
нов. Встать на него выступающие не решились, но флаг провалялся на 
своем месте до самого окончания митинга.

Перед собравшимися выступили глава областной организации 
Народного руха Украины Юрий Диденко, депутат областного совета 
от «Фронта Змін» Тарас Креминь, глава областной организации пар-
тии «Реформы и порядок», депутат областного совета Станислав 
Мартиросов, активист «Батьківщини» Вадим Шелякин, замести-
тель главы областной организации ВО «Свобода» Наталья Груди-
нина, а также глава областной организации «Просвіта» Игорь Мар-
цикивский.

Выступающие говорили о достоянии Шевченко для всех укра-
инцев, констатировали удручающее состояние украинской нации, 
выражали свое возмущение тем, что «унижается украинское слово, 
уничтожается украинская культура», что за 20 лет независимости 
Украина так и не стала «украинской», что украинцы стали меньшин-
ством в собственном же государстве, и так далее.

И высказывали надежды на предстоящие выборы. Например, 
главный «руховец» Николаевщины Юрий Диденко сказал: «Буду-
щие выборы должны стать тем рубиконом, который навсегда должен 
положить конец тому, чтобы к власти приходили антиукраин-
ские, антигосударственные силы. Комитет сопротивления дикта-
туре сплотился, чтобы дать бой тем, кто сегодня разрушает основы 
украинской государственности. И собравшись здесь, мы должны 
сказать себе, поклясться отцу украинской нации, что своими дей-
ствиями мы возродим Украину, поддержав на следующих выборах 
оппозиционные силы и навсегда устранив от власти Партию реги-
онов» (В Николаеве оппозиция бросила себе под ноги флаг Пар-
тии регионов // Новости-N (http://www.novosti-n.mk.ua/news/
read/?id=38007). – 2012. – 9.03).
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Понад двісті п’ятдесят активістів та прихильників «Фронту Змін», 
партій «Батьківщина», «Свобода» та «Удар» вшанували у Житомирі 
пам’ять українського поета Тараса Шевченка та оголосили «Резолю-
цію опозиційних організацій Житомирщини на захист свободи, дер-
жавності, патріотизму та демократії в Україні».

Житомиряни – прихильники опозиції зібрались біля погруддя 
Тарасу Шевченку під державними прапорами, співали гімн України 
та читали вірші з «Кобзаря». До присутніх звернулись представники 
творчої інтелігенції міста, опозиційних партій та громадських орга-
нізацій.

«Цей день повинен стати символічним для України – днем 
об’єднання всіх опозиційних сил задля відстоювання волі і гідності 
українського народу, як боронив їх великий Тарас Шевченко, щоб 
громадяни України були господарями на своїй землі», – сказав в ході 
мітингу голова Житомирської територіальної організації «Фронту 
Змін» Геннадій Зубко. Також, очільник обласного осередку партії 
наголосив, що в місті потрібно збудувати достойний пам’ятник вели-
кому українському поету, художнику, мислителю, філософу Тарасу 
Шевченку. 

По завершенню мітингу його учасники поклали квіти до під-
ніжжя погруддя Кобзаря та оголосили «Резолюцію опозиційних орга-
нізацій Житомирщини на захист свободи, державності, патріотизму 
та демократії в Україні».

«Чинна влада в Україні антиукраїнська, антидержавницька і анти-
народна. Вона довела країну до економічної, суспільної та політичної 
кризи. Корумповану владу марно закликати працювати задля Укра-
їни. Її потрібно змінити демократичним шляхом – на чергових пар-
ламентських виборах 2012 р. І це зробить народ України... Ми беремо 
на себе зобов’язання, розбудувати державу Україна – демократичну, 
європейську, розвинену країну. Кожен, кому не байдужа доля Укра-
їни і українського народу, приєднуйся», – закликали житомирян учас-
ники мітингу (Опозиція у Житомирі вшанувала пам’ять Тараса 
Шевченка та взяла зобов’язання перед нацією // «Рупор Житомира» 
(http://ruporzt.com.ua/topnews/37458-opozicya-u-zhitomir-vshanuvala-
pamyat-tarasa-shevchenka-ta-vzyala-zobovyazannya-pered-nacyeyu.
html). – 2012. – 9.03).
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У Ковелі стартував Відкритий Чемпіонат України з пауерліфтингу 
та жиму штанги лежачи. Змагання такого масштабу місто залізнични-
ків приймає вперше. В турнірі, який проводиться в народному домі 
«Просвіта», змагаються як чоловіки, так і жінки. Атлети виступають 
у різних вагових та вікових категоріях, згідно правил WPA для Pro 
та АМ дивізіонів. Метою проведення змагань є подальший розвиток 
та популяризація жиму лежачи та пауерліфтингу в Україні, набуття 
спортсменами досвіду участі в турнірах різних рівнів та напрямків. 

Офіційним спонсором змагань виступила Волинська обласна 
молодіжна громадська організація «Молоді регіони» («Молоді регі-
они» Волині підтримали найкращих пауерліфтерів України // 
Волынская областная организация Партии Регионов (http://
www.volynregion.org/news/1347-molodi-rehiony-volyni-pidtrymaly-
naykrashchykh-pauerlifteriv-ukrayiny.html). – 2012. – 12.03).

***
10 березня 2012 р. Канівська міська організація Всеукраїнського 

об’єднання «Свобода» провела тематичну конференцію «Шевченко і 
український націоналізм» на вшанування пам’яті Великого Кобзаря – 
Тараса Шевченка.

На початку конференції присутнім було запропоновано перегля-
нути фільм «Особливий погляд» створений до 197-ої річниці від дня 
народження Великого Кобзаря. Після цього деякі учасники конфе-
ренції виголосили доповіді, у яких доводили, що Тарас Шевченко 
за ідеологічними переконаннями був націоналістом, що випливає з 
аналізу його творчості. Серед доповідачів зокрема були і обласний 
провідник ОУН, депутат міської ради від ВО «Свобода» Олександр 
Скорина, член Канівської міської організації ВО «Свобода» Анато-
лій Дзівалтовський, депутат міської ради від ВО «Свобода» Володи-
мир Варавка та голова Канівської «Свободи», депутат міської ради 
Юрій Гамалій.

На закінчення учасники конференції прийняли звернення «Повер-
немо книгу відвідувачів у музей Тараса Шевченка на Чернечій горі!» 
та закликали українців в Україні та за її межами підтримати це звер-
нення своїми підписами.

Під час своєї доповіді, очільник Канівської «Свободи», депутат 
міської ради Юрій Гамалій зазначив: «Як у час свого життя, так і зараз 
Тарас Шевченко не шанується владою, оскільки вона ні тоді, ні зараз не 
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є українською. Крім того, як тоді переслідувався сам Тарас Шевченко, 
так і зараз переслідуються ті, хто реалізує його ідеї соціальної та наці-
ональної справедливості. Ми бачимо це на прикладі тих переслідувань 
нашого побратима Георгія Ребрика, яку розгорнуло проти нього СБУ. 
Проте ми, українці, завжди зрештою переможемо – і наші ідеї пере-
творяться в життя, а наші вороги будуть подолані», – висловив пере-
конання Юрій Гамалій (У Каневі відбулася тематична конферен-
ція «Шевченко і український націоналізм» // Сайт ВО «СВОБОДА» 
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028433/). – 2012. – 10.03).

***
9 березня, в день народження Тараса Шевченка, представники 

об’єднаної опозиції вшанували пам’ять великого Кобзаря.
Перший заступник Голови партії «Батьківщина» Олександр Тур-

чинов, лідер «Фронту змін» Арсеній Яценюк та голова партії «Сво-
бода» Олег Тягнибок поклали квіти до пам’ятника Тарасу Шевченку 
у Києві.

За словами Олександра Турчинова, сьогодні опозиція демонструє, 
що вона разом.

«Це символічно, що саме сьогодні лідери опозиції разом поклали 
квіти до нашого великого Кобзаря», – сказав він.

За словами політика, зараз відбувається активний об’єднавчий 
процес опозиції «не лише в центрі, а й на регіональному рівні».

Він наголосив, що створюються потужні координаційні ради 
практично у всіх регіонах України, «і в Донецьку, і у Львові, і в Луган-
ську, і в Одесі, тобто скрізь – і у регіонах, і у центрі – ми об’єднуємося», 
– наголосив Олександр Турчинов.

«Тільки разом ми зможемо перемогти і відновити демократич-
ний європейський шлях України», – резюмував він (Представники 
об’єднаної опозиції вшанували пам’ять Тараса Шевченка // Сайт 
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» 
(http://byut.com.ua/news/10224.html). – 2012. – 9.03).
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В Ужгороді презентували нове об’єднання, започатковане гру-
пою громадських активістів спільно з партнерством «Новий громадя-
нин» і, як зазначають самі організатори, рух створено з метою активі-
зації громадян для очищення майбутнього парламенту від недостой-
них депутатів.

Активісти руху декларують свою вимогу таким чином: не вклю-
чати у списки, а відтак – не допустити до виборів кандидатів, які не 
відповідають «критеріям доброчесності», а самі критерії – це відсут-
ність фактів порушень прав і свобод людини; відповідність задекла-
рованих доходів та майна способу життя;незмінність політичної пози-
ції відповідно до волевиявлення виборців; особисте голосування в 
парламенті; непричетність до корупційних дій.

Тетяна Пеклун, ГО «Центр UA», розповіла про тур Україною руху 
«ЧЕСНО», до якого вже приєдналося близько 100 громадських орга-
нізацій: «Рух «ЧЕСНО» не підтримує жодного політика чи політичну 
силу, його представники не будуть балотуватися до Верховної Ради на 
найближчих виборах».

Богдан Кавулич, представник ГО «Київський народний контроль», 
зазначив, що «рух в жодному разі не є протипартійним, у нас немає 
на меті підірвати авторитет чи позицію певної політичної сили. Соці-
ологічні дослідження у багатьох регіонах показали, що 80 % опита-
них підтримують створення нашого руху і не хочуть більше на вибо-
рах обирати менше з двох зол. Ми будемо співпрацювати з політич-
ними силами, які вже зараз мають починати «фільтрувати» своїх кан-
дидатів» (Берегова О. Рух «Чесно» презентували в Ужгороді // «Час 
Закарпаття» (http://chas-z.com.ua/social/ruh-chesno-prezentuvali-v-
uzhgorodi). – 2012. – 3.03).

***
Львівська обласна громадська організація «Комітет виборців 

України» запропонує ЦВК сформувати в області 12 округів, розповів 
Роман Кошовий, голова правління ЛОГО «Комітет виборців України».

«Завтра ми відправимо проект пропозицій у ЦВК щодо форму-
вання округів у Львівській області, – каже Роман Кошовий. – До нас 
надійшло небагато пропозицій, але ми усі врахуємо у проекті про-
позицій до ЦВК». Коментуючи таку низьку активність виборців на 
Львівщині, Роман Кошовий сказав: «Думаю, що люди очікують на те, 
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що кількість округів залишиться без змін, тобто на рівні 12-ти. Адже 
пропозицій щодо формування на Львівщині 11 чи 13 округів до нас не 
надходило».

Так званої мовчазної згоди щодо формування 12 округів, як каже 
голова ЛОГО КВУ, дотримуються і політичні партії. «Як нам відомо, 
в таких межах політики вже й працюють, готуючись до передвиборчої 
кампанії», – сказав він.

ЦВК протягом найближчого часу оголосить інформацію про кіль-
кість округів у кожній області. «Ця заява ЦВК говорить нам про те, 
що певного результату вже досягнуто щодо виведення цього процесу 
з «тіні». Ми на 90 % впевнені, що у нас буде 12 округів», – зазначив 
він і додав, що у восьми областях відбудуться круглі столи щодо обго-
ворення питання «нарізки» виборчих округів (Для Львівщини про-
понують сформувати 12 округів, бо на більше не розраховують // 
Експрес(http://lviv.expres.ua/news/2012/03/05/51392). – 2012. – 5.03).

***
«Політичні партії України повинні вести відкритий діалог з гро-

мадою під час формування виборчих списків та висунення кандида-
тів у народні депутати. Висуненню політичними партіями кандидатів 
у народні депутати має передувати публічне обговорення відповідних 
кандидатур членами партій та громадськістю. Кандидати в одноман-
датних округах, які претендують на статус «єдиного кандидата демо-
кратичної опозиції» мають кінцево визначатися шляхом попереднього 
волевиявлення громадян у формі «праймеріз», – про це заявили пред-
ставники провідних громадських організацій України під час круг-
лого столу «Відкритий процес висунення кандидатів в народні депу-
тати. Погляд громадськості».

В заході, організованому Українською Інформаційною Службою 
за сприяння громадянської кампанії «Молодіжна варта», взяли участь 
Тарас Фролов (головний редактор сайту «Владометр»), Михайло 
Ратушний (голова Української Всесвітньої Координаційної Ради), 
Олександр Солонтай (Інститут політичної освіти), Олександр Дани-
люк («Спільна Справа»), Олександр Палій (політичний експерт), Остап 
Кривдик (політолог), заступник голови ГПО «Українська справа» 
Олексій Кляшторний, голова київської організації УНА-УНСО Ігор 
Мазур, голова секретаріату Української Асоціації студентського само-
врядування Олексій Смирнов, голова правління «Студентської спілки 
«Студентський актив» Євген Дробко, представники Української Наці-
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ональної Ради Юрій Пальчуківський та Михайло Роль, директор 
Агентства Стратегічних Досліджень Дмитро Панько, громадський 
діяч Олег Костюшко, журналіст УІС Сергій Пархоменко. Також захід 
відвідали представники партій – Вадим Гордін від «Фронту Змін» та 
Олександр Чубатенко від «Громадянської позиції».

Крім цих вимог громадськість вимагатиме від партій враховувати 
інтереси всіх соціальних груп українського народу. Зокрема, голова 
УВКР Михайло Ратушний закликав партії включати у передвиборчі 
списки на прохідні місця представників трудової міграції – українців, 
які працюють за кордоном, а також приділити в своїх програмах увагу 
до проблем закордонного українства.

Також під час круглого столу було оприлюднено звіт щодо вико-
нання політичними партіями передвиборчих обіцянок, даних україн-
цям в 2007 р.

За словами Тараса Фролова, головного редактора інтернет-
видання «Владометр», найбільше з даних обіцянок виконали депу-
тати від Блоку Литвина (зараз Народна партія Литвина), а найменше – 
КПУ. Член національного комітету ГК «Молодіжна варта» Олександр 
Солонтай зазначив, що по молоді свої обіцянки якраз «литвинівці» 
виконали найгірше.

«По житлу і по армії в плані виконання обіцянок – повний про-
вал. Ситуація зі стипендіями – взагалі окрема тема. Політики систе-
матично порушують закон, в якому чітко прописано, що кожен сту-
дент має отримувати стипендію. А її отримують тільки ті, хто най-
краще вчиться. І ніяких зрушень поки в цьому плані не видно. Вза-
галі, жодна обіцянка не була виконана добровільно, тільки під тис-
ком!» – підсумував Солонтай.

«Правила гри треба міняти, не можна допускати до влади ті самі 
обличчя, людей, які не виконують обіцянки, не можуть самі при-
ймати рішення і навіть самостійно голосувати. Схоже, політики про-
сто бояться відповідальності, тому так мало представників від пар-
тій зголосилося на наш захід. Тому ми прийняли рішення відправити 
наші вимоги керівникам кожної політичної партії аби організувати 
з ними відкритий діалог перед виборами. Ми сформували робочу 
групу, яка доопрацює і направить політикам рішення сьогодніш-
нього заходу», – підкреслив Сергій Пархоменко (Партії повинні від-
мовитися від практики висунення «закритих кандидатів» – гро-
мадськість // Час (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=4041). 
– 2012. – 6.03).
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4 березня представники громадських організації «Міжнародний 
Георгіївський Союз», «Союз громадян України» і «Слов’янська Гвар-
дія» провели пікет під стінами посольства США в Україні під гаслом 
«На чужий коровай рота не роззявляй!».

Під час акції були розіграні театралізовані сцени з «атлантичними 
акулами», яким не по зубам наш «залізний коровай».

Мета пікету – привернути увагу громадян України, Росії та решти 
світу до «відверто насильницької і колоніальній політиці США по від-
ношенню до інших країн».

При цьому дехто з мітингувальників тримав плакат із фотогра-
фією прем’єр-міністра Росії Володимира Путіна та написом «Стабиль-
ная Россия – Стабильная Украина» (У Києві під посольством США 
боролися з «атлантичними акулами» // «Відголос.com» (http://
vidgolos.com/143444-u-kiyevi-pid-posolstvom-ssha-borolisya-z.html). – 
2012. – 4.03).

***
Колишній депутат Київради, лідер громадської організації «Київ 

– наш дім» Ярослав Биструшкін розпочав агітаційну діяльність на 
Троєщині. Мешканці цього житлового масиву отримали традиційні 
для передвиборчого періоду продуктові пайки. Дісталися вони лише 
жінкам, як подарунок до 8 березня.

Про своє існування президент фестивалю «Чайка Open air» і син 
екс-керівника Головної служби гуманітарної політики і з питань збере-
ження національної культурної спадщини нагадав печивом «Марія», 
солодким рулетом, дешевим чаєм і ручкою з власним ім’ям.

За словами користувача Facebook Олексія Кухарука, людей зібрали 
на кіно, де обіцяли вручити подарунок до свята.

«Спочатку на будинках розвішували оголошення з пропозицією у 
конкретний день вийти в двір і отримати подарунок та запрошення у 
кіно... зрозуміло, що подарунків ніхто в руки не роздавав, а говорили, 
що вони будуть в кіно... У самому ж кіно виступив кандидат, а після 
всього роздавали ось такі пайки», – написав Кухарук.

Варто відзначити, що на сайті організації «Київ – наш дім» у роз-
ділі «про нас» сказано лише, що це «Громадянська кампанія за негайні 
перевибори мера Києва і депутатів Київради» (Президент «Чайка 
Open air» роздає пайки на Троєщині // Київ.proUA.com (http://kyiv.
comments.ua/news/2012/03/05/152444.html). – 2012. – 5.03).
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Голова громадської організації «Кияни передусім» Віктор Пили-
пишин планує висувати свою кандидатуру на виборах народних депу-
татів України по одномандатному округу в Шевченківському районі 
Києва. «Якщо я йшов з посади, це не означало, що я йшов з політики. Я 
вже давно озвучив, що буду балотуватись у Шевченківському районі, 
там, де я був главою адміністрації», – зазначив Пилипишин (Пили-
пишин піде у парламент від району, яким керував // Київ.proUA.com 
(http://kyiv.comments.ua/news/2012/03/05/171147.html). – 2012. – 5.03).

***
«Вставай! Покажи червону картку Януковичу!» – з таким закли-

ком молодь ВО «Свобода» та інші політичні сили, провели флешмоб у 
Рівному. Акція відбулася 6 березня 2012 р. на Майдані Незалежності.

Активісти підбили підсумки дворічного правління Президента 
України Віктора Януковича та його команди.

Ця акція стане початком національної молодіжної компанії «Вста-
вай», головним завданням якої є виключення з української політики 
Януковича та його команди (У Рівному молодь покаже червону 
картку Януковичу // Прес-служба Рівненської обласної організації 
ВО «Свобода» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/anonsy/028241/). – 
2012. – 6.03).

***
6 березня біля Донецької обладміністрації відбулася акція про-

тесту «Студентської Свободи» – молодіжного крила Всеукраїнського 
об’єднання «Свобода», представників інших організацій, у рамках 
Всеукраїнської молодіжної кампанії «Вставай!», метою якої є усу-
нення Януковича від влади.

Молоді представники опозиційних партій, що входять у Комітет 
опору диктатурі, висловили свою незгоду з дворічним правлінням 
Януковича, та підбили підсумки його «діяльності» і невиконаних обі-
цянок.

Кожен охочий долучився до акції та показав свою червону картку 
протесту діючому режиму (У Донецьку молодь покаже Януковичу 
червону картку // ВО Свобода (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/
anonsy/028231/). – 2012. – 6.03).
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6 березня 2012 р. у Черкасах місцеві осередки «Соколу» та «Сту-
дентської Свободи» спільно із осередками молодіжних організацій 
демократичних опозиційних сил провели акцію «Вставай Черкаси! 
Покажи червону картку януковичам!» у рамках всеукраїнської кампа-
нії (Черкаська молодь покаже червону картку режиму Януковича 
/ Прес-служба Черкаської обласної організації ВО «Свобода» // ВО 
Свобода (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/anonsy/028271/). – 2012. 
– 6.03).

***
6 марта в Луганске прошла акция протеста «Покажи красную кар-

точку Януковичу».
В центре Луганска собрались представители нескольких 

общественных организаций и политических партий, чтобы выразить 
свое отношение к власти и показать им красную карточку.

«Сегодня 6 марта 2012 г. проходит всеукраинская акция «Покажи 
красную карточку Януковичу». Мы граждане Украины согласно Кон-
ституции Украины и действующего законодательства являемся источ-
ником власти. Особенное внимание мы должны уделять молодежи, но 
мы на сегодня видим, что все те обещания, которые давал бывший кан-
дидат в Президенты Украины Виктор Янукович, он не выполнил», – 
рассказал руководитель областного штаба ВО «Свобода» Александр 
Кобзев.

По его словам, именно поэтому молодежь всех регионов Украины 
вышла высказать свою общественную позицию по поводу бездей-
ствия власти.

«Министр образования Табачник практически разрушает исто-
рию Украины, а без прошлого мы не сможем строить будущего. Наша 
молодежь в настоящее время должна воспитываться в патриотичес-
ком духе. В настоящее время растет безработица, молодые парни и 
девушки должны выезжать за границу в поисках лучшей судьбы. 
Наша позиция четкая и понятная: высказать свое недоверие власти, 
заставить власть считаться с ее гражданами и поставить красную кар-
точку, потому что желтая карточка уже была. Партия регионов и их 
приспешники Коммунисты заслуживают красную карточку», – под-
черкнул Александр Кобзев (В Луганске «Свобода» показала крас-
ную карточку власти // ИА Схид-Инфо (http://cxid.info/93467.html). 
– 2012. – 6.03).
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6 березня біля Чернігівської обласної державної адміністрації 
представники молодіжних організацій опозиційних партій Чернігова 
підвели підсумки 2-річного президентського правління Віктора Яну-
ковича та його команди і показали їм «червону картку». 

У центрі Чернігова зібралися активісти Всеукраїнського 
об’єднання «Свобода», «Батьківщини молодої», «Студентської Сво-
боди» та партії «УДАР». Учасники акції тримали плакат із написом 
«Обіцяв квартири для молоді – дав камери для політв’язнів». Також 
молодь скандувала гасла: «Януковича у відставку!», «Владу геть!». 

На акції виступив голова Чернігівської «Студентської Свободи» 
Олексій Француз. Свободівець підкреслив: «Ми проводимо цю акцію, 
щоби висловити свою недовіру правлячій верхівці держави, на чолі 
якої перебуває Янукович. Ми повинні усунути цю прокремлівську 
олігархічну банду, як виганяють з футбольного поля поганих гравців, 
що порушують правила. 

Тому сьогодні в обласних центрах українська молодь одночасно 
показує Януковичу «червону картку», виразивши протест його 
діям та перебуванню «проффесора» на посаді Президента України» 
(У Чернігові показали «червону картку» Януковичу // Сіверщина 
(http://siver.com.ua/news/u_chernigovi_pokazali_chervonu_kartku_
janukovichu/2012-03-06-9677). – 2012. –6.03).

***
6 березня активісти «молодіжок» політичних партій «Фронт Змін», 

«Батьківщина», «Народний Рух України», «Свобода» та «УДАР» під 
стінами Івано-Франківської ОДА провели акцію «Червону картку 
Януковичу від молоді!». Молодь вважає, що за два роки президентства 
Віктор Янукович не виконав жодну з обіцянок, а тому повинен поки-
нути українську політику назавжди. Активісти показали Президенту 
велику червону картку за те, що молодь не отримала обіцяні квар-
тири, не створено 75 % бюджетних місць у вузах, що стипендії не під-
вищуються, а місць для працевлаштування немає. Також молоді люди 
обурені збільшенням призову в армію і корупцією в сфері освіти.

Учасники акції переконані, що Президент зрадив молодь, а тому 
втратив її довіру.

Молодий Народний Рух взяв участь в акціях у Івано-Франківську 
і Калуші. Зокрема, в Калуші МНР виступив співорганізатором акції 
разом з «Молодою Батьківщиною».
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«Молодь сфотографувалася на фоні райдержадміністрації з «чер-
воною карткою» та зі своїм «побажанням» владі. По тому ми розпо-
всюдили інформацію по соціальним мережам і місцевим ЗМІ. Останні 
були присутні на акції», – повідомив голова Івано-Франківського МНР 
Олег Савка (Молодь Прикарпаття показала президенту «червону 
картку» // Oфіційний сайт Народного Руху України (http://www.
nru.org.ua/news/single/article/molod-prikarpattja-pokazala-prezidentu-
chervonu-kartk.html). – 2012. – 7.03).

***
6 березня, в Кіровограді, на площі перед обласною державною 

адміністрацією, відбулася акція молодих активістів, присвячена 2-м 
роковинам перебування при владі Януковича. Учасниками акції стали 
молоді активісти партій «Народний Рух України», «Фронт Змін», 
«Батьківщина», «Свобода», «УДАР».

Молоді люди показали Януковичу та його людям «червону 
картку» за десятки невиконаних перед молоддю обіцянок та за під-
сумками 2-х річчя перебування при владі. Червона картка є симво-
лом дискваліфікації, учасники акції вважають, що цей гравець пови-
нен назавжди покинути українську політику!

Наприкінці молодь оголосила, що проведення подібних акцій від-
бувається в рамках національної молодіжної кампанії «ВСТАВАЙ!», 
метою якої є виведення з української політики Януковича шляхом 
активізації молоді! Очищення країни від подібних політиків тільки 
під силу молоді, вважають активісти (Червону картку Януковичу 
дали в Кіровограді // Oфіційний сайт Народного Руху України (http://
www.nru.org.ua/news/single/article/chervonu-kartku-janukovichu-dali-
v-kirovogradi.html). – 2012. – 7.03).

***
Громадські та політичні організації Чернігівщини і Донеччини 

звернулися до опозиції із закликом йти на вибори єдиним списком. 
Відповідні заяви були підписані 5 березня під час круглих столів, 

які відбулися в обласних центрах. 
Серед підписантів – громадська ініціатива «Оновлення кра-

їни», Чернігівська обласна організація та Макіївська міська органі-
зація політичної партії «За Україну!», Чернігівська крайова органі-
зація Української республіканської партії, Чернігівська міська орга-
нізація «Українська студентська спілка», Харцизька міська організа-
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ція «Нашої України», представники Харцизької організації «Фронту 
Змін» та інші 

У спільній заяві активісти Чернігівських громадських та полі-
тичних організацій висловлюють свою незгоду з ідеєю «походу опо-
зиції на вибори декількома колонами». Вони вважають таке рішення 
помилковим та таким, що несе загрозу Україні. 

«Тільки єдиний опозиційний список може здобути перемогу на 
парламентських виборах і забезпечити основу для перемоги проукра-
їнського кандидата на строкових або дострокових президентських 
виборах. Ми закликаємо об’єднатися всі патріотичні сили, які входять 
у КОД!» – йдеться у заяві. 

Громадсько-політичні діячі Донеччини закликали опозицію до 
створення єдиної проукраїнської партії, адже, на їх думку, старі пар-
тійні форми вичерпали себе. 

«Потрібно переосмислити організаційні та ідеологічні основи 
демократичного руху. Насамперед, йдеться про створення єдиної опо-
зиційної партії, об’єднаного національного демократичного руху, до 
якого мають увійти не лише політики, а й авторитетні громадські 
діячі», – йдеться у заяві донеччан. 

Крім того, активісти заявили про формування громадської мережі 
«Український вибір», яка має на меті підтримати на місцевому рівні 
ініціативи КОД та спільно боротися за чесні вибори (Чернігівщина 
та Донеччина за єдиний список опозиції // Сіверщина (http://siver.
com.ua/news/chernigivshhina_ta_donechchina_za_edinij _spisok_
opoziciji/2012-03-06-9676). – 2012. – 6.03).

***
Рух «ЧЕСНО» – об’єднання журналістів, громадських активістів 

вже розпочав роботу з перевірки нині діючих депутатів ВР на відпо-
відність критеріям доброчесності.

Слідом за нині діючими депутатами жорсткому аналізу відповід-
ності кандидатів у депутати ВР критеріям доброчесності будуть під-
дані наші земляки, які мають намір стати слугами народу на наступні 
4 роки (Рух ЧЕСНО оприлюднить на сайті Репортер Житомира 
досье на місцевих кандидатів-мажоритарників // Житомир-
ська обласна державна телерадiокомпанiя (http://reporter.zt.ua/
news/6156-ruh-chesno-oprilyudnit-na-sayti-reporter-zhitomira-dosie-
na-mistsevih-kandidativ-mazhoritarnikiv). – 2012. – 7.03).
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Політична кампанія 2012 р. обіцяє бути дуже цікавою. Адже депу-
тати самі постаралися внести максимум інтриг у майбутню боротьбу 
– й проголосували торік за зміни в законі про вибори. Тепер депутати 
привертатимуть увагу електорату не тільки до вивісок своїх партій і 
лідерів, але й змушені йти в народ, підкорювати мажоритарні округи.

На Полтавщині буде сформовано 8 таких округів. Уже зараз на 
кожному з них потенційні кандидати ведуть активну боротьбу за 
голоси майбутніх виборців. Але, безумовно, справжні активні дії 
почнуться ближче до літа. Втім, уже можна зробити експрес-аналіз 
і спрогнозувати основних потенційних претендентів на перемогу в 
кожному мажоритарному окрузі.

Обласний центр буде розділено на два округи. До першого ввій-
дуть Київський і Ленінський райони міста, а до другого – Жовтневий 
район міста та Полтавський район. 

Тут, на території Полтави, сильні позиції міського голови Олексан-
дра Мамая. Продуктові набори, які він двічі на рік роздає пенсіонерам 
Полтави, роблять свою справу, й вище названа категорія населення 
становить ядро електорату Мамая. Сам Мамай, за чутками, у Верхо-
вну Раду не збирається, але своїх ставлеників там бачити, напевно, 
хоче. Адже не даремно він уже більше, ніж півроку на всіх міських 
заходах з’являється в супроводі Олександра Залужного й Володимира 
Макара. Вони є лідерами громадської організації «Наш Дім – Пол-
тава», яка й роздає продуктові набори

Висока ймовірність висування в депутати Верховної Ради й екс-
мера Полтави Андрія Матковського, який програв Олександру Мамаю 
вибори в 2010 році. Нині Матковський активно «розкручує» свій фонд 
«Полтавська родина» на міському телеканалі «Місто».

Активно займає рекламні білборди на вулицях міста й Іван Маті-
єшин, президент гандбольного клубу «Динамо». Очевидно, президент 
благодійного фонду «Україна – Свята Родина» і голова політичного 
об’єднання «Рідна Вітчизна» також розглядає Полтаву, як майданчик 
для проходження в майбутній парламент. 

Не зрозуміла поки що роль Партії регіонів в обласному центрі. 
Глава «регіоналів» Олександр Удовіченко ще перед виборами місь-
кого голови обласного центру зізнався, що в них немає підходящої 
людини в Полтаві. Не видно поки що такої і з прицілом на парламент-
ські вибори. Очевидно, хороші відносини міського голови й голови 
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облдержадміністрації слугуватимуть тому, що останній підтримає 
кандидатури, запропоновані Олександром Мамаєм. 

Єдиний варіант, який на сьогодні прогнозується, – це висування 
«регіоналами» секретаря міської ради, голови міської організації Пар-
тії регіонів Оксани Деркач. 

«Фронт Змін», судячи з наявності на вулицях міста білбордів із 
зображенням глави обласної організації партії Валерія Головка, пла-
нує саме його висунути в Полтаві, а «Свобода» активно висуває на 
цю територію сільського голову Ковалівки (Полтавський район) Юрія 
Бублика. Втім, союзники-опозиціонери тут можуть знайти і компро-
міс. Округів у Полтаві два. Від «Батьківщини» кандидатів у Полтаві 
поки що не видно. 

Не виключено, що з’явиться ближче до весни в Полтаві й колиш-
ній голова облдержадміністрації Валерій Асадчев, який на виборах 
міського голови Полтави набрав 10 %. І з цієї позиції стартуватиме в 
боротьбі за мандат народного обранця від Полтави. 

В окрузі, що знаходитиметься в місті Кременчук, Партія регіонів 
планує зробити ставку на Миколу Данилейка, главу правління ВАТ 
«Кременчуцький завод дорожніх машин», депутата нинішньої Пол-
тавської обласної ради. Хто балотуватиметься тут від опозиції – поки 
що не відомо.

Так само не ясна й позиція міського голови Кременчука Олега 
Бабаєва, який змінив мандат депутата Верховної Ради від БЮТ на 
посаду мера. Втім, тут потрібно звертати увагу не на самого Бабаєва, 
а на його боса-мільярдера Костянтина Жеваго, який усе ще залиша-
ється у фракції БЮТ нинішнього скликання Верховної Ради. На кого 
зробить ставку мільярдер? Або, може, він сам буде, маючи підтримку 
Бабаєва, іти у Верховну Раду через Кременчук?

Друга частина Кременчуцького округу включатиме частину міст 
Кременчук та Комсомольськ, а також Кременчуцький, Козельщин-
ський і Глобинський райони.

Карлівський округ (включає Карлівський, Машівський, Новосан-
жарський, Кобеляцький і Чутівський райони)

Це рідний округ для Олексія Лелюка, члена Партії регіонів, ниніш-
нього керівника Державного агентства резерву України. У 2004 р. 
Лелюк уже проходив у парламент по цьому округу. Взагалі, він депу-
тат 4-го, 5-го й 6-го скликань Верховної Ради. Був главою правління 
«Полтавгаз», очолював обласну організацію Партії регіонів. Можна 
із впевненістю припустити, що й у парламент–2012 Лелюк пробира-
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тиметься через рідний округ. Більше того, його помічники вже зараз 
ведуть активну роботу з населенням округу, реалізовуючи свої «соці-
альні програми».

Кого може виставити в окрузі опозиція? Питання про єдиного 
кандидата від «Батьківщини», «Фронту Змін» і «Свободи» поки що 
не вирішене остаточно, отож, припускаємо різні варіанти. Потенційно 
партія Тимошенко може висунути в цьому окрузі главу обласної орга-
нізації «Батьківщини», нинішнього депутата Верховної Ради Вадима 
Петренка. Але й «Фронт Змін», напевно, не відмовиться від боротьби 
за округ, до складу якого входить територія, де в представників Арсе-
нія Яценюка є потенційно сильний кандидат. Йдеться про селищного 
голову Нових Санжар Андрія Реку. Більше того, Река свого часу пра-
цював і в Чутовому, яке теж входить до цього округу. 

Більш дрібні партії сильних кандидатів на цій території не мають 
і навряд чи зможуть підключитися до серйозної боротьби між Лелю-
ком і представником опозиції, якій для перемоги над сильним супер-
ником доведеться домовлятися... 

Лубенський округ (включає місто Лубни й Лубенський район, 
Оржицький, Хорольський і Семенівський райони).

На території цього округу активні дії вже розпочав нинішній 
депутат Верховної Ради Володимир Пилипенко. Він представляє тут 
громадське об’єднання «Моя Полтавщина» і вже практично півроку 
активно роздає місцевим пенсіонерам продуктові набори, а школярі 
округу їздять на екскурсії від ГО «Моя Полтавщина» у столицю та 
в Полтаву. Громадська активність депутата, чітко окреслена кордо-
ном майбутнього виборчого округу, дає зрозуміти, що своє місце у 
Верховній Раді майбутнього скликання пан Пилипенко бачить через 
Полтавщину і її Лубенський округ. До нинішнього ж складу законо-
давчого органу Пилипенко потрапив за списками БЮТ, але вийшов із 
фракції Юлії Тимошенко після перемоги Віктора Януковича на вибо-
рах. Володимир Пилипенко близький до радника Президента Андрія 
Портнова.

Партія регіонів поки що кандидата на цьому окрузі привселюдно 
не представила, але, напевно, захоче висунути свою людину. 

Так само, мабуть, побореться за місце в парламенті й виходець із 
Оржицького району, нині керівник обласного відділення партії Віта-
лія Кличка «УДАР» Петро Ворона. Шанси в нього так само не погані, 
якщо припустити, що йому вдасться отримати підтримку популяр-
ного боксера, а кілька візитів Віталія для підтримки свого канди-
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дата можуть суттєво збільшити його шанси. Що стосується «Батьків-
щини», «Фронту Змін» і «Свободи», то інформації про їхніх кандида-
тів в цьому окрузі не багато. Поки що проводяться консультації. Ком-
партія, напевно, виставить у цьому окрузі уродженця Оржицького 
району, депутата ВР Сергія Гордієнка.

Миргородський округ (включає місто Миргород та Великобага-
чанський, Шишацький, Диканський, Зіньківський і Котелевський 
райони)

У цьому окрузі, як і в Лубенському, ось уже практично півроку 
веде активну діяльність громадська організація «Моя Полтавщина». 
Її представляє депутат облради, який був главою Зіньківського пар-
тійного осередку «Батьківщини» Олег Кулинич. На сайті Полтавської 
облради він значиться, як позафракційний, хоча ще на місцевих вибо-
рах 2010 р. пройшов до облради від партії Юлії Тимошенко. Стратегія 
боротьби – продуктові набори пенсіонерам, екскурсії дітям і добро-
дійність без меж. 

Партія влади на сьогодні має кілька потенційно сильних кандида-
тів у цьому окрузі. Так, регулярно в Шишацькому районі з’являється 
екс-міністр спорту, людина Ріната Ахметова – Равіль Сафіуллін. Він 
має навіть будинок у Шишаках і добре відомий тут як організатор 
одного із наймасовіших футбольних турнірів «Шишацький кубок». У 
цьому змаганні щоліта беруть участь понад 30 команд футболістів-
любителів. На території округу знаходиться вотчина й іншого потен-
ційного кандидата від Партії регіонів – це Котелевський район і Герой 
України Тетяна Корост. Вона, говорять, добре знайома особисто і з 
Януковичем, і з Азаровим, і може вести самостійну гру. Нині Тетяна 
Корост очолює Котелевську адміністрацію, а на території району 
функціонує одна із найуспішніших агрофірм країни «Маяк», яку і 
створила Тетяна Михайлівна. 

Опозиція в Миргородському окрузі зберігає інтригу. За інформа-
цією багатьох джерел, погодженим кандидатом від «об’єднаної» опо-
зиції є Дмитро Хрістов – керівник фракції «Батьківщини» в облраді. 
У той же час у Миргороді висять білборди, на яких зображений лого-
тип «Фронту змін» і привітання Юрія Коваленка, депутата Миргород-
ської районної ради. Очевидно, Валерій Головко, голова обласної орга-
нізації партії Арсенія Яценюка, прагне висунути його в цьому окрузі 
на противагу вище-згаданим кандидатам від влади.

У Зіньківському районі активно обговорюють варіант висування 
в кандидати в депутати Верховної Ради Лева Жиденка. Молодий полі-
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тик впевнено виграв «мажоритарку» в облраду й нині має шанси роз-
ширити свій успіх, перемігши на цьому не простому окрузі.

Гадяцький округ (включає Гребінківський, Пирятинський, Чор-
нухинський, Лохвицький райони, місто Гадяч і Гадяцький район) 

На цій території планує висувати свою кандидатуру нинішній 
депутат Верховної Ради Руслан Богдан, який нині є позафракційним. 
Цю кандидатуру планує підтримувати «Батьківщина», але, за нашою 
інформацією колеги-опозиціонери не в захваті від кандидатури Бог-
дана й мають своїх потенційних претендентів. 

Є амбіції стати народним обранцем і в депутата обласної ради, 
члена фракції Партії регіонів Михайла Кривошея, у якого в цьому 
районі сильні тили. Він виграв тут мажоритарку в обласну раду й, 
напевно, не проти виграти її й до Верховної Ради. Так само «регіо-
нали» розглядають варіант висування в цьому окрузі Валерія Пархо-
менка, заступника голови Полтавської облдержадміністрації.

Не виключено, що побореться за мандат у цьому окрузі й виходець 
із Пирятина Іван Близнюк, депутат облради, який був першим заступ-
ником голови облдержадміністрації, керівник обласної організації 
партії «Наша Україна» (Петров А. Парламентські вибори–2012: хто 
штурмуватиме «мажоритарку» на Полтавщині // Вечірня Пол-
тава (www.vechirka.pl.ua/articles/2012/3/1/65138715/). – 2012. – 1.03).

***
В Симферополе кулуарная борьба за место на двух мажоритарных 

округах по выборам в Верховную Раду Украины, которые намечены 
на октябрь 2012 г., вышла на новую стадию. Все вероятные кандидаты 
от Партии регионов, коих становится больше с каждым днем, зонди-
руют почву и поднимают связи в высоких сферах, подкрепляя свои 
намерения телодвижениями на месте. При этом противоречивые 
данные о рейтингах ПР в Крыму в целом и в Симферополе – в част-
ности не дают возможности задолго до выборов окончательно опред-
елиться с выбором и начать работу на округе. С одной стороны, прак-
тика покупки места кандидатом, о чем сейчас только и говорят наблю-
датели, может обернуться для ПР полным провалом на округах, где 
поддержка партии власти упала до критической отметки. С другой, 
«партийцы» с донецкой пропиской за последние год-полтора начи-
сто отвыкли делиться, и даже «правильный» партбилет ничуть не 
гарантирует крымчанам участия в выборах на одномандатных окру-
гах. Внутренняя борьба в ПР за место под солнцем в Симферополе в 
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этом смысле показательна. Именно в крымской столице самая боль-
шая плотность тяжеловесов от ПР в наиболее вероятные кандидаты 
в нардепы, объяснимая только одним – их деятельность напрямую 
связана с Верховным Советом и Советом министров Крыма либо со 
структурами республиканского подчинения. И окончательный выбор 
в пользу того или иного кандидата в полном соответствии с постав-
ленной задачей (100-процентная победа по округам) будет во мно-
гом зависеть от соперников. Так что проблема выбора у «регионалов» 
встает во весь рост.

Последним человеком, единолично контролировавшим процесс 
определения будущих кандидатов в нардепы от ПР по Крыму, был Васи-
лий Джарты. Однако со смертью Джарты у «регионалов» все пошло 
наперекосяк, в том числе – слаженная подготовка к выборам. Нынешний 
премьер-министр Крыма и лидер ПР в автономии Анатолий Моги-
лев не имеет в Киеве влияния на уровне предшественника, а «помощь» 
крымского окружения приводит к тому, что Могилеву приходится чаще 
оправдываться перед Киевом, нежели отвечать за свою работу. Понимая, 
что выборы-2012 могут стать фатальными для тех, кто отвечает за терри-
тории, Могилев как опытный стратег не спешит с выводами, перепрове-
ряя поступающую ему информацию со всего Крыма.

Первый округ, включающий в себя Центральный и 
Железнодорожный районы Симферополя, уже в силу своего поряд-
кового положения задает тональность всей предвыборной кампании 
и стал предметом наиболее бескомпромиссной внутрипартийной 
борьбы. Первым же и наиболее вероятным кандидатом-«регионалом» 
здесь называется депутат Верховного Совета Крыма Ольга Кови-
тиди – еще со времен правления Джарты. Ее работа на округе при 
поддержке премьера велась планомерно с конца 2010 г. – в полном соо-
тветствии с правилами стратегической осады. 

Второй претендент, резко лишившийся гарантий выдвижения по 
другому округу на севере Крыма – глава парламентской постоянной 
комиссии по санаторно-курортному комплексу, туризму и предпри-
нимательству Рустам Темиргалиев. Подконтрольные и симпатизиру-
ющие ему СМИ уже давно прочат Темиргалиева в нардепы – молодой 
и перспективный политик пытается обрасти связями на протяжении 
нескольких лет, и лишь в последние год-полтора удача повернулась к 
нему лицом. 

Распространяемые слухи о том, что нынешний нардеп-«регионал», 
председатель правления ОАО «Международный аэропорт «Симферо-
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поль» Сергей Васютин уже проплатил кому надо в Киеве за место на 
этом округе, может заставить Темиргалиева искать другую террито-
рию. Правда, слухи о Васютине пока не подкреплены конкретикой. 
Лоббистом Васютина в Симферополе является депутат горсовета 
Игорь Стратилати, чья репутация лишь подорвала авторитет неиз-
вестного в столице Васютина. Нужно отметить, что у последнего есть 
достаточно шансов пройти по Большой Ялте, где он откатал местные 
выборы-2010, обеспечив победу «регионалов» во всех местных сове-
тах, и провел своего сына в парламент Крыма, после чего по всем 
параметрам считает себя крымчанином. 

Также не стоит исключать вероятность выдвижения по округу 
№ 1 первого вице-премьера Крыма Павла Бурлакова или нынешнего 
спикера парламента Владимира Константинова в случае их непопада-
ния в проходную часть списка «регионалов». Несмотря на занимаемые 
должности, как кандидаты они пользуются минимальной поддержкой 
симферопольцев, стремящейся к нулю (Константинов – потому что 
«консолевский», Бурлаков – «макеевский»), но смогут задействовать 
админресурс на полную.

Что же касается соперников по округу из «нерегионалов», то к их 
числу можно смело отнести лидеров двух партий, фактически базиру-
ющихся в Симферополе, – Леонида Грача (КПРС) и Сергея Аксенова 
(«Русское Единство»).

Грач с каждым годом теряет прежний электорат, а заодно – и 
финансовый ресурс. Качество его выборной кампании будет во мно-
гом зависеть от наспех найденных финансовых спонсоров.

Не все ладно с финансами и у Аксенова, который накопил долги 
еще на выборах-2010, ввязавшись в борьбу с нераскрученной «РЕ». 
Аксенов уже наладил более чем тесный финансовый контакт с главным 
«регионалом» 

Железнодорожного района Геннадием Бахаревым, а восстанавли-
вать пошатнувшийся статус местного олигарха ему по-дружески помо-
гает глава Рескомзема Крыма Александр Чабанов. 

Свое слово на округе должен сказать и остающийся в силе депу-
тат ВС Крыма Александр Мельник. И пока процесс отбора канди-
дата от ПР продолжается, слово это направлено исключительно «про-
тив» – против непримиримого врага Сергея Аксенова и его окруже-
ния, в том числе – Чабанова, Бахарева и других. Достаточно сказать, 
что кресло под Чабановым уже изрядно расшатано, а его увольнение 
подорвет экономические основы несостоявшегося «Русского Един-
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ства». Всем известно, что неприязнь Аксенова и Мельника вызвана 
борьбой за Симферополь.

Во втором округе – Киевский район Симферополя и прилегаю-
щая часть Симферопольского района – все намного определенней 
из-за заявившегося на выборы лидера партии «Союз» Льва Мирим-
ского. Лев Юльевич трижды избирался в Верховную Раду Украины, 
побеждая соперников с солидным отрывом. Да и на местных выборах 
«Союз» оказался единственной партией, которая оказала конкурен-
цию ПР на мажоритарных округах. Миримский – серьезный тяже-
ловес, откровенно засидевшийся в крымском парламенте в окруже-
нии подавляющего большинства «регионалов» и разочаровавшийся 
в исповедуемом ими первоочередном принципе «партийности» при 
рассмотрении вопросов, использует все возможности для попада-
ния в ВР Украины. И если на выборах мэра Симферополя Миримский 
пошел против мощной команды Джарты, которая вбросила немало 
средств для победы в борьбе за одну из ключевых должностей в сис-
теме местной власти в республике, то теперь соотношение сил как 
минимум уравнено.

Нужно отметить, что по второму округу желающих пойти в 
нардепы от ПР заметно меньше, чем по первому. Наиболее реальным 
кандидатом называют депутата ВС Крыма, председателя правления 
ОАО «Фиолент» и главу Общественного совета при Совмине Алек-
сандра Баталина. Он предельно лоялен к руководству крымской 
ПР, что выражается в приветственных спичах по любому поводу, 
а место в первой «пятерке» списка «регионалов» на выборах в ВС 
Крыма говорит о взаимности в отношениях. В любом случае, Бата-
лин воспринимается в ПР как самодостаточная финансовая единица, 
а потому партийная касса для него открыта только в одном направ-
лении.

Тем не менее, конкурентов у Александра Баталина по округу 
в среде «регионалов» пока нет. Те же Константинов с Бурлаковым 
вряд ли рискнут авторитетом в непредсказуемой борьбе с Мирим-
ским. Хотя исключать «назначения сверху» кого-то из Донецка или 
Киева в случае признания бесперспективности выдвижения дирек-
тора «Фиолента» никак нельзя (В Симферополе практически 
определились кандидаты в нардепы // Кафа (http://kafanews.com/
novosti/41444/v-simferopole-prakticheski-opredelilis-kandidaty-v-
nardepy_2012-03-02). – 2012. – 2.03).
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Три верных способа победы Януковича
Способ № 1. Парадоксально-юридический. Выборы не проводить 

вообще. Партию регионов вполне устраивает нынешний состав парла-
мента. Пока очевидных юридических оснований для отмены выборов 
в ВР нет. Но не стоит забывать, что есть Конституционный Суд, 
который по запросу депутатов того же Жашковского райсовета, вдруг 
объявит, что депутатский срок следует считать не с даты выборов в 
2007 г., а с момента отмены Конституционной реформы-2004 в октябре 
2010 г. Стало быть депутаты, и без того продлившие себе полномочия 
до 5 лет, должны проработать до 2015 г. Только прежде, чем называть 
это бредом, внимательно посмотрите на законотворчество Верховной 
Рады, решения Конституционного Суда (впрочем, как и других судов) 
и органов исполнительной власти за последние два года. 

Способ № 2. Законотворческий. У Верховной Рады есть еще доста-
точно времени, чтобы рассмотреть массу различных дополнений к 
Закону о выборах в ВР.  То, что Европа предупредила о недопустимости 
внесения изменений в Закон о выборах за несколько месяцев до их про-
ведения, в данном контексте значит не так уж и много. Во всяком слу-
чае, не больше, чем многоразовые предупреждения о том, что украин-
ские выборы не будут признаны миром, если в них не примет участие 
Юлия Тимошенко. А, судя по всему, экс-премьер в октябре этого года 
будет по-прежнему находится за колючей проволокой под Харьковом. 

Способ № 3. Беспредельный. Единственный вариант победить 
на выборах, имея низкий рейтинг, – это устранить всех конкурентов. 
Кого-то можно спрятать в Лукьяновское СИЗО или Качановскую коло-
нию, кого-то выдавить за границу, а тех, кто остался, лишить ресур-
сов для предвыборной гонки. Ресурсов медийных, финансовых, люд-
ских. С медийными и так все понятно – их у оппозиции уже практи-
чески нет. Над финансовыми сейчас работают. Не первый месяц утю-
жат активы БЮТовского миллиардера Константина Жеваго, начали 
прессовать банк НУНСовцы Давида Жвании, выкручивают руки 
главному спонсору «Фронта Змін» Владимиру Немировскому. 

Не зря Александр Турчинов признал, что вести политическую 
борьбу уже не за что. «Действующая власть, полностью контролируя 
силовые структуры, создав монополию силовую, бьет по экономических 
источникам поддержки оппозиции», – сказал Турчинов. 

Таким образом, в зависимости от того, какой из вышеописанных 
способов предпочтет команда Януковича, у избирателей появится три 
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альтернативы накануне выборов: либо выбирать вообще не придется, 
либо выбирать будет бессмысленно, либо выбирать будет не из кого 
(Скуратов Н. Три верных способа победы Януковича // Антенна (/
www.antenna.com.ua/ news/16019.html). – 2012. – 4.03).

***
Дострокові президентські вибори можливі за умови перемоги 

об’єднаної опозиції на виборах до парламенту. Про це сказав екс-
міністр Юрій Луценко. За його словами, можливі три сценарії пар-
ламентських виборів. «Перший: єдиний список «Батьківщини», 
«Фронту Змін» і партії УДАР плюс союзницька «Свобода» дає упев-
нену перемогу; вимога формування нового уряду, а після конфрон-
тації з Адміністрацією Президента – і дострокові президентські 
вибори», – висловив своє бачення Луценко. Другий: названі партії 
підуть розрізнено, перемога опозиції буде непереконливою, тоді, на 
думку Луценка, можливі «маневри, «політпроституток», формування 
так званого коаліційного уряду, що консервує нинішню мафіозну сут-
ність влади до 2015 р.». Третій розвиток подій екс-міністрові бачиться 
такий: «Під приводом рішення Конституційного Суду про неможли-
вість одночасного висування кандидатів у депутати за списком і по 
округу Партія регіонів повертає в закон про вибори норму про зняття 
кандидатів підконтрольними їй виборчкомами, що означає відмову 
від виборів і перехід до фактичного призначенням депутатів». Це, як 
уважає Луценко, призведе до «бойкоту з боку опозиції, акцій грома-
дянської непокори з непередбачуваними наслідками для України як 
незалежної держави» (Як змінити Владу // Сільські вісті (http://www.
silskivisti.kiev.ua/18768/index.php). – 2012. – 4.03).

***
Голова НРУ Борис Тарасюк припустив, що з огляду на останні 

політичні події та вперте ігнорування владою меседжів з боку ЄС, від-
носини з Україною можуть бути заморожені до парламентських вибо-
рів восени 2012 року.

«Це ми можемо побачити, як росте список негативних дій україн-
ської влади, зафіксований в заявах та резолюціях міжнародних інсти-
туцій. Він відомий – це вимога звільнення Юлії Тимошенко, Юрія 
Луценка, інших представників опозиції. Проте на цьому перелік не 
завершується – було б спрощенням говорити про проблеми персо-
нального характеру, нехтуючи проблемами системного характеру, – 
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вважає політик, – відкатом демократичних процесів в Україні, нехту-
ванням верховенства права, високою корупцією тощо».

За словами політика, рубіжем, на якому ЄС буде визначатися, є 
парламентські вибори. «Вже сьогодні в багатьох рішеннях інституцій 
ЄС можна знайти фрази, які пов’язують майбутнє розвитку взаємин з 
Україною з парламентськими виборами. Знаючи цю владу вже не пер-
ший рік можна передбачити, що вона зробить все для того, щоб сфаль-
шувати вибори. Питання лише полягає в тому, наскільки ці фальсифі-
кації будуть масштабними і в залежності від цього – чи будуть вибори 
визнані міжнародною спільнотою. Якщо ні, це стане додатковою пере-
шкодою на шляху підписання та ратифікації Угоди про асоціацію», 
– впевнений політик.

«Демократичний світ не змирився і не змириться з тим, що Юлію 
Тимошенко та Юрія Луценка засуджено – це факт. Проте, дивує слі-
пота і глухота нинішньої влади по відношенню до меседжів, котрі 
лунають з Європейського Союзу, – вважає Борис Тарасюк. – Владі 
варто пам’ятати, що якщо ЄС займе позицію, то він буде тримати цю 
позицію допоки не буде змінена ситуація. Ситуація може бути змі-
нена лише з української сторони. Якщо негатив у взаєминах з ЄС не 
буде усунутий шляхом відповідної реакції з боку української влади, 
то цей негатив буде залишатися і звичайно, що він буде перешкодою 
на шляху підписання і ратифікації угоди про асоціацію. Недемокра-
тичні і нечесні вибори додадуть негативу і хто знає, як надовго будуть 
заморожені взаємини з боку ЄС».

Політик вважає, що в разі, якщо вибори будуть визнані нечесними 
і недемократичними, очевидно, що це буде один з плюсів, який може 
вплинути на рішення ЄС щодо підписання угоди. Чи буде ратифікація 
за цих умов, коли не будуть усунуті першочергові проблемні питання 
– невідомо. Не виключено, що знайдуться країни ЄС, котрі в такому 
випадку не ратифікують угоду про асоціацію з Україною (Борис 
Тарасюк: скоріш за все, ЄС візьме паузу у відносинах з Україною до 
парламентських виборів // Oфіційний сайт Народного Руху Укра-
їни (http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-skorish-
za-vse-jes-vizme-pauzu-u-vidnosi.html). – 2012. – 5.03).

***
Народный депутат Тарас Чорновил считает, что крах Партии 

регионов начнется с бунта кандидатов-мажоритарщиков. «Знаете, с 
кого начнется крах Партии регионов 2014 г.? Бунтовать против Яну-
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ковича начнут кандидаты-мажоритарщики, которые пройдут в парла-
мент за свои деньги. Их будет подталкивать предчувствие, что Яну-
кович во второй раз не будет Президентом и наступит крах», – заявил 
Чорновил.

При этом он подчеркнул, что грядущие парламентские выборы 
будут повторением выборов 2002 г. «Тогда мы принимали заяв-
ления о вступлении в Нашу Украину, считали, что у нас уже 245 
оппозиционных мандатов. Потом кто-то предложил Виктору Ющенко 
отдохнуть от праведных трудов и повез его в шикарный отель Египта. 
За это время люди Кучмы и Медведчука хорошо поработали с депута-
тами, которые подписались за объединение с оппозицией, и те оказа-
лись в другом лагере», – сказал нардеп.

«Теперь оппозиция тоже будет иметь суммарно 55 % депутатов. 
Но с момента объявления результатов выборов до первого заседания 
Рады проходит до трех месяцев. За это время с мажоритарщиками 
договорятся», – добавил он.

«Если с мажоритарщиками будет говорить Клюев, он не будет 
вставлять пальцы в дверь. Он – человек культурный, вежливый – 
нехарактерный донецкий регионал. С ним приятно общаться. Клюев 
скажет: «Ну ты посмотри, кто там в оппозиции? Это же шантрапа. С 
ними стыдно. А у нас создается нормальная команда». Может, кому-то 
и деньги предложат. Думаю, 200 депутатов добавят себе. Будут иметь 
где-то 250 подконтрольных. Тут и посмотрим, кого проведет Комитет 
сопротивления диктатуре», – отметил Чорновил (Партии регионов 
прочат развал. Мажоритарщики устроят бунт // Донбасс (http://
donbass.ua/news/politics/2012/03/05/partii-regionov-prochat-razval-
mazhoritarschiki-ustrojat-bunkt.html). – 2012. – 5.03).

***
Дефолта в 2012 году в Украине не будет. Об этом заявил эксперт 

«Фонда общественной безопасности» Юрий Гаврилечко. 
«Не будет, по меньшей мере, потому что у нас выборы. До выборов 

ситуацию постараются потянуть. После выборов и во время фор-
мирования Кабмина что-то обваливать не рационально», – отметил 
эксперт. 

По его словам, в экономической ситуации кадровые изменения в 
Кабинете Министров не решат ничего. 

«Ни в лучшую, ни в худшую сторону. По одной просто при-
чине – не меняется система. Все члены Кабмина вынуждены будут 
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выполнять программу социально-экономического развития на 2012 г. 
и программу реформ. Какие бы они гениальные люди не были, им 
придется подчиняться правилам, которые есть. Они не системные, 
они строго персонифицированы», – считает Ю. Гаврилечко (Дефолту 
Украины помешают выборы // FINANCE.UA (http://news.fi nance.ua/
ru/~/1/0/all/2012/03/05/271663). – 2012. – 5.03).

***
Лидер Коммунистической партии Украины Петр Симоненко про-

гнозирует осложнение взаимоотношений между Украиной и Россией 
после вступления в должность вновь избранного президента Россий-
ской Федерации Владимира Путина. «Я предвижу, что после инаугу-
рации и вступления в должность (Путина – Ред.) будет более прагмати-
ческая позиция со стороны России в отношениях с Украиной. Это озна-
чает, что у нас, вновь-таки, будут проблемы в связи с тем, что Украина 
находится на двух стульях – между ЕС и Россией», – отметил он.

По его мнению, в Украине это отразится на жизни простых 
граждан и бизнеса. «А это означает, что и далее будут обостряться 
проблемы безработицы, уровня зарплат, формирование бюджета», – 
подчеркнул лидер КПУ.

По мнению Симоненко, взаимоотношения между Украиной и 
Российской Федерацией до выборов в украинский парламент, «пока 
будут в несколько замороженном состоянии», поскольку России необ-
ходимо будет решать вопросы организации власти. «В связи с тем, что 
представители украинского мощного капитала и националисты будут 
стараться обвинить Россию в том, что происходит в Украине, я думаю, 
что отношения будут в замороженном состоянии… а после заверше-
ния выборов в Украине начнутся определенные затруднения и праг-
матизм», – сказал он.

Симоненко также прогнозирует увеличение присутствия рос-
сийского капитала в Украине. В частности, по его словам, россий-
ский капитал уже «принял участие в захвате собственности в Укра-
ине, что касается, в первую очередь, облэнерго, а это вопрос огромной 
энергетической безопасности Украины».

По его мнению, российский капитал примет участие и в прива-
тизации железной дороги, угольных предприятий, Одесского при-
портового завода (Симоненко: С избранием Путина у Украины 
будут проблемы // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/
articles/104046.html). – 2012. – 5.03).



131

Оперативні прогнози
***

Стоимость места в проходном списке может колебаться примерно 
от 3 до 10 млн дол. Такое мнение высказал руководитель Комитета 
избирателей Украины Александр Черненко.

«В Партии регионов стоимость места в списке может доходить 
даже до 10 млн. дол., ходят слухи. Если мы говорим об оппозиционных 
списках, то там, безусловно, меньше, где-то в среднем можно гово-
рить о сумме в 5 млн дол.», – отмечает эксперт. По его мнению, сто-
имость победоносной компании по округу будет колебаться в преде-
лах от 1 до 5 млн дол. «Но это зависит от кандидата, от местности», 
– добавляет эксперт (Место депутата от Партии регионов стоит 
до 10 миллионов долларов? // City News (http://www.citynews.net.ua/
news/18143-mesto-deputata-ot-partii-regionov-stoit-do-10-millionov-
dollarov.html). – 2012. – 5.03).

***
3 марта депутат Николаевского областного совета от партии 

«Батьківщина» Анатолий Катрич принял участие в «Первом PolitPR-
Конгрессе» – самом большом съезде политиков и политтехнологов 
стран СНГ. 

Главной темой, обсуждаемой на PolitPR Конгрессе, стали 
«Гуманитарные технологии в избирательной гонке 2012: PR, реклама, 
пропаганда». Именитые спикеры и тренеры говорили с участниками 
на актуальные вопросы стратегического планирования, финансирова-
ния, проведения и контроля избирательной кампании.

Организаторы Конгресса уверены, что события последних лет 
потребовали от украинских политиков, общественных деятелей, 
политических экспертов новых решений и инструментария, новых 
технологий и общественно-политических проектов. Страна целое 
десятилетие не избирала депутатов по мажоритарному принципу, а 
это серьезный вызов для всех участников избирательной гонки.

«Нам действительно предстоят сложные выборы. Непросто будет 
определить правильную стратегию ведения избирательной кампа-
нии нашим лидерам наверху, но еще сложнее придется исполните-
лям, которые будут бороться с фальсификациями и последствиями 
черного PR у себя на местах, – рассказывает А. Катрич. – Поэтому 
сегодня, когда информационные войны могут быть опаснее ядерной 
боеголовки, очень важно держать руку на пульсе событий. Важно 
знать, какие махинации и грязные PR-технологии можно ожидать от 
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политических противников. Именно поэтому я решил принять учас-
тие в Первом PolitPR-Конгрессе», – завил Анатолий Катрич («Важно 
знать, какие махинации и грязные PR-технологии можно ожи-
дать от политических противников», – Анатолий Катрич о пред-
стоящих выборах // «Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/
news/politics/28947). – 2012. – 5.03).

***
Згідно з результатами дослідження, проведеного соціологічною 

групою Рейтинг, жоден з досліджуваних варіантів об’єднаних партій-
них списків не дає ефекту. Соціологи роблять висновок, що похід пар-
тій на вибори по одному дає кращі результати, ніж разом.

Єдиний варіант об’єднання, при якому майже досягається кумуля-
тивний ефект, – це об’єднаний список партій ВО Батьківщина і Фронт 
Змін. Це об’єднання зараз готові підтримати 30 % виборців, при цьому 
окремо партії можуть отримати 31 %.

Приєднання до цього об’єднання (Батьківщина + Фронт Змін) 
Свободи не додає йому електоральної ваги. Єдиний список Батьків-
щини, Фронту Змін та Свободи зараз готові підтримати теж 30 %, при 
цьому по одному партії можуть отримати до 35 %. Соціологи зазнача-
ють, що прихильники Батьківщини сприймають будь-яке об’єднання 
краще, ніж прихильники ймовірних союзників.

Не досягається ефекту і при об’єднанні провладних партій. За єди-
ний список Партії регіонів, Народної партії та Сильної України готові 
проголосувати 21 %, при цьому по одному партії можуть отримати 
23 %.

Соціологи також зазначають, що, вирішуючи, за яку партію голо-
сувати на виборах, 52 % опитаних голосуватимуть скоріше проти 
курсу Президента Віктора Януковича, 22 % – на підтримку курсу 
Президента. Так, на Донбасі більш ніж третина будуть голосувати на 
підтримку курсу Януковича, 30 % – проти. В інших регіонах кіль-
кість опитаних, які скоріше будуть голосувати проти курсу Прези-
дента Януковича, перевищує тих, які будуть голосувати на підтримку 
курсу Президента.

Незважаючи на значний запит в суспільстві на об’єднання опози-
ції, віра в те, що такі процеси відбудуться, незначна. Виборці вірять 
в те, що на виборах 2012 зможуть об’єднатися швидше провладні 
партії (53 % – зможуть об’єднатися проти 24 % – ні), ніж опозиційні 
(44 % – зможуть об’єднатися проти 36 % – ні).
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Незважаючи на слабку віру в об’єднання, готовність підтримати 
єдиних кандидатів від опозиції значно вища, ніж від влади. Так, 43 % 
скоріше будуть голосувати на окрузі за єдиного кандидата від опози-
ції, 34 % – ні, 23 % – не визначилися.

Зокрема, майже 90 % прихильників Батьківщини, більш як 70 % – 
Фронту Змін та Свободи, майже 60 % – УДАРу та Громадянської пози-
ції можуть підтримати єдиних кандидатів за мажоритарними окру-
гами від опозиції (Об’єднання партійних списків не дасть ефекту на 
парламентських виборах – опитування // Корреспондент.net (http://
ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1326281-obednannya-partijnih-
spiskiv-ne-dast-efektu-na-parlamentskih-viborah-opituvannya). – 2012. 
– 5.03).

***
Президент Украины Виктор Янукович возьмет пример с победи-

теля выборов президента в России Владимира Путина на парламент-
ских выборах в Украине. Об этом заявил политолог Алексей Гарань. 

По словам политолога, украинская власть будет использовать 
опыт президентских выборов в России. 

«Будет действовать по принципу разделения оппозиции, кто-то 
будет сделан белым и пушистым, а кто-то будет представлен более 
радикально. По сути, оппозиция, будет рассеяна, как это было сделано 
в России на президентских выборах», – сказал г-н Гарань.

Вместе с тем, он отметил, что хоть у г-на Януковича нет такого 
рейтинга, как у г-на Путина, но ему нужно побеждать подобно тому, 
как г-н Путин смог выиграть на фоне слабости оппозиции, которую 
некоторые эксперты называли «оранжевой угрозой».

«Если давать оценки о том, что будет после прихода Путина, то 
у меня складывается впечатление, что он, либо не понимает, что про-
исходит, либо вообще оторван от реальности», – добавил г-н Гарань 
(Янукович на выборах будет копировать Путина – политолог // 
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/32117/). – 
2012. – 5.03).

***
Близько 40 % чинних народних депутатів планують знову бало-

туватися до Верховної Ради на жовтневих виборах за мажоритарними 
округами. Про це свідчать результати опитування нардепів, проведе-
ного Інститутом Горшеніна в період із 20 по 24 лютого.
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При цьому за партійними списками піде лише кожен десятий 
нинішній парламентарій.

«Великий розрив між тими, хто вже сьогодні упевнений, що 
йтиме за мажоритарним округом, таких 39,6 %, і тими, хто сподіва-
ється, що потрапить у прохідну частину партійного списку (близько 
11 %), пов’язаний з невпевненістю народних обранців у тому, що керів-
ництво політичних сил включить їх до списку на прохідні місця», – 
відзначив на презентації дослідження експерт Інституту Горшеніна 
Володимир Застава.

Опитування також показало, що далеко не всі нинішні депутати 
парламенту мають намір попрацювати в майбутньому скликанні. 
Зокрема, 6,1 % парламентарів не мають намір брати участь у вибо-
рах-2012, а 39,4 % опитаних ще не визначилися (Майже половина 
депутатів збирається в мажоритарку // ZНitomirNEWS.com (http://
www.zhitomirnews.com/novini/14984-majjzhe-polovina-deputativ-
zbirayetsja-v.html). – 2012. – 5.03).

***
Партия « Батьківщина» возглавляет список электоральных сим-

патий перед выборами в Верховную Раду Украины. Об этом сообщил 
директор социологической группы «Рейтинг» Алексей Антипович по 
результатам проведенного социологического опроса.

«Если бы выборы в Верховную Раду Украины проходили в фев-
рале 2012 г., 19,6 % опрошенных (среди тех, кто принял бы участие в 
выборах) проголосовали бы за «Батьківщину», – сказал А. Антипович.

18,2 % опрошенных отдали бы голоса за Партию регионов, 
11,2 % – за «Фронт Змін», 7 % – за Коммунистическую партию 
Украины, 6,5 % – за партию «УДАР Виталия Кличко», 4,3 % – за 
ВО «Свобода». По его словам, еще 2,9 % избирателей поддержали бы 
партию «Сильная Украина», 2,1 % – «Гражданскую позицию», 1,6 % 
– Народную партию. «Остальные партии поддерживают менее 1 % 
избирателей, таких в целом – около 5 %», – уточнил он.

В то же время, социолог обратил внимание на то, что, несмотря 
на изменения избирательного законодательства, 7,9 % опрошенных 
хотят проголосовать «против всех», а 13,9 % респондентов еще не 
определилось со своим выбором.

А. Антипович сообщил, что в связи с изменениями законодатель-
ства о выборах, респондентам, желающим голосовать « против всех», 
был задан дополнительный вопрос: «В соответствии с новым законом, 
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на парламентских выборах 2012 года избиратели не будут иметь воз-
можности голосовать « против всех». Как Вы тогда проголосуете?».

По его словам, ответы на этот вопрос распределились следую-
щим образом: 16 % «против всех» проголосуют за конкретные партии 
(относительно больше за «УДАР», «Фронт Змін» и «Батьківщину»), 
48 % – не определились, 36 % – не будут принимать участия в 
выборах.

Таким образом, ответы «против всех» были перераспределены 
в сторону уменьшения вероятной явки избирателей. С учетом этого 
перераспределения, «Батьківщину» поддерживают 20,3 %, Партию 
регионов – 18,8 %, «Фронт Змін» – 11,7 %, КПУ – 7,2 %, УДАР – 6,9 %, 
«Свободу» – 4,5 %, «Сильную Украину» – 3,1 %, «Гражданскую пози-
цию» – 2,2 %, Народную партию – 1,6 %.

«Таким образом, показатели партий и их место в рейтинге прак-
тически не изменилось» – сообщил А. Антипович.

Социологическая группа « Рейтинг» проводила опрос 10-
24 февраля 2012 г. во всех регионах Украины. В исследовании при-
нимали участие 4 тыс. респондентов, старше 18 лет. Статистичес-
кая погрешность согласно выборке не превышает 1,5 % («Батьків-
щина» стала бы лидером на выборах в Верховную Раду – соцопрос 
// Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/batk-vshchina-
stala-liderom-na-vyborakh-v-verkhovnuyu-radu-sotsopros). – 2012. 
– 5.03).

***
Якщо лідера партії «Батьківщина» Юлію Тимошенко випустять 

з в’язниці, тенденція до зростання її особистого рейтингу ще більше 
посилиться. Таку точку зору висловила голова Фонду «Демократичні 
ініціативи» ім. І. Кучеріва Ірина Бекешкіна. «Він ще більше зросте», – 
переконана вона.

При цьому соціолог висловила думку, що з боку Партії регіонів 
«було великою дурістю» посадити Тимошенко до в’язниці. «Саме це, 
головним чином, викликало сприйняття її, як лідера опозиції, лідера 
опору влади», – додала І. Бекешкіна (Носальська І. Якщо Тимошенко 
звільнять, її рейтинг зросте ще більше – експерт // GolosUA.com 
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120307_esli-
timoshenko-osvobodyat-ee-reyting-vyirastet-esche-bolshe-ekspert). – 
2012. – 7.03).



136

Оперативні прогнози
***

Результаты местных выборов на Сумщине дают основания пола-
гать, что на грядущих парламентских выборах партия власти одержит 
оглушительную победу, несмотря на низкий рейтинг 

Результат последних довыборов (депутатов и глав сельсоветов, 
депутатов райсоветов) показывает, что в подавляющем большинстве 
случаев победу одерживали либо представители Партии регионов, 
либо самовыдвиженцы.

«Если присмотреться, то оппозиционные кандидаты еще могут 
пройти депутатом в сельсовет. Но уже на выборах председателей 
сельсовета, депутатов райсоветов, за редким исключением, побеж-
дают только «регионалы» или самовыдвиженцы, – говорит руководи-
тель Бюро анализа политики Олег Медуница. – Это поясняется тем, 
что губернатор Чмырь задал очень высокую планку для глав районов. 
Он оценивает их работу по результатам выборов. И победа оппозиции 
вполне может привести к отставке главы района. Так что процесс идет 
не из Киева, а начинается в Сумах».

О давлении властей говорит и глава областной парторганизации 
«Фронту Змін» Николай Клочко, напомнивший, как в Тростянецком 
райсовете был избран председатель от оппозиции, после чего последо-
вало вмешательство губернатора.

«Власти любым способом добиваются своего. К сожалению, 
видим, что были допущены ошибки при формировании списков, 
потому что люди не выдержали давления власти и пошли на попят-
ную», – пожаловался г-н Клочко.

Глава Центра исследований региональной политики Александр 
Хоруженко говорит, что фактически на Сумщине используется новая 
технология, когда представители оппозиции просто не допускаются 
до выборов. Их вынуждают либо не выдвигать свою кандидатуру, 
либо переходить в партию власти.

«В результате сами выборы фальсифицировать уже не нужно, 
потому что еще на стадии отбора все нежелательные кандидаты отсе-
иваются под давлением власти», – считает г-н Хоруженко.

Впрочем, сами «регионалы» отрицают обвинения во властном 
давлении в ходе выборов. «Выборы прошли нормально. Насколько 
я знаю, никто не опротестовывал результатов голосования. Если 
люди выбрали кого-то, то это их дело, – заявил зампред областной 
парторганизации Партии регионов Сергей Хомутинник. – Никто не 
подписывался быть верным какой-то партии всю жизнь. Время идет, 
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что-то меняется». «Конкурентные выборы в Верховную Раду на Сум-
щине будут только в Сумах. А остальная территория области... Там 
конкурентные выборы невозможны, – считает г-н Медуница. – Оппо-
зиции там не из кого даже выбирать членов комиссии. Даже если у 
оппозиции будут деньги, то на уровне села их будет некому дать».

Впрочем, г-н Клочко полагает, что объединенная оппозиция смо-
жет дать бой партии власти во всех шести мажоритарных округах на 
Сумщине. По его словам, кандидатуры в нардепы уже согласованы и 
отправлены на утверждение руководству в Киев.

«Фамилии кандидатов мы пока не засвечиваем, а то у них раньше 
времени начнутся неприятности», – заявил г-н Клочко.

По его мнению, часть кандидатов от Партии регионов из-за ее 
низкого рейтинга пойдут как самовыдвиженцы.

В ответ г-н Хомутинник заявил, что его партия будет бороться за 
мандаты во всех шести округах и рассчитывает на положительный 
результат.

Комментируя ситуацию с будущими выборами, Александр Хору-
женко, глава Центра исследований региональной политики отметил: 
«И власти, и объединенной оппозиции выгодно, что это будут выборы 
только на двоих. Любых других выдвиженцев оппозиция будет клей-
мить как кандидатов от власти. Это не способствует развитию поли-
тической конкуренции, которая нужна обществу». 

Сергей Хомутинник, зампред областной организации Партии 
регионов считает, что «если сказать нечего, то наступает время тех-
нологий. А нам есть о чем говорить избирателям. Два года работают 
губернатор и облсовет, на Сумщине сделано намного больше, чем 
раньше». 

«В мажоритарных округах могут быть представители «региона-
лов», которые будут помогать популярным самовыдвиженцам, уже 
написавшим заявления о вступлении в коалицию. Самовыдвиженцы 
нужны в парламенте лишь для избрания спикера Верховной Рады и 
главы правительства», – считает Николай Клочко, глава областной 
парторганизации «Фронту Змін»:

По мнению Олега Медуницы, главы Бюро анализа поли-
тики: «Губернатор Чмырь, чтобы подтвердить свое реноме, звание 
эффективного управленца перед конкурирующими группами внутри 
Партии регионов, закручивает гайки так, что побеждают только пред-
ставители партии власти. Там, где нельзя одержать победу, выборы 
вовсе не назначаются. Так происходит в Ахтырке, то же самое, видимо, 
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будет в Тростянце» (Ивченко В. Рейтинг – ничто! // «Данкор онлайн» 
(http://www.dancor.sumy.ua/articles/politics/76235). – 2012. – 7.03).

***
Заступник голови ВО Свобода Андрій Мохник переконаний, що 

його політична сила на парламентських виборах набере втричі більше 
голосів виборців, ніж сьогодні прогнозують політологи.

«Якщо ми говоримо про соціологію – це не ті цифри, які демон-
струє соціологія, а ті тенденції, які вона показує. Сьогодні, на старті 
виборчої кампанії, Свобода впевнено стоїть на межі виборчого бар’єру, 
і я можу сказати, що досвід показує, що на протягом виборчої кампанії 
ми завжди набираємо вдвічі, втричі більше», – заявив Мохник (Сво-
бода розраховує отримати втричі більше голосів, ніж сьогодні про-
гнозують соціологи // Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.
net/ukraine/politics/1326897-svoboda-rozrahovue-otrimati-vtrichi-
bilshe-golosiv-nizh-sogodni-prognozuyut-sociologi). – 2012. – 7.03).

***
Заступник директора Агентства моделювання ситуацій Олексій 

Голобуцький закликав опозиційні політичні партії формувати списки 
кандидатів у народні депутати у стилі праймеріз чи за системою 
народних списків.

Політолог переконаний, що парламентська опозиція формуватиме 
списик кулуарно.

«Немає жодної політичної сили, яка б пропонувала альтернативу. 
Формування єдиного списку «Батьківщини» і «Фронту Змін» – це не 
політичний, а бізнес-проект. Зросли лише ціни. Тому Мартиненко і 
Турчинов можуть більше грошей заробити на продажі місць. У біль-
шому виграші опинився «Фронт Змін», бо там ледве 10 людей набе-
реться. Звісно, що ніхто там не буде робити праймеріз. Як домов-
ляться, так і буде», – зазначив Голобуцький.

За словами політолога, якщо хоч 30 народних депутатів із твер-
дою громадянською позицією прийдуть до парламенту, то не буде 
«тушок».

«Потрібно, щоб люди самі сформували списки, кого вони хочуть 
бачити. Інакше ми знову спостерігатимемо картину, коли об’єднана 
опозиція після виборів буде проголошувати єдине гасло «Звільнити 
Тимошенко і Луценка», а влада буде демонструвати справедливість 
своїх рішень», – сказав експерт.
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Голобуцький наголосив, що об’єднання «Єдиниого центру», 
Сильної України і Партії регіонів формуватиме президентсько-
парламентську кампанію.

«Вони хочуть зібрати голоси людей, які не бажають голосу-
вати за опозицію. Або надіються, що ці люди взагалі не прийдуть 
на вибори. Тоді вони можуть виграти із певною перевагою над опо-
зицією», – додав політолог (Політолог: «Єдиний список «Батьків-
щини» і «Фронту Змін» – це бізнес-проект» // «Відголос.com» (http://
vidgolos.com/144266-politolog-yedinij-spisok-batkivshhini-i-frontu.
html). – 2012. – 8.03).

***
Женщин в украинской политике любят. Перед женским праздни-

ком-2012 почти все основные партии пообещали женщинам места в 
первых пятерках списков.

«ФРОНТ ЗМІН». Арсений Яценюк сделал самое громкое обеща-
ние: «Номером два в списке «Фронта Змин» будет женщина». Есть 
лишь одна проблема: как назло, женщин с именем у Яценюка пока 
немного.

Внутри партии называют только два возможных варианта – нар-
депа из НУНС Лесю Оробец и члена высших парторганов Лилию Гри-
невич. У Гриневич партийных заслуг намного больше, но Оробец 
более известна благодаря депутатскому мандату и политическим ток-
шоу. И шансы последней, пожалуй, выше.

ПАРТИЯ РЕГИОНОВ. В главной партии власти женско-
политических заявлений избегают. Оно и понятно: здесь женщин 
с именем много, поэтому назвать одну – значит обидеть другую. 
Правда, часть из них осели в Администрации Президента и Кабмине, 
а потому в партсписке не появятся. Но источник в руководстве партии 
сказал,что наличие женщины в первой пятерке – вопрос решенный.

У ПР они всегда там были: в 2006-м – Нина Карпачева, в 2007-м – 
Раиса Богатырева и Инна Богословская, но теперь из этой тройки шанс 
имеет только Богословская, да и то маленький. Реально же рассматрива-
ются три кандидатуры – нардепы Татьяна Бахтеева, Елена Бондаренко и 
Ирина Горина, причем статус, а значит и шансы выше у Бахтеевой.

СВОБОДА. «Мы не женоненавистники. Правда, к формированию 
списков мы подходим не по гендерному принципу, но в партии много 
женщин, достойных быть в пятерке», – сказал нам член политсовета 
ВО «Свобода» Игорь Мирошниченко.
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Фамилий не назвал – списки, как и у остальных, еще не составля-
лись. Но в «Свободе» все прогнозируемо: с почти стопроцентной веро-
ятностью это будет Ирина Фарион.

КОМПАРТИЯ. Источник в руководстве партии уверен: в первой 
пятерке женщина будет. И с такой же уверенностью сказал, что сейчас 
фамилию не назовет никто: «Вряд ли это будет известный политик 
вроде Аллы Александровской или Екатерины Самойлик. А если не 
они, то может быть кто угодно: в 2007-м третий номер был у Марины 
Перестенко, которая руководила колхозом в Крыму».

Виталий Кличко, как и Яценюк, хочет быть джентльменом, 
поэтому перед 8 марта дал обещание, что его фракция на треть будет 
состоять из женщин, однако насчет первой пятерки промолчал. Впро-
чем, их молчание объяснимо: вариант с «громким» именем – Алексан-
дрой Кужель – не сложился, а в руководстве «Удара» всего одна жен-
щина – Наталья Новак, да и та плотно завязана на киевских делах.

Но самые большие проблемы с женщинами в первой пятерке у 
«Батьківщини». Хотя у них даже лидер – женщина, но, по понятным 
причинам, ее в списке не будет (разве что в агитационном). Отказа-
лись от варианта с Женей Тимошенко, а Наталья Королевская пала 
жертвой во внутрипартийной борьбе с Александром Турчиновым 
(Женское лицо выборов: первые пятерки могут украсить Бахтеева, 
Фарион и Оробец // Сегодня (http://www.segodnya.ua/news/14346038.
html). – 2012. – 8.03).

***
Политолог Виктор Небоженко рассказал как Партия регионов 

будет завоевывать расположение украинцев перед выборами в Верхо-
вную Раду Украины.

«Есть два пути. Прежде всего, социальная коррупция. То есть, 
подкуп определенных групп населения. Это стратегия «бабушек 
Черновецкого». Дают по двадцать гривен, и это делается как боль-
шой подарок людям. А при сегодняшней нищете – это очень важно 
для людей, задыхающихся от нищеты. А второе – это, конечно, 
административный ресурс. Будет привлечена вся мощь сегодняшних 
бюрократических возможностей и инструментов для того, чтобы сфа-
бриковать результаты (выборов – Ред.)», – убежден политолог.

И здесь, считает Небоженко, не так много антидемократич-
ности. Потому что население, по его словам, не очень переживает за 
результаты выборов.
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«То есть, это дает возможность бюрократии нарисовать любую 
цифру. Это тоже объективно, и об этом надо реально говорить. Я 
думаю, что они свои 35 % получат, а остальные 20 % наберутся за 
счет «тушек», которые будут засунуты в списки БЮТ, «Фронта змін» 
и «Свободы». Так что план очень прост и не требует умственных уси-
лий», – резюмировал эксперт (Небоженко: ПР на выборах получит 
35 % и 20 % ей принесут «тушки» // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/
news/72901.html). – 2012. – 8.03).

***
Партія «Батьківщина» найпопулярніша серед виборців, бо її лідер 

Юлія Тимошенко перебуває за ґратами. Виборці пов’язують із «Бать-
ківщиною» справжню опозиційність, вважає політолог Сергій Таран. 
«Люди думають, раз лідер партії сидить, значить, там менше продажних 
депутатів-«тушок», – каже Таран. – Рейтинг «Батьківщини» зростатиме. 
Натомість підтримка Партії регіонів – знижуватиметься. Люди серйозно 
розчарувалися в Президенті Януковичі, бо ситуація в країні гіршає.

Для Арсенія Яценюка й Віталія Кличка важливо перехопити 
голоси тих, хто не визначився з політичними симпатіями. Таких 
виборців багато, і вони точно не голосуватимуть за владу. Яценюк і 
Кличко будуть змагатися, хто переконає виборця у власній чесності. 
У Кличка шансів більше, бо він не був у владі.

Компартії відходять голоси тих, хто розчарувався у Партії регі-
онів. Переважно на Сході, де не готові підтримувати опозицію. На 
Сході раніше голосували за «Сильну Україну» Сергія Тігіпка. Нині 
це виключено через приєднання «Сильної України» до «регіоналів».

«Свободу» Тягнибока підтримують ті, хто прагне оновлення. 
Радикальні заяви заважають «свободівцям» просунутися в Центр і на 
Схід. Партія балансуватиме на межі проходження до Ради.

Не подолають прохідний бар’єр «Громадянська позиція» Анатолія 
Гриценка та «Народна партія» Володимира Литвина. Обидва мають 
виставити сильних кандидатів на мажоритарних округах (Рябоконь 
А. Яценюк і Кличко будуть змагатися // Украинская газета (http://
gazeta.ua/articles/politics-newspaper/_ yacenyuk-i-klichko-budut-
zmagatisya/425882). – 2012. – 8.03).

***
После парламентских выборов женщин в Верховной раде будет 

минимум. Такое мнение высказала лидер ПСПУ Наталья Витренко.
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«Женщин там будет минимум, потому что среди олигархов жен-
щин нет. А еще должен быть и отбор женщин. Это же не должны быть 
приставки к телефонам, понимаете. Тех, которых мужчины приведут 
с собой за хвост, потому что привыкли с ними работать или отдыхать. 
Женщины туда должны прийти – яркие личности, которые могли бы 
отстоять свои убеждения, которые могли бы предлагать новые идеи и 
бороться за них, а для этого нужны совсем другие условия выборов», 
– сказала Витренко.

Она также не исключила, что в будущем Президентом Украины 
может стать женщина (После выборов женщин в парламенте будет 
минимум – Витренко // Программа «ПОДРОБНОСТИ» (Интер) 
(http://podrobnosti.ua/power/2012/03/09/824917.html). – 2012. – 9.03).

***
Під час виборів в Україні так чи інакше будуть використовува-

тися брудні політичні технології, адже великий капітал хоче зберегти 
владу. Про це заявив Перший секретар ЦК Компартії України Петро 
Симоненко.

«Усі роки незалежності застосовувалися брудні технології, у тому 
числі – проти Компартії. Ці технології ставили за мету не допустити 
того, аби громадяни робили свій вибір на підставі своїх інтересів. Оче-
видно, що людям не лише нав’язували обіцянки, але й шантажували та 
залякували їх. Залякування засновується на політичному рабстві, яке 
дає змогу маніпулювати інтересами людей найманої праці. Я вважаю, 
що капітал не може вийти на відкритий діалог з народом без викорис-
тання брудних політтехнологій», – зазначив Петро Симоненко.

Лідер Компартії наголосив, що великий капітал так чи інакше 
використовуватиме брудні передвиборчі технології задля збереження 
влади (П. Симоненко: Брудні політтехнології не оминуть парла-
ментські вибори // JeyNews (http://jeynews.com.ua/news/d0/68150). – 
2012. – 10.03).

***
В Компартии не исключают, что Партия регионов может пойти 

на сближение с Таможенным Союзом с целью улучшить свою 
предвыборную ситуацию. Такое мнение выразил народный депутат 
от Компартии Украины Александр Голуб. Коммунист сомневается 
в том, что Россия перед парламентскими выборами в Украине будет 
пытаться манипулировать «газовой темой».
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«Не думаю, что Россия, решая вопросы по поставках 
энергоносителей, будет подстраиваться под выборы в Украине. Как 
бы это цинично не звучало, но мне кажется, что это то, что меньше 
всего волнует российское руководство. Другое дело, что могут быть 
подвижки именно с украинской стороны», – подчеркнул он.

По словам А. Голуба, Партия регионов сегодня стремительно 
теряет рейтинг и поддержку электората, поэтому она может вер-
нуться к тем обещаниям, которые давала раньше и изменить ту поли-
тику, которую проводится год-полтора. «Абсолютно не исключаю, 
что партия власти может пойти на более конструктивный диалог как 
с Россией, так и со странами постсоветского пространства. Это зави-
сит от Партии регионов и от ситуации, которая дальше сложится. 
Если партия власти увидит, что все плохо, она может вернуться, соб-
ственно говоря, к своей программе. И, в частности, к сближению с 
Таможенным Союзом», – добавил он (ПР может пойти на сближе-
ние с Таможенным союзом ради рейтинга – КПУ // ГолосUA (http://
www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120311_pr-mojet-poyti-na-
sblijenie-s-tamojennyim-soyuzom-radi-reytinga-kpu). – 2012. – 11.03).

***
У вице-премьер-министра Сергея Тигипко нет амбиций и он не 

хочет делать политическую карьеру как лидер партии
Об этом заявил политолог Михаил Погребинский, комменти-

руя возможное слияние Партии регионов и «Сильной Украины». «Я 
думаю, что Тигипко для себя решил, что он лично политическую 
карьеру как лидер партии не хочет делать и обеспечит себе буду-
щее, вливаясь в мощную Партию регионов, которая имеет гарантиро-
ванную возможность провести в парламент достаточное количество 
людей и для него другое не інтересно», – сказал Погребинский.

«А по стратегической политтехнологической теории, то я думаю, 
что для партии власти было бы полезно наоборот иметь такого 
спарринг-партнера, который бы независимо получил бы свое количе-
ство голосов, которая в сумме с голосами Партии регионов давала бы 
больше, чем в результате слива. А практически мы знаем, что лидеры 
Партии регионов не хотят иметь таких комплексных решений. Им 
нравится более простые решения, а простые решения предусматри-
вают, когда никто не путается под ногами», – сказал он.

Погребинский также не исключил, что если удастся провести 
съезд «Сильной Украины» и большинство проголосует за слияние с 
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Партией регионов, то «будет какая-то фракция, которая будет недо-
вольна и она создаст некий клон этой партии и они будут присутство-
вать на политическом поле».

Политолог также выразил мнение, что у Тигипко нет амбиций. 
«У человека нет амбиций. Если бы он был амбициозным политиком, 
он бы просто не пошел во власть. Он бы оттолкнувшись от большого 
процента, который он получил на президентских выборах, строил бы 
свою партию, укреплял бы ожидания, что он может перебирать власть, 
и тому подобное. А поскольку он не амбициозен, он согласился. Он 
решал свои собственные проблемы таким образом, а чисто полити-
ческая карьера его не совсем интересует», – добавил он (Тигипко как 
политик больше не существует // Четверта Влада (http://4vlada.
net/partii-lidery/tigipko-kak-politik-bolshe-ne-sushchestvuet). – 2012. – 
11.03).

***
Секретарь Совета национальной безопасности и обороны (СНБО) 

Андрей Клюев считает, что предвыборный штаб Партии регионов на 
выборах Верховной рады в 2012 году могут возглавить председатель 
фракции ПР в Раде Александр Ефремов или вице-премьер-министр, 
министр социальной политики Сергей Тигипко. «Возможно, Алек-
сандр Ефремов. Если Сергей Тигипко объединится с ПР, возможно и 
он. Они оба уже имеют опыт в этом вопросе», – отметил Клюев.

Секретарь СНБО подчеркнул, что не будет заниматься 
предвыборной кампанией партии ни в какой форме. «Это несовмес-
тимо с моей нынешней должностью секретаря СНБО. Если я решу 
баллотироваться в парламент, то возьму отпуск для участия в избира-
тельной кампании», – сказал он. При этом Клюев добавил, что совсем 
недавно начал работу в СНБО и ему интересно ей заниматься, инте-
реснее даже, чем на предыдущей должности в Кабинете министров.

Выборы в парламент должны пройти 28 октября (Клюев: 
предвыборный штаб ПР может возглавить Ефремов или Тигипко 
// Версии.com (http://www.versii.com/news/251216/). – 2012. – 12.03).

***
Поэт и общественный деятель Дмитрий Павлычко считает, что 

после переизбрания президентом России Владимира Путина поли-
тика Москвы в отношении Украины может измениться к худшему. 
Однако новый Майдан в защиту украинской свободы и государства 
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начнется с Луганска и Донецка. «Я думаю, что Путин теперь будет 
использовать свое президентство преимущественно в сфере внешних 
отношений. Он так деликатно подходил к теме агитации Януковича, 
нашей Партии регионов, о нашем вхождения в Таможенный Союз. 
Этот вопрос теперь будет подниматься намного резче, и я думаю, что 
это плохо, очень плохо», – подчеркнул поэт.

Однако Павлычко считает, что «вокруг Януковича имеются 
внушительные силы – это именно наши олигархи, которые очень не 
хотят идти в Таможенный союз, под Москву. Но наш Президент не 
знает, кого слушать: слушать тех людей, которые ему в Москве что-то 
предлагают, или слушать тех людей, которые его финансировали».

«Но он (Путин, – Ред.) будет намного больше терять, потому что 
есть силы в Украине, они есть среди молодежи, они есть среди интел-
лигенции, и самое главнее всего – они есть сегодня не на Западе, а 
на Востоке страны. И Майдан будет идти с востока, а не с запада, 
не со Львова, а из Луганска и из Донецка будут ехать люди в Киев, 
чтобы защищать украинскую свободу и государство», – подчер-
кнул Павлычко (Павлычко: Новый Майдан начнется с Луганска 
и Донецка // Восточный Вариант (Луганск) (http://v-variant.lg.ua/
region/40633-pavlychko-novyy-maydan-nachnetsya-s-luganska-i-
donecka.html). – 2012. – 12.03).

***
Нинішня українська влада з самого початку прагне успадкувати 

модель Росії. Але якщо в Росії вдалося зачистити електоральне поле, 
то в Україні це не вдасться.

Про це заявила соціолог, директор фонду «Демократичні ініціа-
тиви» Ірина Бекешкіна.

На її думку, Україну від авторитаризму врятувала та розділе-
ність, на яку так часто нарікають: «За даними соціологічних опиту-
вань, у прихильності до сильної руки українці не дуже відрізнялися 
від росіян. Точніше, зовсім не відрізнялися. Але якщо країна ділиться 
між двома сильними руками, то вони вже не сильні. І це нас свого часу 
врятувало».

Тому, за словами Бекешкіної, зачищення електорального поля 
можливе лише на половині території. Тобто на своїй половині Партія 
регіонів зачищає електоральне поле від можливих противників, які 
можуть трішки відібрати відсотків. Наприклад, за останніми опиту-
ваннями, навіть у такій невизначеній ситуації (то вони зливаються з 
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ПР, то ні) «Сильна Україна» отримувала близько 4 %. А тут кожен від-
соток на рахунку.

«На електоральному полі Партії регіонів більше, ніж де б то не 
було, людей, які не хочуть іти на вибори. Більше, ніж де б то не було, 
тих, хто не визначився. У більшості виборців Партії регіонів у голові 
жирний знак питання: за кого голосувати? І тому якісь там тігіпки, 
які можуть 5 % відітнути, їм абсолютно ні до чого. І Балога – це теж 
якийсь зайвий відсоток. Закарпаття – це, як і раніше, його вотчина, 
незважаючи на те, з ким він і як», – вважає соціолог.

На думку, Бекешкіної, «сватання» Петра Порошенка у Міністер-
ство економіки – це теж зачищення електорального поля, але «з дале-
ким прицілом – на 2015 рік». «Порошенко сильний політик. Його тоді 
закопала Юля, але він, безумовно, сильний політик. Немає сумнівів, 
що він проходить по мажоритарному округу у Вінниці. Цілком мож-
ливо, що він створить свою фракцію у Верховній Раді і розкручува-
тиме свою партію «Солідарність».

На всіляких ток-шоу у нього стовідсоткова підтримка. Я не 
говорю, що він може перемогти на наступних президентських вибо-
рах. Я говорю, що він сповна може вирости у самостійну конкуру-
ючу одиницю. Але я буду дуже здивована, якщо він погодиться. Втім, 
«аргументи» можуть бути і вельми переконливі – доля бізнесу, напри-
клад», – зазначила Бекешкіна.

Натомість за Валерія Хорошковського, українці ніколи не прого-
лосують, переконана соціолог.

«Він не свій. У ньому не відчувається «свій» ні для кого. Я думаю, 
що може не потрібно шукати якихось особливих глибин у призначенні 
Хорошковського. З економікою погано, і шукають сильного управ-
лінця. Думаю, і Порошенко до всього іншого ще потрібен як силь-
ний управлінець», – сказала вона (Україну від авторитаризму вря-
тувала розділеність, – Бекешкіна // «Західна інформаційна корпо-
рація» (http://zik.ua/ua/news/2012/03/12/337963). – 2012. – 12.03).
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